
Brez mejaTZaJcuJfkL
TEDNIK

TRBOVLJE, 13. DECEMBRA 1962 e ŠTEVILKA 51 LETO XV e 20 din

Pred občinskimi 
konferencami SZDL

V nedeljo, 16. decembra, bo 
prva občinska konferenca 
SZDL v Trbovljah, torej prva 

v Zasavju. Mimo poročil 
o delu Socialistične zveze v 
minulem obdobju bodo teme 
bližnjih konferenc proučeva
le idejnih in političnih ter 
ekonomskih In družbenih pro
blemov komun.

Ce pogledamo predmet bliž
njih konferenc, vidimo, da 
stoje pred njimi nadvse važ
ne naloge. Ako sc za trenutek 
ozremo na trboveljsko kon
ferenco SZDL, torej na ko
muno, ki je izrazito indu
strijska, bo potrebno ugoto
vili objektivne in subjektiv- 
ne pogoje gospodarjenja v 
sedanjem obdobju. To pa po
meni, da se kaže v prvi vrsti 
potreba po angažiranju za
vestnih sil na najširših osno
vah za izvrševanje gospodar
skih nalog ter v zvezi s tem 
izpopolnjevanje sistema de
litve dohodka. Pri teh nalo- 
Kah 1h> pa potrebno poiskali 
Poglobljene oblike dela oziro
ma vsebino delavskega In 
družbenega samoupravljanja, 
bi mora zajeti či.», širši krog 
občanov — neposrednih pro
izvajalcev.

skušale ugotoviti, kakšno je 
trenutno stanje in politika 
glede potrebnega visokošol
skega strokovnega kadra v 
gospodarskih organizacijah 
ter kako je s politiko štipen
diranja teh kadrov. V teh 
razpravah bo treba dati po
seben poudarek kadrovsko- 
socialnim službam ter neiz- 
popolnjeni organizaciji social
nih centrov.

Glede na različna pojmova
nja o oblikah integracije ter 
vlogi SZDL in ostalih druž
benih organizacij pa bodo 
kritično ocenili delo v od
pravljanju ozkih lokalistič- 
nih teženj in pojmovanj ter

ocenili dosedanje slabosti ko
mun pri uveljavljanju raznih 
oblik sodelovanja.
, Pri vseh teh razpravah pa 

nikakor ne bodo izpadle ana
lize o nadaljnjem razvoju sa
moupravljanja v komunah, 
nadalje razprave o osnutkih 
občinskih statutov ter oblikah 
dela, vplivu in nalogah 
SZDL v celotnem mehanizmu 
družbenega sistema.

Razprave o oblikah nadalj
njega sodelovanja med za
savskimi komunami pa so 
poglavje, ki naj bi prineslo 
jasne koncepte o skupnem 
reševanju vseh problemov na
ših občin. — J. S.

Razgovori o

V okviru nadaljnjih gospo
darskih nalog bodo morale 
zavzeti konference določeno 

jasno stališče o vlogi in 
metodah planiranja v gospo
darskih in drugih organizacl- 
■|ah in komunah — o letnih 
'n dolgoročnih — ter vsklaje- 
Vanju planskih predvidevanj 

okviru posameznih komun. 
Spkaknr bo treba dati po

udarek planiranju na osnovi 
•"'■izvodnlh zmogljivosti ter 
“znoslih nadaljnjega razvo- 

a celotnega gospodarstva, 
b lem vprašanju pa bodo 
ačete In tudi poglobljene 
‘■zprave o politiki zaposlova
la, o perspektivnem reševa- 
Ju tega vse bolj perečega 
Pr.-i-anja. oiCdc na potrebo 

n,.Vse vcčJfm oziroma moč- 
1 Jšcm vlaganju sredstev v 

. ,>lSb"darslvo bodo vsekakor 
gjmmlvo razprave ter teze o 
r*do<j investicijski politiki 
z/ ° "kreditnih sposobnostih, 
,, 1 Se manjših gospodar-

lh organizacij.
dim1 .upoš(evanju potrebe na- 
voi <>ra gospodarskega raz
kol* v10'10 konference vseka- 

kritičn(> spregovorile in

(ko) TRBOVLJE - V trbo
veljski komuni sc je udele
žilo doslej javnih razprav o 
osnutku zvezne ustave nekaj 
nad 3.000 občanov. Tu so 
vštete javne razprave po 
KO, ki jih je pripravil ObO 
SZDL, nadalje ObSS po go
spodarskih organizacijah In 
ustanovah ter zavodih, ObK 
LMS ter Društvo inženirjev 
in tehnikov in Društvo eko

nomistov. Doslej je bilo v 
okviru zgoraj naštetih poli
tičnih, družbenih ter ostalih 
strokovnih organizacij že nad 
40 javnih razprav.

Po vaseh so se občani za
nimali zlasti za tista ustav
na določila, ki govore o pri
vatni ter osebni lastnini, o 
podružbljanju gozdov, o 
vprašanju hribovskih kmetij

V zadnjem času je opaziti 
v Zasavju precejšnje sodelo
vanje predvsem na gospodar
skem področju in tudi v in
vestiranju negospodarske de
javnosti. Opaža se nadalje, 
da so bila že večkrat posve
tovanja predsednikov ObLO, 
tajnikov, načelnikov, predstav
nikov raznih svetov, ki do
bivajo že nekam ustaljen in 
določen značaj. Tu mislim po
udariti zlasti to, da so odgo
vorni komunalni forumi našli 
pot za reševanje nekaterih 
skupnih tako komunalnih kot 
tudi življenjskih problemov.

Podčrtali in opozoriti ve
lja tudi na to, da ti sestanki 
— posvetovanja predsednikov 
ali pa nižjih izvršilnih in 
upravnih organov pri Občin
skih ljudskih odborih niso sti
hijskega, temveč vse bolj stal
nega in pomembnega značaja. 
To se pa lahko vidi iz sedaj 
skoraj rednih posvetovanj, na 
katerih izmenjajo delovne iz
kušnje, kjer iščejo skupna po
ta za reševanje nekaterih ak
tualnih problemov ali pa se 
dog vore za izvedbo kake no
ve akcije. V’ to kaže, da so 
mi'e med /. manami brez plo 
tu, da ni dejanske ovire ter 
preprek, ki bi onemogočale 
skupno zasavsko delovanje, to 
pa po drugi strani kaže, da se 
komune zavedajo, da marsika
teri problem lahko rešijo sku
paj, s skupnimi močmi, med
tem ko ga ena sama komuna

ustavi
ter za vprašanja nadaljnjega 
razvoja kmetijstva. Občani 
Trbovelj so pa pokazali zelo 
veliko zanimanje za ustavna 
določila, ki govore o odnosih 
gospodarskih organizacij in 
komune, o pravicah in dolž
nostih neposrednih samo
upravljavcev ter o pravicah 
in dolžnostih samih delovnih 
organizacij.

ne bi mogla rešiti, če bi ga p* 
že lahko, bi bilo to vezano na \ 
daljše časovno obdobje ter na 
veliko večje in nepotrebne m a- \ 
terialne' izdatke.

Sicer pa\ se moramo ozreti • 
nekoliko naga), če hočemo ras j 
Zijmeti in dojeti to odstranjen j 
vanje plotu, ki je bil doslej 
marsikdaj precejšnja ovira za 
reševanje skupnih zasavskih, 
problemov. Pravzaprav ;? bil 
storjen prvi odločen korak V. 
medobčinskem zasavskem so-1 

delovanju z začetkom gradnje, 
nove Zasavske ceste in nov* 
otroške bolnice v Trbovljah, 
Ta korak pa je bil pogojen M 
nujno potrebo po takem zdrav* 
stvenem zavodu, ki je že dol* 
ga leta tri vse tri zasavske kon 
mune. In kot kaže so ti prvi. 
koraki *doprinesl: k vse več* 
jemu in vse bolj plodnejšem» 
medobčinskemu sodelovanju o. 
Zasavju. Tu mislim predvsem 
na dogovor oziroma sklep <t. 
gradnji nove zasavske sodob* 
ne klavnice v Hrastniku, ki bo 
lahko s svojimi zmogljivostmi 
zadovoljevala potrebe celot* 
r."*i .7P^d-rfamo D*

j. . .•
raki pokazali nadvse ugodne

' . a a e pričakovati ■
vse več e in vse bolj plodno 
medobčinsko sodelovanje v Za« 
savju.

Janko SAVŠEK
I

KDAJ STANOVANJA i
ZA TRŽIŠČE TUDI I
V ZAGORJU?
ZAGORJE — Izvedeli smo,

da je Gradbeno podjetje Za« 
gorje ob Savi, ki je letos pri 
vič začelo z deli tudi v Sev« 
niči, sklenilo s Skladom za 
stanovanjsko izgradnjo v 
Sevnici, ki nastopa kot ku« 
pec objekta, pogodbo za 
gradnjo prvih 20 stanovanj 
za tržišče. Ta blok bodo za« 
čeli graditi v kratkem, vse
ljiv bo pa v septembru 1963. 
Prvi 20-stanovanjski blok, ki 
ga je letos začelo graditi za« 
gorsko Gradbeno podjetje, 
bo pa vseljiv v januarju 1963. 
Zraven tega je pa podjetje 
pred kratkim začelo z deli 
pri povečanju industrijske 
hale za sevniško Kopitarno.'

V Gradbenem podjetju v 
Zagorju ob Savi poudarjajo, 
da so pripravljeni tudi v Za
gorju ob Savi graditi slano« j 
vanja za tržišče pod istimi ! 
pogoji kot v Sevnici, vendar j 
je treba predhodno doseči 
sporazum s Skladom za zi
danje stanovanjskih hiš. 
Prav bi bilo, da bi tudi v 
Zagorju ob Savi začeli čim« 
prej graditi stanovanja za 
tržišče.

KLUBSKI VEČER
V SVOBODI CENTER
(ar) TRBOVLJE - Klub 

Svobode Center je pripravil 
minulo soboto zanimiv klub
ski glasbeni večer »V svetu 
melodij« Kot gostje so na tem 
večeru sodelovali prof. Sivic 
iz Ljubljane ter pevca Sonja 
Gašpcršič-Ognjanovič in Dra- 
giša Ognjanovič. Bil je to pri
jeten klubski večer, ki si jih j 
želimo še večkrat. Svoboda 
Center ima v programu še več. 
takih prireditev.



Krajevne organizacije 
SZDL in njihovo delo

V sedanjem nadvse hitrem 
razvoju tako družbenega kot 
tudi gospodarskega življenja 
Se postavljajo pred občane, 
ter zlasti pred organizacijo 
SZDL, vse bolj aktualne in 
poglobljene naloge. Pri teh 
nalogah pa odpade precejšen 
delež dela ravno na krajev
ne organizacije Socialistične 
zveze.

Ce ocenjujemo delo KO v 
trboveljski komuni v minu
lem obdobju, je rezultat za
dovoljiv. Vodstva KO so ve
činoma prilagodila svoje delo 
Spremenjenim pogojem delo
vanja, se pravi, da so pone
kod znali prilagoditi svoje de
lo splošnim pogojem in živ
ljenju ter razvoju komune. 
Ali z drugimi besedami, ne
katera vodstva KO so sprem
ljala in analizirala celotno 
komunalno problematiko, kar 
jim je v celoti omogočilo, da 
so se otresle togega obravna
vanja ter analiziranja ozkih 
j«v včasih nepomembnih kra
jevnih problemov ter začele s 
proučevanjem pomembnejših 
komunalnih vprašanj. Ravno 
te KO so pokazale tudi pre
cejšnjo samoiniciativnost, ki 
jim jc omogočila seznanjanje 
članov Socialistične zveze na 
ev-ojem območju z vsemi ko
munalnimi problemi. Na dru
gi strani je pa opaziti KO, ki 
niso zaživele že tako, kot 
smo pričakovali. Člani teh 
KO še vedno dokaj na široko 
m zagrizeno razpravljajo o 
krajevnih vprašanjih, ne pa 
toliko o življenju in proble
mih komune nasploh.

Kljub razlikam v delu KO 
v minulem obdobju pa je, 
zahvaljujoč se temeljitim pri-

«'• . 1
Iz vsebine

e KKAJI.VNE ORGANI
ZACIJE SZDL IN NJI
HOVO DELOVANJE - 
stran 2

# ZAKAJ JIH NI BILO? 
— zapisek — stran 2

S VSAKO LETO VEČJI 
IZVOZ IZ STT - str. 3

# RES ZA VSAKO 
CENO - stran 3

f STEKLAR - stran S, 
e, x S, 17, 18, 1», 20

e TRIBUNA ZAGORJA
NOV — stran 9 do 16

•ZASAVSKI TEDNIK^.gla
silo SZDL Lilija, Žagarje, 
Hrastnik, Trbovlje • Ureja 
■red niš ki odbor • Glavni 
■rednik Stane ŠUŠTAR g 
Odgovorni urednik Marjan 
LIPOVŠEK e Tiska ČP -Go
renjski tisk- v Kranja * 
Uredništvo In uprava TR
BOVLJE, Trg revolucije 11/11; 
telefon 88-101. poštni predal 
82 g Tekoči račun pri Narod
ni banki Trbovlje «10 13-2 118 
g Letna naročnina 720 din 
fr dostavnlno) mesečna 600 
din (z dostavnlno) q Nenaro
čenih rokopisov In loiograllj 
ne vračamo

pravam, enotna ocena vseh 
minulih letnih konferenc, da 
so se po vsebini dela končno 
odmaknile od zborov občanov 
in imele čisti političen zna
čaj. Opažalo se je nadalje, 
da so vodstva nekaterih KO 
prav tako kot člani vse pre
malo seznanjeni s komunalno 
problematiko.

Nove odbore KO,, katerih 
povprečna starost članov je 
35 let, čaka vsekakor odgo-

Oba zbora ObLO Trbovlje 
#ta na neki skupni seji spre
jela sklep, da se število sve
tov zmanjša od prejšnjih IS 
na II. Tako so se združili 
sveti za industrijo ter svet 
za obrt v en svet, svet za 
blagovni promet ter svet za 
turizem in gostinstvo, svet za 
komunalne zadeve in urbani
zem ter svet za stanovanjske 
zadeve, svet za šolstvo in 
prosveto ter svet za kulturo, 
svet za socialno varstvo ter 
svet za varstvo družine. 
Hkrati z zmanjšanjem prejš
njih 16 svetov na 11 sc jc 
zmanjšalo tudi število članov 
od prejšnjih 212 na 95. Šte
vilčno so sveti dovolj močni, 
opaziti je pa, da jc v njih 
vse premalo žena, namreč le 
21. Tako v svetu za kmetij
stvo, svetu za industrijo rn 
obrt ter svetu za urbanizem, 
komunalne in stanovanjske 
zadeve ni niti ene žene.

Delo vseh svetov jc povsem 
zadovoljivo, saj temeljito in 
z vso prizadevnostjo rešujejo 
tekoče probleme, opaziti jc 
pa, da v nekaterih. primerih 
sveti premalo proučujejo ne
katere zadeve, ki se porajajo

voma naloga. Poiskati bodo 
morali ozke stike z občani — 
člani SZDL. To pa pomeni, 
da bodo morali biti ne samo 
organizatorji, temveč tudi iz
vajalci zaključkov posamez
nih skupin občanov pri reše
vanju vseh porajajočih se 
problemov brez čakanja na 
posredovanje ObO SZDL. To 
pa nakazuje potrebo po še 
bolj izpopolnjenih oblikah 
dela KO. — J. S.

vorne naloge, ki se porajajo 
v vse hitrejšem družbenem 
procesu, kajti tempo razvoja 
jc tako nagel, da ljudje z 
nižjo šolsko izobrazbo ne 
morejo slediti temu razvoju 
in večkrat zavirajo reševanje 
nekaterih zadev. Podčrtati pa 
velja, da bo vse hitrejši druž
beni in gospodarski razvoj 
postavljat pred svete vse bolj 
odgovorne in zahtevne nalo
ge, ki jim bodo morali biti 
sveti tudi kos.

Mimo tega so pa sveti iz
razili tudi željo, da bi razen 
tekočih vprašanj vsaj dvakrat 
letno proučevali celotno pro
blematiko svojega področja, 
ki bi jo pripravili tajniki 
svetov. Prav tako bi pa bilo 
potrebno, da bi bodisi pred
sednik ali pa podpredsednik 
ObLO večkrat sklical pred
sednike svetov ter se z njimi 
pogovoril o najaktualnejših 
problemih, ki zadevajo svete 
ati pa ObLO.

ek

CANKARJEV VEČER
(KOI TRBOVLJE - V

okviru občinskega Svata Svo
bod je bil v ponedeljek zvev gospodarskih orRarrziehah, 

zavodih in v samem ObLO.
Prav tako velja omeniti, da 

dosedanji kvalifikacijski se
stav svetov po šolski iz
obrazbi ne ustreza v zadost
ni meri vse večjim nalogam 
svetov. Kvalifikacijska struk
tura svetov kaže, da je po
trebno imenovati v svete 
take okSane, ki bodo sposob
ni reševati zahtevne tn odgo-

čer v predavalnici Delavske
ga doma v Trbovljah uspel 
»Cankarjev večer«. Na njem 
so sc poelušavci seznanili z 
najpomembnejšimi Cankar
jevimi deli, z njegovo živ- 
1 jensko potjo, ustvarjalnostjo 
in pomembnostjo za našo li
teraturo.

Z otvoritve razstave akademskega slikarja Mil,ura Rijavca

Delo svetov 
pri OBLO Trbovlie

------------------------------------------------------------------------------- .1

Zakaj jih ni bilo
Za sredo, 5. decembra, 

je bila v Litiji sklicana 
seja zbora proizvajalcev 
občinskega ljudskega od
bora Litija, na kateri naj 
bi po predlogu dnevnega 
reda razpravljali » infor
mativnem poročilu e in
tegraciji Gorenjske pre
dilnice iz Škofje Loke in 
Predilnice iz Lilije, zra
ven tega pa še o predvi
denih načrtih gibanja go
spodarstva litijske občine 
v prihodnjem leto.

Zbor proizvajalcev ob
činskega ljudskega odbora 
Litija šteje 22 članov. Ob 
8 30 uri, ko bi se bila mo
rala začeti seja, so bili v 
sejni dvoranice štirje od
borniki zbora proizvajal
cev. Ob 9.25 uri, ko so 
vseeno začeli z razpravo o 
prvi točki predlaganega 
dnevnega reda, jc bilo 
prisotnih 9 odbornikov, 6 
jih je svojo odsotnost S 
seje opravičilo, 7 odborni
kov pa jc neopravičeno 
izostalo. Ob 9.45 uri je 
prišel na sejo še deseti in 
zadnji tega dne prisotni — 
odbornik zbora proizvajal
cev. Zbor proizvajalcev 
torej ni bil sklepčen. Za
radi tega je bilo treba 
sejo preložiti (medtem Je 
bila seja v sred«, 12. de
rem bra).

Sicer • nesklepčnosti 
seje zbora proizvajalcev 
občinskega ljudskega od

bora v Litiji ne bi pisali, 
če se ne bi že pred mese
ci isteme organu dogodilo 
podobno, Ne bi pisali tudi, 
če ne bi predlog dnevnega 
reda vseboval dve izredno 
važni točki. In navsezad
nje ne bi pisali o tej ne
sklepčnosti, če se ne bi 
tudi ponekod drugod (na 
sejah svetov, komisij, od
borov in podobno v vseh 
štirih zasavskih občinah) 
dogodilo podobno.

V Litiji so. npr. ugotav
ljali, da se nekaj odborni
kov zbora proizvajalcev že 
nekaj časa redno ne ude
ležuje sej zbora proizva
jalcev. To kaže, da man
dat no-imuni telila komisija 
in pa sami volivci — pro
izvajalci dokaj slabo pre
verjajo akti vaost tistih so- 
ebčanov, ki so jih bili Iz
volili v raza« organe. Ce 
bi sicer aktivnost prever
jali, hi bila verjetne seja 
zbora proizvajalcev v Li
liji ha seje drugih orga
nov, organizacij in dru
štev Udje obiskana in ni
koli nesklepčne.

Tudi o tem bi veljal* 
razmisliti. posebno le 
zdak ho razpravljamo • 
osnutkih novih občinskih 
statutov hi ko bomo raz
pravljali o osnutkih statu
tov delovnih organizacij in 
krajevnih skupnosti.

M. L.

Posvetovanje predstavni
kov osemletk iz Zasavja

nih ter pripombah k pouk** 
ustave po osnovnih šolah, d8 
udeleženci posvetovanja ra®' 
pravi ja! i o vrsti problemO8' 
ki ta čas ovirajo boljšo tflri 
ljuvitev šolske reforme ** 
uspešnejše delo šot. Ponobm 
pozornost so pesvetili neka*£ 

znanja po poMtni- rim težavam v zvezi s fon'*' j 
predpisih in zako- ranjeni predvidenih sredsti*1
------------- v občin,kih skladih za ***!

sivo in okrog nagrajevani* 
prosvetnih, deiavev. ,,

O posvetovanju, ki je pa" 
vse uspelo, in na katerem fj 
udeleženci sklenili, da naj ,

(ma) ZAGORJE - Zadnjo 
soboto eo se v Zagorju ob Sa
vi sestati predstavniki osem
letk iz vseh štirih zasavskih 
občin. Po uvodnih referatih 
o samostojnosti šol hi materi
alni oenovi, družb, upravlja
nju na šolah, pozabljanju in 
rezultatih 
cah ter o

V LITIJI PRED
OBČINSKIM
PRAZNIKOM
(ma) LITIJA - Občani Li

tije bodo v dneh od 21. do
24. decembra slavili občinski bilo u prihodnjo še več taj^ 
praznik v spomin na pomem- posvetovanj in da se naj Pv 
ben dog ode* - bitko na Tis- poročila s lega prvega poeV* 
ju, ki je bila 24. decembra tovonja. pošljejo vetrni pri®*" 
1941. leta. nim organom, bomo še P6*"

V počastitev občinskega čall.
praznika pripravljajo v Litiji
več prireditev. Tako bo 21. de- PROBLEM KADROV 
cembra slavnostna akademija REŠILI
v počastitev dneva JLA, (ar)
22. decembra slavnostna seja jetju Elektro-Trbovlje fl° ^ 
občinskega ljudskega odbora, v letošnjem letu zadati ^ 
otvoritev nove čistilnice v nalogo,, da predvsem rfvV 
Predilnici v Litiji, opereta vprašanje potrebnih ka<^y 
Radovana Gobca »Hmcljska V tem pogledu so tudi 
princesa« hi družabni večer M. Tako so okrepili str o* ^ 
za člane ZB NOV, 23. deccm- n* kader s 3 ciektroLnže|Vj| 
bra koncert moškega in mta- j), dvema ekonomistom* m 
dinakega pevskega zbora. In 15 tehniki, prihodnje ,etofljj' 
za zaključek. 21. decembra, bo prispel če on inženir, ^ 
predavanje prof. Mirka Kam- hov štipendist. Tako so* a 
biča »Slovenija v barvah«. naloge podjetja v prihodm^ 

Posebne prireditve v poča- letu potreben kader že 
slitev litijskega občinskega zagotoviliI. Ostalo
praznika pripravljaj« v vseh sili« bodo v tej gosp<*j^|l 
večjih k ralih In vaseh na po- organteacljd povečali 
dročju občine. ljudt

TRBOVLJE - V i^
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Res za vsako ceno?
V zadnjem času si vse bolj 

^Prizadevamo, da izboljšamo 
rPašo zunanje trgovinsko bi- 
Janco. Mnogi naši delovni 
^kolektivi vlagajo precej na- 
,Porov, da bi sami osvojili
,Proizvod njo mnogih proizvo
dov in tako prihranili skup- 
Bosti devizna sredstva, ki bi 
jih lahko uporabili sicer kje 
drugje.

I' Tako so tudi v TEVE »Var
nost* v Zagorju ob Savi že 
(Preči časom začeli razmišljati 
fi izdelavi sodobnih vrtalnih 
.Birojev za potrebe rudnikov, 

bi tako lahko odpadel 
,Uvoz teh strojev. Fred pri- 
j>Užno letom dni so poslali 
■lz TEVE »Varnost« na pre
izkušnjo nove vrtalne stroje 
v rudnike Velenje, Rašo, Ko- 
•*<dac in drugam; v zadnjem 
Času pa tudi v Kreko, Ka
ranj jtd. Bistvenih pripomb 
* Vrtalnim strojem, ki so jih 
“delali v TEVE »Varnost«, 
H bilo.

Sodobni vrtalni stroji TE- 
»Varnost« so celotna do- 

•Bača konstrukcija, izdelani 
ha podlagi domačih načrtov 
~ BREZ LICENCE - in v 
Proizvodnem sodelovanju (rc- 
“hktorji) s Tovarno avtomo- 
“pov in motorjev Maribor. 
T**ki so 12,5 kilogramov in 

vse prednosti moder- 
vrtalnega stroja, zraven 

— pa relativno poceni. Ce 
bila proizvodna serija 

:***Ja, bi bili lahko tudi vr- 
Ijalof stroji cenejši. Zraven 
*VRa pa Imajo vrtalni stro- 
ji iz TEVE »Varnost« tudi to 
rrednost, da so zanje na vo

ljo vsi rezervni deli, ker so 
slroji izdelani iz domačega 
materiala.

Pred časom so v zagorski 
TEVE »Varnost« izdelali več
jo serijo teh sodobnih vrtal
nih strojev, od katerih so 
dva izvozili tudi v Egipt, 
sicer pa lahko TEVE »Var
nost« zadovolji vse potrebe 
naših rudnikov po modernih 
domačih vrtalnih strojih. Te 
je pa tudi že razstavljala, 
tako na sejmih v Beognylu 
in Zagrebu, na zadnjem 
mednarodnem velesejmu v 
Zagrebu so pa celo demon
strirali uporabo tego moder
nega vrtalnega stroja.

Prejšnji teden pa je bilo 
mogoče v dnevnem časopisju 
prebrati vest, da v bosansko- 
hercegovskih rudnikih že 
dolgo čutijo pomanjkanje 
sodobnih vrtalnih strojev, 
ker zadeva uvoz teh strojev 
iz tujine na precejšnje te
žave, na drugi strani gre pa 
za znatnejša sredstva. Zato 
je — po pisanju v časopisju 
— podjetja »Trudbenik« iz 
Doboja izdelalo 100 vrtalnih 
strojev sistema »Victor«, ki

\

so jih izdelali v kooperaciji 
z angleško tvrdko »Victor«. 
Članek zaključuje ugotovi
tev, da je mogoče pričako
vati, da bo proizvodnja vr
talnih strojev v Doboju kma
lu zadovoljevala vse potre
be naših rudarjev.

Vest je precej presenetila. 
Leto dni za tem, ko je TEVE 
»Varnost« iz Zagorja ob Sa
vi začela izdelovati moderne 
vrtalne stroje brez inozem
ske licence in brez inozem
skega materiala inx je v sta
nju, da zadosti vsem potre
bam rudnikov — na kar je 
pred časom opozorila pri
stojne zvezne organe — in je 
mogoče tako sploh odpraviti 
uvoz teh strojev za potrebe 
rudnikov, je zdaj začelo iz
delovati vrtalne stroje še 
eno naše podjetje, «Trudbe- 
nik« iz Doboja, v kooperaciji 
z angleško tvrdko »Victor«.

Pa naj kdo še reče, da pri 
nas nimamo dovolj deviznih 
sredstev! Sicer se kaj take
ga po vsej verjetnosti ne bi 
zgodilo. Vprašanje je zdaj 
samo, kdo je za to kriv?

M. LIPOVŠEK Moderni rudarski vrtalni stroj — izdelek TVEE »VARNOST«

Vsako leto večji izvoz v STT
Poljska, Madžarska, Grčija, 

Egipt in Jordan — to so bile 
v letošnjem letu glavne dr
žave, v katere je Strojna to
varna Trbovlje usmerila iz
voz svojih izdelkov. Ker so v 
tovarni posvetili vso pozor
nost vprašanju izvoza, tudi

uspehi niso izostali. Po do
sedanjih pokazateljih bodo 
do konca letošnjega leta v 
STT plan izvoza prekoračili 
za 100%.

V glavnem je izvoz obse
gal jamsko pod por je, rudar
sko opremo in gradbene

Urbanistične zasnove Trbovelj
&e v letih 1951 in 1952 je 

izdelan program k urba- 
hfstičnemu projektu in regio- 
hal-ni zasnovi Trbovelj ter 

,yhzWalni načrt, tako da je 
“bLO Trbovlje na podlagi te 
j"*umentacije ter v smislu 

: temeljne uredbe o ge-
'^Bzslncm urbanističnem pla- 

**u sprejel 1952. leta odlok o 
rfbanističnem načrtu občino

.,zgoroj omenjena dokumen- 
je služila kot temelj 

^tesnejše določanje posa- 
' jeznih lokacij. Toda med 
: časom je razvoj prehitel
•fJ^Jvidevanja in tako je na- 

potreba po novem urba- 
‘stičnem programu in ure- 

1 'tvenem načrtu, ki bo ustre
za «,„-1___

doma po podaljšanem roku 
izdelan do 31. decembra tega 
leta.

O urbanistični dokumenta
ciji, ki jo je izdelal Investi
cijski biro, smo že pisali v 
eni izmed prejšnjih številk 
in ne bi tega še ponovno 
omenjali. Omenili bi pa, da 
dela trenutno omenjeni biro 
z Zavodom za raziskovanje 
materiala LRS na elaboratu 
rušnih con in plazovitosti 
terena. Prav tako se izdeluje
jo tudi goetotne karte kot 
osnove m o <v. a con'ti ^e,
kar h

vodovodnega, kanalizacijske
ga in električnega omrežja v 
teh coningih. To delo bo 
predvidoma ekončano januar
ja naslednjega leta.

Zaradi nekaterih specifičnih 
problemov je bil podaljšan 
rok za dokončanje urbanistič
ne dokumentacije do marca 
naslednjega leta. Po dovrše
ni urbanistični dokumentaciji 
se bo občutno skrajšal posto
pek za pridobivanje lokacij
skih dovoljenj, hkrati pa bo 
omogočena popolna urbani
stična politika ureditve mesta.

ek

stroje. Po teži je znašal do
sedanji izvoz 1.385 ton, po 
vrednosti pa okrog 700 mili
jonov din. Vendar pa v to
varni še za letošnje leto pred
videvajo nekaj ugodnih za
ključkov, ki jih bodo reali
zirali v prvih mesecih pri
hodnjega leta.

Plan izvoza Strojne tovarne 
Trbovlje predvideva za pri
hodnje leto vrednost cca 700 
milijonov din. Izvoz bo v 
glavnem baziral na rudarski 
opremi, jamskemu podporju 
in gradbenih strojih. Izvoz pa 
se bo povečal v več držav. 
Tako se pripravljajo zaključ
ki za izvoz v Indijo, Isan, 
Egipt, Jordan, Pakistan, 
ZAR, Madžarsko, Poljsko, 
Bolgarijo, Romunijo in Gr
čijo.

Ob tem je pa treba po
udariti, da so bili doseženi 
uspehi in napredek zlasti na 
področju kooperacije. Tako 
so že v teku razgovori, in si
cer z ZAR, Zahodno Nemči

jo in Avstrijo. Prt teh koo
peracijskih poslih je zlasti 
pomembno to, da je izvoz v 
te države večji kot pa uvoz.

Na področju izvoza so le
tos v STT dosegli znaten na
predek in uspeh, saj vrednost 
izvoza raste iz leta v leto. Ce 
pogledamo izvoz v zadnjih 
štirih letih, potem vidimo, da 
je tovarna izvozila leta 1959 
svojih izdelkov le za 41 mi
lijonov din, 1960 za 195 mili
jonov din, leta 1961 že za 223 
milijonov din, leta 1962 pa za 
355 milijonov, katere bo pa 
podjetje prekoračilo do kon
ca leta za 100 odstotkov, 
plan izvoza za leto 1963 pa po 
dosedanjih izkušnjah in za
ključkih predvideva realiza
cijo 700 milijonov din.

Težave, ki so se letos poja
vile v Strojni tovarni Trbov
lje, so uspešno prebrodili, v 
vsem delovanju in prizade
vanju podjetja je pa izvoz 
ena izmed zelo važnih po
stavk. Stane Šuštar

'l^hvim
sedanjim potrebam in

predpisom.
, a sc ugodi tem zahtevam 
Okt,>0trcbam' Jc v lelu 1960 

Trbovlje sklenil z In- 
j>cv’ j8*1'01 hi rojem v Tr- 
Ide-‘^a*1 Pogodbo za Izdelavo 
vB urbanističnega načr-
‘j0 tl!;!'atl z regionalno študl- 
jpjL programom in ureditve- 

oaČrtom. To naj bi bilo 
p. ano do konca leta 1961, 
JJchaje pa je bil rok podalj- 
Jhj «° 31. julija 1962. leta. Da 

ti k*hko izdelali te načrte 
w,s,ud!je, bi morali imeli 

; j* r hoJa tke, ki bi ec dobili 
!.fc .tonalnega plana »čme- 
kw.Virja". to je iz občin 
#tiltlLJC' Trbovlje in Hrast- 

I faro,- '1 hhčrt je pa bil J. 1962 
Pn Urbanističnem 

u L RS in bo prod vi-

Nova pridobitev gostinskega podjetja »Rudar«
Uroditi naša gostišča tako, 

da se bo delovni človek v 
njih kar najudobneje počutil 
— to jo bila ena izmed pr
venstvenih nalog gostinskega 
podjetja »Rudar« v Trbov
ljah, ki je na dan pred letoš
njim praznikom republike 
odprlo v prostorih gostišča 
ŠD »Rudar« v Trbovljah na 
novo preurejene gostinske 
prostore. Sedaj sc to gostišče 
imenuje gostišče »STADION« 
in je v sklopu omenjenega 
gostinskega podjetja.

Uprava SD »Rudarja« v 
Trbovljah je bila mnenja, da 
ni njena naloga, da sc razen 
športa ukvarja še z gostin
stvom, zatp_ je pyšlo mod

športnim društvom In tem 
gostinskim podjetjem do spo
razuma, da sc slednje loti v 
domu SD »Rudarja« ureditve 
novih prostorov. Namen tega 
sporazuma je bil predvsem, 
da se v okviru možnosti od
pre v kraju sodoben gostin
ski obrat, v katerem bo tudi 
kuhinja, kjer bodo na razpo
lago različna topla in mrzla 
jedila. Kuhinja in gostišče 
bosta v celoti služila tako 
vsem športnikom kakor tudi 
ostalim delovnim ljudem. Na 
drugi strani pa bo s tem 
ustvarjena možnost, da go
stinsko podjetje nudi usluge 
raznim skupinam in obiskom 
poslovnih prijateljev ter lju-

•
di, ki prihajajo po raznih 
opravkih v Trbovlje. Pri tej 
preureditvi je bilo treba na
praviti in skončati nekaj 
manjših stvari, ki so se ure
dile v teku meseca decembra.

Vsa preureditvena dela so 
stala nad 7 milijonov din. 
Podjetje »Rudar« je upora
bilo v ta namen 4,600.000 din 
lastnih sredstev, najelo kre
dit v višini 1 in pol milijona 
din ter uporabilo sredstva 
povrnjenega pavšalnega zne
ska v višini 900.000 din.

Z ureditvijo tega novega 
gostinskega lokala, ki je do
slej najlepše urejeno v Za
savju, so ustvarjene objektiv

ne možnosti za uspešno in 
kvalitetno poslovanje.

Vsem, ki so po svojih mo
čeh pripomogli k ureditvi 
teh novih gostinskih prosto
rov, je treba izreči priznanje 
in zahvalo, saj vodi spora
zumno delo k temu, da tudi 
v gostinstvu pridemo do lo
kalov, kjer se bo vsak delov
ni človek prijetno počutil :ri 
bo tudi kulturno ter solidno 
postrežen.

Takih lokalov, kot je pred« 
metni, si želimo Je več. Zve
deli smo, da si "Je gostinsko, 
podjetje »Rudar« zadalo zaf 
nalogo, da po možnosti uredi 
vsako leto vsaj'*'po"" en taiSr 
gostinski lokal, -ar. ]



V Hotemežu so razprav
ljali o občinskem statutu

(sn) HOTEMEŽ - V nede
ljo so na zboru volivcev ob
čani razpravljali o osnutku 
statuta hraslniške komune in 
sc globlje seznanili z njegovo 
vsebino, pri več členih pa 
tudi razpravljali. Posebej pa 
ec poudarili, da je prav, da 
se občinska skupščina veh 
vsake šfiri leta — vsake dve 
leti pa sc jih polovica zame
nja. Pokazali so vsi veliko za
nimanje za neposredno sode
lovanje občanov na najraz
ličnejših področjih vsega 
družbenega življenja v komu
ni. Pozitivno so ocenili pred
log sveta za šolstvo pri ObLO, 
da se nepopolne osemletke z 
dosedanjim administrativnim 
vodenjem priključijo popol

nim osemletkam, s posebni® 
poudarkom, da je nujno P°* 
trebno posvetiti več pozorno* 
sti kvaliteti pouka /L-sti ai 
nepopolnih šolah Volivci 80 
med drugim na predlog o* 
bora za gradnjo šole v R** 
dečah razpravljali o daroval* 
cih lesa, pri čemer so o ceru 
da je gradbeni odbor premalo 
elastičen, ker v mnogih P1*" 
merih darovalci nimajo svoj* 
delovne sile, niti prevoza, o8 
bi obljubljeni les spravili do 
glavne ceste. Občani na BO* 
temežu pa so sc dogovoriti 
za nekaj delovnih akcij, ® 
jih bodo organizirali v o8* 
slednjem obdobju pri podi®' 
nju lesa. Prva akcija bo 1 
nedeljo.

Polšniški pionirji 
skrbijo za ptice pevke

JUŽNOSLOVANSKE PESMI V '1 RBOVLJAH

15 milijonov din škode 
zaradi snega

(ar) FOLSN1K - Visok 
sneg in zgodnji mraz sla h i- 
do prizadela niše ptice, ter
na ti pomočniki sadjarjev so 
če posebno prizadeli in ra
bijo vso pcaioč. Zato so se 
pionirji z osnovne šole Pols
nih v zadnjih dneh še pose
bej zavzeli zanje in jim pov
sod poslavljajo krmilniee in 
trosijo oljna semena. Pre
pričani pa se, da niso sami 
in da podobno pomagajo do
brim prijateljem vsi pionirji 
širom po Zasavju.

Težak in moker sneg, ki 
je padal prve dni, je « svojo 
teže napravil precejšnjo ško
do tudi v gozdovih. V okoli
ci Polšnika je tako podrl 
mnogo debelih dreves, pa 
uidi mladovju v strminah ni 
prizanašal. V sadovnjakih bi 
sneg napravil vpč škode, če 
to ne bi bila preprečila bud
nost sadjarjev. Vedeti je 
treba, da je ponekod na Polš- 
niku debela snežna odeja tu
di 56 centimetrov in da je 
kar precejšnja ovira za ne
moten promet.

(ar) TRBOVLJE - Akademski pevski zbor -Tone Tom
šič- iz Ljubljane je Trboveljčanom dobro znan, saj že 
vrsto" let redno obiskuje njihov kraj. Tako st* bo la zbor 
spet predslavil v revirju s koncertom »Južnoslovan
ska pesem, v nedeljo, 16. dccimbra ob 18. uri, v Delav
skem domu v gledališki dvorani. — Gornja fotografija 
prikazuje ta ansambel, ki ga vedi nadarjen dirigent Lojze 
Lebič, pred pričetkom žive televizijske oddaje v Stutt
gartu. ko je letošnje početje gostoval na večtedenski 
turneji v Zahodni Nemčiji. — Trboveljčani, obiščite polno
številno ta koncert »n pevcem s polnoštevilno udeležbo 
dajte priznanje za širjenje lenih iužnoslovanskih pesmi, 
pesmi.

V dneh, ko jc zapadel sneg 
v naših krajih in tudi v Za
savju, je le-ta napravil veliko 
škodo zlasti na električnih 
p ros to vod ih. Debel sneg jc 
napeljavne žiee daljnovodov 
marsikje pretrgal, tako da so 
bili številni kraji po teden 
dni brez električne energije. 
Na imej jc moralo podjetje 
Elek tro-T rbovl je zagotoviti
dotok električne energije in
dustrijskim pod tetk: m. Tako 
je bilo precej škode na Rud
niku v Hrastniku, Kemični

tovarni v Hrastniku, na
niku Zagorje in še dru<®~ 
Prvenstvena naloga ekip 
taka dela je irila, zasig®*,
rodno dobavo teka industiltt 
To jim je tudu uspelo. 
žcvaloe ekipe Elektra-Trb® 
Ije eo bile več dni podncv*^ 
ponoči na terenu na d6* . 
Mimo redniI« 5.660 delov®8 

jc bilo treba opraviti^

; j,-.

2.(106 nadur. Te delo in poU*
ben material za -s—sv'^

Zaključni računi • Zaključni računi

AKTIVA

GOSTILNA DELAVSKI DOM TRBOVLJE 
na dan 31. 12. 1961

PASIVA

ceni na eca 15 milijonov — . 
v kar pa n.so všteti slrO***
oz. škoda v raznih gosood®1' 
skih organizacijah zaradi P8®” 
krnitve dobave dekli 
energije, ki jc kar precej*®! 
V zadnjih Ivih Je bila žara® 
snežnih pr 1;. vin ta ško°^ 
največ jr..

-a*-
V 000 llir

ZOBNA AMBULANTA 
V SIT ZOPET DELA

L Osnovna sredstva 1. Viri stalnih sredstev
1. Sedanja vrednost os n. sredstev 740 1. Poslovni sklad . ..." ' 1 . 476
2. Sedanja vrednost sredstev 2. Sklad skupne porabe . . - J 1.069

skupne porabe............................ 567 3. Rezervni sklad in drugi skladi 26
II. Druge oblike sredstev H. Druge oblike virov sredstev

3. Banka ln blagajna 1.201 4. Krediti pri banki........................
4. Kupci m druge terjatve . . . 155 5. Dobavitelji in druge obveznosti 3.756
5. Zaloge.......................................... 1.744 6. Druga pasiva................................. —
6. Druga aktiva................................. 920

Skupaj . . . 5.327 Skupaj . . . 5.327

Fi ancoski 
telovadci 
v Trbovljah

!.

(ko) TRBOVLJE - 
sobute dopoldne so prispcU 
Trbovlje čUel francoske 
loviulne vrste, 
prod sporne ni k n m

t»*»*- -z 
Po sprti*1!!.

(ar) TRBOVLJE - Po dalj
šem presledku je v ambulanti 
v Strojni tovarni v Trbov
ljah zapet pričela delovati 
zobna ambulanta. Te se mimo 
članov kolektiva podjetja 
lahko poslužujejo tudi njiho
vi svojci. Ambulanta posluje 
dopoldne in popoldne ter sta 
na razpolago dva zobozekav- 
nika.

Računovodja: 
Mara Cestnik 1. r.

Predsednik UO:
Andrej Hauptman 1. r.

Upravnik:
Silva Žirovnik 1. r.

revol**^
jih je sprejel podpreds-- ^■■■E
Ado NagUv. Po sprejo®*

fraocaski lelovaCcl P° j, 
■žili vence m grobnic 
lih hercev \ NOV pred U*^|

ZDRUŽENE OBRTNE DELAVNICE HRASTNIK 
AKTIVA na dan 31. 12. 1961

V francoski vrsti »v a 
štirje telovadci mtdiuirod** , 
razreda, eden B razred*

PASIVA
ud1*eden telovadce U Buri*11,«

PRIPRAVA STATUTA 
DELOVNE
ORGANIZACIJE STT
(ar) TRBOVLJE - V Stroj

ni tovarni v Trbovljah je de
lavski svet že imenoval pet
člansko komisijo za Indelavo 
statuta te gospodarske orga
nizacije. Komisija je z delom 
žc pričela ter mora biti osnu
tek statuta skončam do mese
ca marca 1963, nakar bo o 
njem razpravljat delovni ko
lektiv.

L Osnovna sredstva L Viri stalnih sredstev
1. Sedanja vrednost osn. sredstev
2. Sedanja vrednost sredstev

skupne porabe ............................

5,656.123 1. Poslovni sklad ..•••••
2. Sklad skupne porabe ....
3. Rezervni sklad in drugi skladi

11,517.345
521.016
232.491

11. Druge oblike sredstev II. Druge oblike virov sredstev
3. Banka In blagajna . . . .
4. Kupci in druge terjatve . . .
5. Zaloge..........................................
8. Druga aktiva.................................

1,123.237
9,642.622
3,379.542
1,153.441

4. Krodltl pri banki........................
5. Dobavitelji in druge obveznosti
0. Druga pasiva.................................

2,057.881
4,897.183
1,729.055

Skupaj . . . 20,954.965 Skupaj . . . 20,1)54.905

je. Ekipa lian Gymniflu<! y

............ -rv
ukreni

na z nekaterimi znani®! 
ruskimi tel«\ .vdel. »

10*:.

*.
!*t

.■h

S

rudarskega središča v 
gundiji je uadopila ok«--,.

V nedeljo so pa otfP®J^j p*
naši in francoski

Celotni dohodek je znašal 43,645.208 din, čisti doh 
je bilo zaposlenih 30 delavcev.

pa jc 1,965.678 din. Povprečne

enodnevni izlet v ^|» 
kjer so si ogledali >®y 
rudnik in kulluml ^'>,r* 
zanimivosti Savinjske juP

odPfjj#-
»lovenki telovadci v ^^6 * .
ne. Iz Velenja «o sr odbili' 

ne, gestji- na so

Računovodja:
Ranka Podlogar 1. r.

Predsednik UO:
’»an Zere 1. r.

Direktor:
lento Sipek 1. r.

Trbovlje! V penedeL** / 
traj so gostje odpa****_ I
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Uspešno gospodarjenje
Za nami je obdobje od ja

nuarja do septembra 1962. 
Prikaz, ki ga podajan*), da
je jasno sliko in oceno izpol
njevanja planaz za letošnje 
leto.

DELOVNA SILA

Z družbenim planom je bi
lo predvideno, da se bo v 
tem letu stanje zaposlenih v 
industrijskih podjetjih pove- 

j&alo za' 1,9%. Stanje zaposle
nih na dan 24. 10. 1962 je 
znašalo 1.553 oseb, kar je za 

[ 4,93 % več kot v letu 1961 in 
. za 2,64 % več od našega plana 
[za tekoče leto. Na to vpliva 
predvsem aeortiman izdel- 

floov, ki potrebujejo več do- 
'SjeJave. Doslej še tudi msmo 
, storili vsega, da bi znižali 
l število delovne sile. Tako 
farno predvideli, da bomo z 
[mehanizacijo odnašanja pri- 
fhranili 30 oseb, po dofconča- 
rnju zmesarne in mehanizaci
je priprav 20 oseb in z ure
ditvijo ekadišča 50% delovne 
'Hile. Tega pa doslej nismo 
I realizirali.

PROIZVODNJA

Proizvodnja se giblje v me- 
| jah plana. Zelo pomembno 
[Je povečanje proizvodnje 
rrazsvetljavnih teles in ko-
• Zancev, Id smo jih izdelovali 
[na doma izdelanih polavto- 
pmatih (Podmornica in Laj- 
:lca). Plan smo dosegli s 
103,60%. Izdelali smo skupino 

,S0 milijonov 933,548 kosov 
izdelkov, ali za okrog sedem 
milijonov več kot v istem 

'obdobju leta 1961.
K temu rezultatu je naj-

* več pripomoglo zmanjšanje 
napak v steklu v posameznih

1 mesecih: januar 4,75%, fe
bruar 3,59%, marec 2,90%, 
april 3,13%, maj 5,38%, junij 
3,89%, julij 3,30%, avgust 
3,43%. september 3,05%, ali 
povprečno 3,75 %, kar je ne

dvomno prav lep uspeh.
Pri lomu proizvodnje od- 

i padka, ki je v preteklem le- 
tu stalno naraščal, zaznamu
jemo v letošnjem letu padec. 
O tem govore naslednji po
datki: v letu 1960 je bilo 
17,94%, 1961. 21,76%. Za le
tošnje leto je bilo predvide
nih 17,30",'o, v obdobju januar 
september pa smo dosegli 
16,93%.

PRODAJA
Dosežena je bila neto pro

daja s 103%. Zaloge izgotov
ljenih izdelkov so se poveča
le le za 37 ton, pri tem pa n4 
upoštevan skladiščni lom. Do

lec gl i nismo neto prodajnih 
cen po planu, kar pa mora- 

j mo nadoknaditi v zadnjih 
mesecih. S tem hi se neto 

1 prodaja stekla povečala za 
38 milijonov dinarjev.

Pri izvozu smo dosegli 
, prav lepe rezultate. Po kg 
j smo dosegli 89,05% letnega 
'plana, po prodajnih cenah pa 
[73,23%. Upamo, da se bomo 
približali v izvozu 600.000 do
larjem, čeprav smo prvotno 

,planirall le 550.000 dolarjev.

Zato pa bo potrebno, da bo
mo imeli na razpolago dovolj 
kapacitet za izvozne izdelke.

STROŠKI IN LASTNA
CENA

Podatki kažejo, da smo po
rabili za 3.8411 več surovin. 
Zaradi spremembe načina 
embaliranja se je vrednost 
porabe tega materiala tudi 
povečala za 17.0761. To opra
vičuje povečana proizvodnja 
in večji izvoz.

Vrednost materiala, ki smo 
ga porabili za dekoriranje, se 
je povečala za 4.9491. Pri tem 
pa je že upoštevano znižanje 
cene tekočega zlata od 2351 
na 1811 in znižanje porabe 
fluorovodikove kisline za po
liranje v višini 7721.

Kljub znižanju cene buta
na za skupno vrednost 10.092 
ton, se je vrednost porabe 
vseh goriv povečala skupno 
za 40,6691. Porabljene je 
bilo električne energije za 
1.976/7 več, vode pa za 6.302 
ton.

PRODAJA PO 
VREDNOSTI
Glede na to, da v pretek

lem letu planiranih prodaj
nih cen nismo dosegli, je 
prodaja po vrednosti (po od
bitku tovornine) le za 1,08 %

ga načina obračunavanja raz
deljen celotni dohodek za 
183.307 t niže od skupne rea
lizacije. Medtem je pa pri
spevek od izrednega dohodka 
nižji od planiranega, ker so 
s posebnim predpisom pove-

r><g|£ gM

nad planiranimi, ki smo jih 
krili iz obratnih sredstev.

Upravni odbor in centralni 
delavski svet sta v zvezi e 
tem sprejela določene skle
pe:

S Takoj je treba izdelati 
analizo izkoriščanja kapaci« 
tet;
• prekontrolirati je potreb

no teže stiskasnih izdelkov, 
preurediti tiste modele, ki ne 
utrezajo težam.

0 uskladiti cene medicin-« 
skih steklenic.

0 analizirati osebne dohod
ke po učinku in preseganje

nad planom, količinsko po
večanje pa znaša 3%.

Razlika med lastno in pro
dajno ceno stekla je za celo 
leto planirana s 308.2731, do
sežena pa je že z 239.429 t. 
Po veljavnih predpisih se
stavljajo v letošnjem letu ce
lotni dohodek samo plačana 
fakture iz tega leta. Kljub 
zmanjšanju terjatev od za- 
četk^ leta do konca obračun
ske 'dobe, pa je zaradi nove-

čani določeni osebni dohod
ki za našo panogo od 160 din 
na 180 dinarjev na uro.

Planirani čisti dohodek 
znaša v 9 mesečnem obdobju 
621,684.750 dinarjev ali 93,43 
odstotkov. Po pravilniku smo 
razdeliti čisti dohodek: 91 % 
za osebne dohodke in 9% za 
sklade. Do konca leta bo po
trebno nadoknaditi 46 mili
jonov dinarjev za krit'«? iz
plačanih osebni*- <'

norm;
0 omejiti nadurno delo;
0 nadaljevati in izpopol

njevati obračun po ekonom
skih enotah;

0 izdelati realno plan za 
leto 1963;
0 pravočasno opraviti re

monte peči;
Vsekakor pa je potrebno te 

sprejete sklepe tudi realizi
rati.

r. r, 1 ;

Pred novimi nalogami
rekonstrukcijo, pri nakupu 
reprodukcijskega materiala, 
nedograjeni talilni peči, lon
čeni peči, pri izvozu, in lah
ko * bi če našteval. Toda vse 
to nam je vsem skupaj še 
tako sveže, kot da se je zgo
dilo včeraj.

V tem, skorajda že konča
nem letu, lahko pomnimo 
številne uspešne delovne do
govore organov delavskega 
samoupravljanja, sindikata, 
organizacije Ljudske mladi
ne, predvsem pa Zveze ko
munistov, ki se je odločno 
zavzela za odpravljanje na
stalih slabosti v kolektivu.

Skratka, celotna dejavnost, 
tako na gospodarskem, druž- 
beno-pol itionem in kulturnem 
področju zaznamuje določen

korak naprej. Ali ni to zgo
voren dokaz, da bomo pre
segli predvideni plan izvoza 
za več deset tisoč dolarjev, 
da smo zmanjšali število od
padnega materiala, zgradili 
lončeno kot kadne peči ipd.'

Ob vsem tem obilnem delu 
pa smo seveda pozabili tudi 
na določene notranje proble
me, ki pa jih bomo morali 
nujno rešiti v prihodnjem le
tu. Razen nadaljnje rekon
strukcije obratov oz. talilne 
hale, dokončanja zmesarne in 
drugega, bo osnovna naloga 
organov delavskega samo
upravljanja, sindikata iri 
vseh članov delovnega kolek
tiva, izpopolnitev decentrali
zacije upravljanja, uveljav
ljanje ekonomskih enot in 
skladnejša delitev osebnih 
dohodkov.

Pred tem pa moramo od
praviti predvsem dosedanje 
slabosti. Tako bo potrebno 
več stikov med vodji in čkni 
ekonomskih enot, več odgo
vornosti pri izvrševanju sk'?- 
pov organov samoupravi - 
nja, nadalje bo potrebna 
večja skrb pri trošenju ma
teriala, skrbnejši odnos do 
strojev in modelov.

Naj bo leto 1963 korak na
prej za doseganje novih de
lovnih uspehov!

A. J.

STARIH ELEKTRIČNIH
PEČI NIC VEC
V starem delu tovarne smo 

porušili vse električne hladil
ne peči. Tu bo sčasoma na
meščena delavnica za »reg« 
lerje«. Sem bomo prenesli tu
di n odele.

V tem delu tovarne bomo 
zgradili tudi novo hladilno 
peč, ki bo stala podolžno, da 
ne bo ovirala drugih pri delu,

rigo

Se H~atek • čas, in stopili 
bomo ne samo v novo leto, 
temveč tudi z novimi nalo
gami pred nove obveznosti.

Ko. govorimo o delovnih uspe
hih kolektiva v preteklosti, 
je prav, da pogledamo tudi 
težave, ki smo jih imeli z

hnaici prt delu v SleUarpl

Plan za leto 1963
V letu 1963 bomo izdelali po predvidenem pla

nu devet tisoč ton izdelkov.

V rednost, ki naj bi jo ustvarili, bo presegla dve 
milijardi 413 milijonov dinarjev.

V prihodnjem letu bomo povečali tudi izvoz, in 
sicer na predvidenih 660.000 dolarjev. To pa bomo 
lahko dosegli le z nadaljnjim povečanjem delavnic 
za kvalitetno izdelavo razsvetijavnih teles.

rigo
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V letošnjem letu 
za družbeni standard

Iz foto arhiva ob proslavi 100-Ietnice Steklarne

Namen sredstev, ki jih ko
lektivi vlagajo za izboljšanje 
pogojev delavcev tako v sa
mem podjetju kot v okolju, 
kjer živijo, je dvigniti osebni 
In družbeni standard delovne
ga človeka.

Nemalokrat smo nezado
voljni nad razdelitvijo sred
stev za izboljšanje družbene
ga standarda. Nekaj teh sred
stev smo vložili za društva,

Prvi uspehi izobraževanja
Čeprav smo šele pred tre

mi meseci ustanovili izobra
ževalni center, lahko danes, 
sicer po dveh mesecih dela, 
ugotovimo tudi že prve rezul
tate. Pri tem ne gre zgolj za 
številčni uspeh, temveč pred
vsem za kakovost in vsebino 
vseh 11 seminarjev, tečajev 
In številnih predavanj.

Največ zanimanja je bilo 
vsekakor za predavanja In 
razgovore o pred osnutku nove 
ustave, občinskega statuta In 
novega zakona o socialnem 
zavarovanju ter njegovem fi
nanciranju. Razumljivo je, da 
nas je pri sestavljanju pro
grama izobraževanja vodilo 
načelo, da se člani našega 
delovnega kolektiva čim te
meljiteje seznanijo z najak
tualnejšimi družbcno-politič- 
nimi vprašanji. Teh razgovo
rov se je udeležilo preko 
tisoč članov delovnega kolek
tiva. Da je bila udeležba tako 
dobra, gre zasluga predvsem 
osebju Izobraževalnega cen
tra. Od vseh šestih grup sta 
se najbolje izkazali prva, ki 
Jo je vodil oddelkovodja 
Stanko Laznik in šesta pod 
vodstvom Jožeta Tušarja.

Pri razpravi o novi ustav) 
so se naši člani zanimali 
predvsem za vprašanja odno
sov med delovno organizaci
jo in družbo, med podjetjem 
in občino ter o formiranju

krajevnih skupnosti in po
dobno.

Od pričetka predavanj in 
seminarjev 8. oktobra pa do 
28. novembra se je udeležilo 
vseh seminarjev, tečajev in 
predavanj 1489 slušateljev. 
Od tega je bilo 351 tečajni
kov in 1138 slušateljev, ki so 
se udeležili predavanj s po
dročja družbeno-ekonomskih 
tem.

Vri tem razmeroma viso
kem številu članov kolektiva, 
ki so obiskovali predavanja 
in seminarje, pa smo opazili,

da se jih ne udeležuje sred
nje strokovni kader iz notra
njega obrata in brusilnice, 
tako brigadirji in starejši po
močniki, torej tisti, ki bi jim 
družbeno-ckonomska vzgoja 
nič ne škodila.

Program, ki si ga je zasta
vil izobraževalni center za 
letošnje leto, je bil izvršen. 
V prihodnjem letu pa bo po
trebno več truda in razume
vanja za uresničitev še ob
sežnejšega izobraževalnega 
programa.

A. Janežič

Zakaj •
montažna
hišica?

Večkrat so se mnogi vpra
šali, zakaj montažna hišica na 
severnem delu naše tovarne. 
Vratar v stari čumnati pri 
skladišču bi vam povedal: 
»Nova vratarnica«. Vhod v 
starem delu tovarne bomo za
prli, ker Je neprimeren za
radi skladišča, skozi katerega 
hodimo vsak dan v tovarno In 
iz nje. Razen tega pa bomo 
pričeli tudi z gradnjo novih

da ta lahko nemoteno delajo, 
nekaj pa jih je bilo namen
sko vloženih v posamezne ob
jekte. Nad vsemi sredstvi, ki 
smo jih vložili kamorkoli, pa 
bo v prihodnje treba voditi 
več računa kot doslej.

V desetih mesecih letošnje
ga leta smo porabili skupaj 
preko 54 milijonov dinarjev 
za dvig družbenega standar
da. Od tega pa smo porabili 
za:

1. Stolpiča v steklarski ko
loniji za Savo 30,322.740 di
narjev. V teh desetih mesecih 
pa smo morali plačati tudi 
3,393.705 dinarjev za anuitete 
in obresti.

2. Vzgojno-varstveno usta
novo 2,300.000 dinarjev,

3. Dotacije organizacijam in 
društvom 3,5 milijona,

I
4. Za ureditev obratne men

ze 3,5 milijona, -j
5. Sindikalno podružnico 

10,5 milijona dinarjev,
6. Nakup štedilnikov 1,5 

milijona dinarjev.
Mislim, da ta pregled do

volj jasno kaže, da so bila ' 
sredstva precej smotrno vlo- : 
žena, saj imamo od tega pet , 
vveekend hišic, adaptiran po
čitniški dom v Bohinju, so
dobno urejeno menzo in 
vzgojno-varstveno ustanovo.

Razumljivo je, da vseh 
želja tudi v prihodnjem letu 
ne bomo mogli uresničiti, 
ker imamo še vse premalo 
sredstev v ta namen. Pri pri
hodnjem razdeljevanju pa bo 
vsekakor še v večji meri po
trebno, da smotrneje in racio
nalneje pomislimo, kam bomoj 
vložili ustvarjena sredstva.

skladiščnih prostorov, ki so 
tovarni več kot potrebni.

Preselila pa se bo tudi teh
nična pisarna, ln sicer na 
drugo stran tovarne. V to 
montažno hišo se bo verjet
no preselila še kadrovska 
služba In računske pisarne. S 
tem bodo imeli člani kolek
tiva krajšo pot do Informacij, 
ki jih žele med delovnim ča
som.

Nova vzgojno-varstvena 
ustanova odprta

Na dan republike 29. novembra Je bila. kakor 
smo že poročati, pred novozgrajeno vzgojno-varst
veno ustanovo v Sp. Hrastniku kratka slovesnost. 
Tovarišica Fani Vizo višek, predsednica občinskega 
odbora za zaščito družine ln otroka, Je prerezala 
trak na vhodu stavbe, s čimer je bila nova ustanova 
odprta.

Te slovesnosti so se mimo predstavnikov krajev
ne stanovanjske skupnosti udeležili če direktor Ste
klarne tov. Klanjšek, predstavnik stanovanjske 
skupnosti na Rudniku kakor tudi zastopnik vzgoj
no-varstvene ustanove Zg. Hrastnika ter ostali po
litični predstavniki kraja.

O razvoju te gradnje Je poročala tov. Marija 
Spegtič, predsednik upravnega odbora vzgojno-var- 
stvene ustanove.

Pozornost in skrb za to ustanovo Je pokazala tu
di krajevna organizacija SZDL, ki ji je podarila 
kompletno knjižnico, sindikalna podružnica Ste
klarne pa radioaparat.

Ob koncu te slovesnosti so si gostje ogledali pro
store nove vzgojno-varslvenc ustanove in se po
hvalno Izrazili o ureditvi njenih prostorov.

rigo

Industrijsko oblikovanje izdelkov
Ko glodamo nove oblike naših izdelkov, svet

lobnih teles, kozarcev, kelihov, servisov, ste
klenic, se marsikdo nehote vpraša, od kod in 
zakaj nove oblike uporabnih predmetov. Pod 
pojem »uporabni predmet« uvrščamo vse pred
mete, s katerimi se vsakodnevno srečujemo, 
ki žive v naši zavesti in podzavesti in ki obli
kujejo naš duhovni svet

Odgovor na gornje vprašanje je največkrat 
pritrdilen. Razen nekaterih geometrijsko pra
vilnih oblik, znanih že iz davnine in uteme
ljenih s funkcionalnostjo, odmirajo oblike upo
rabnih predmetov, ki so zgrešile svoj osnovni 
pomen, biti uporabne in ne le okras dvomljive 
vrednosti, na katerem se nabira prah.

Ta miselnost je na nekaterih področjih že 
popolnoma prodrla, zlasti v arhitekturi. Nič več 
ne gradi sodobni človek zgradb z izrezljanimi in 
okrašenimi pročelji in štukaturami, nove stavbe 
so iz gladkega betona, jekla, stekla, marmorja in 
aluminija, njih razdelitev je funkcionalna in 
prilagojena namenu uporabe. Počasi prodira ta 
miselnost že v široke ljudske množice, kar se

občuti tudi že na tržišču, kjer postajata neopo
rečna funkcija predmeta in lepa oblika vse važ
nejši zahtevi. To velja za izdelke ročne in stroj
ne obdelave. Rokodelsko izdelani uporabni pred
meti so v znamenju odmiranja, raste pa pomen 
industrijskih serijskih izdelkov na tržišču.

Premik od individualnega, obrtnega izdelka, 
od krašenja uporabnega predmeta z različnimi, 
včasih popolnoma nemogočimi motivi, do anali
tičnega in funkcionalnega oblikovanja uporab
nega predmet^ pa je pri nas če počasen, včasih 
celo boleč. So vedno je najti v naših trgovinah 
kič najslabše vrste po predvojnih vzorcih. Ke
ramične ročke za kavo v obliki mačke, svetilke 
v oblild rib, alt okrašene z rožicami in ptički, 
nehigienični kozarci z različnimi krasilnimi ro
bovi in zarezami so izdelki, ki jih Se vedno iz
deluje naša industrija in najdejo ec tudi še kup
ci, ki so jim ti izdelki všeč.

Izdelki, ki eo plod našega razuma, načih rok 
in najsodobnejših strojev pa naj ne bodo le po
snetki preživelih vrednot. Novo oblike uporab
nih predmetov, tudi steklenih, naj ne nastanejo

le iz čuta odgovornosti do bodočega Lastnika, 
temveč iz splošne potrebe po lepi obliki iz stva
riteljske sile, ki je sposobna oplemenititi mrtvo 
materijo.

Poseben uspeh industrijskega oblikovanja in 
proizvodnje pomeni oblika uporabnega predme
ta, ki je prežeta s kulturo sredine, v kateri je j 
nastala. Pri tem pa seveda s tem ni mišljena 
aplikacija folklornih elementov z namenom, za 
vsako ceno ustvariti nekakšen nacionalni stil. 
Izredne rezultate na tem področju je dosegla Ja
ponska, kjer je tradicija tako močna, da nagli 
vzpon moderne civilizacije ni porušil ravnotežja ! 
in rasti stare japonske kulture, ki pa se vendar 
odraža tudi v vsakem tehničnem izumu in mu 
v svetu ni primere.

Seveda pri tem ne gre kopirati inozemskih 
proizvodov in e tem naši družbi vsiliti rešitve, 
ki nimajo svojih osnov v naši socialistični stvar
nosti. Nemogoče je graditi socialistično družbo,! 
pri tem pa proizvajati predmete, katerih obli- ! 
kovne rešitve izvirajo iz davno preživele buržo
azne dobe, ali pa so prevzete iz kapitalistične 
sfere.

Takšna praksa v oblikovanju, brez lrstrtega 
ifraza nas vodi v situacijo, ko bomo sicer uži
vali ugled sigurnega in cenenega proizvajalca
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letu uspešno

Delo delav
skega sveta 
v letošnjem

Ob koncu leta ocenjujemo 
delo, ki smo ga napravili v 
določenem obdobju. Menim, 
da je prav, da pogledamo 
tudi, kaj in kako je delal v 
letošnjem letu centralni de
lavski svet. Na splošno je 
opazili vse večjo usposoblje
nost elanov lega samounrav- 
®ega organa, ki se pri svojem 
delu lotevajo vse bolj kon
kretnih nalog, postajajo tudi 
*H>Ij odgovorni, aktivni in sa
mostojni.

Za nami je zelo razgibana 
dejavnost delavskega samo
upravljanja, ko so elani ak
tivno sodelovali v razpravi in 
odločanju o gradnji sodobne 
tovarne, avtomatizaciji, pove
čani proizvodni, delitvi dela. 
gradnji objektov, družbenega
standarda itd. Vse to. kar
imamo danes, je plod de'» v-

pravah na podrobnosti, kar 
se je v preteklosti nemalo
krat dogajalo na sejah delav
skih svetov.

Večdnevni seminar, ki je 
bil pred kratkim za člane 
delavskih svetov, bo prav 
gotovo pripomogel do boljše 
usposobljenosti le-tch pri nji
hovem pomembnem delu v 
samoupravljanju v prihod
njem letu.

A. Šibili' Delo brusilca ni tako enostavno

Sklepi zadnje seje 
central, delavskega sveta

Skega in družbenega uprav
ljanja in opora za prihodnje, 
S* odge v urnejše naloge, ki sto
je pred nuni tretja etapa re- 
konsi.ukoi.je, izgradnja skla- 
tišča za /.gotovijene izdelke, 
montaž« ; opreme v zmesarni. 
Nadalje bo potrebno v pri
hodnje bodi misliti na ekono
mičnost kurjenju talilnih 
Peei. da bo proizvodnja n— 
Uejša nadalje na uvajanje 
*Vtoo:iitekc proizvodnje in 
meh. n av ije določenih de
lovnih mest. da bomo lahko 
Pbve" 11 produktivnost iu ce
lotni drhedek podjetja.

Obilo dela nas čaka sc pri 
Umjanju osebnih dohodkov. 
Predvsem na delovnih mestih 
* nizk nii dohodki.

Vsa la vprašanja poslavlja
jo pred organe delavskega 
•Pmoupravljinja dovolj od
govornih presoj In odločitev. 
Pozabiti bo treba v teh raz

il; zen poročila upravnega 
odbora jv centralni delavski 
svet razpravljal tudi o 9-mc- 
sečni realizaciji plana, tečaj
nih razlikah izvoznega poti- 
jelja . Kerni je-imptaa« Ljub
ljana. spremembah tarifnega 
prav-hitita ter nakupu neka
terih osnovnih sredstev.

Osrednje vprašanje razpra
vo je bila devetmesečna rea- 
lizai ija (o lem lahko berete v 
posebnem članku) in ukrepih 
za izvršitev letnega plana. 
Glede povišanja lastne cene 
izdelkov so člani dobili odgo
vor, da na lo vpliva pred
vsem povišanje cen osnovne
ga materiala, surovin in višji 
osebni dohodki.

Člani centralnega delavske
ga sveta so se zanimali tudi, 
ve je plan izvoza v višini 
600.000 dolarjev realen. Tova
riš direktor je pojasnil, da

vse kaže, da bomo obvezo 
glede izvoza izpolnili. Lahko 
bi pa bil izvoz šc večji, če bi 
v poln: meri izkoristili talil
ne kapacitete. Razen tega pa 
so naši izdelki zelo iskani na 
domačem in tujih tržiščih, 
hkrati , pa smo si z njimi 
ustvarili ludi določen ugled.

Glede sklada osebnih do
hodkov in njegovem izkori
ščanju je razpravljal o tem 
že upravni odbor. Ugotovlje
no je, da se norme v našem 
podjetju presegajo zelo viso
ko. Prekoračitev norm je v 
marcu do-egla višino 45,93%, 
septembra pa celo 53.14%.

Po planu 6o bili osebni do
hodki planirani za prekora
čitev za 38 %. Na razpolago 
za izplačilo osebnih dohod
kov po učinku je šc 51 mili
jonov dinarjev. Na zasedanju 
delavskega sveta je bil spre

jet sklep, da naj komisija za 
norme pregleda- nekatera pre
seganja in jih tudi popravi.

V zvezi z izkoriščanjem ka
pacitet steklene mase, to je 
razlika med izkoriščeno maso 
in vskladiščenimi izdelki, 
smo ugotovili,., da težimo iz
delkov niso popolnoma v 
redu predvsem pri stiskanih 
izdelkih. V pripravi dela mo
rajo takoj pričeti z odprav
ljanjem teli napak. Na uprav
nem odboru in strokovnem 
kolegiju pa so razpravljali 
tudi o izdelavi reageučnih 
steklenic.

Tudi pri prahovkuh ne do
segamo zado volj i ve cene. 
Predlagano je bilo, da sc ti 
izdelki v prihodnjem letu na 
izdelujejo več.

V zvezi s spremembami ta
rifnega pravilnika je delav
ski svet sprejel sklep, da sc

povečajo postavke za odna
šanje lonec v, in sicer:

a) za vse lonce do 90 O ;>->• 
višanje za 10 %.

b) za vse lonce do 110 O ph 
povišanje za 50 odstotkov.

Predlog upravnega odbora 
je centralni delavsk: svet
sprejel in tudi potrdil.

Centralni delavski s.- t je 
razpravljal tudi o vlogi tov. 
Alojza Zatlerja, da se ponov
no sprejme v službo. Prošn o 
je delavski svet ugodno re
šil. Ker je bil tovariš Z :‘ier 
večkrat opominjan za ra ti: ne
discipline pri delu, ga je di
sciplinska jfomisija kaznova
la, vendar opominov in kazni 
ni upošteval. F*>djctje mu bo 
Izplačalo osebni dohodek do 
15. februaria. Do tega asa 
mu leče odpovedni rok

r. r.

Uporabnih predmetov (kar ni posebno laskavo)
, in pakirali naše proizvode v embalažo tujega 
I Bfolzv i : len, ki bo naše delo in uspeh izrabil 
: V kor'st svojega slovesa in svojega dobička.
' S funkcionalnostjo, ki jo prvi pogoj za dobro 
oblil,, van uporabni predmet, odpade vsč obre
menilno, vse kresilno, in vse. kar je prej ebre- 
■hen , v,do formalno, kol vsebinsko čistost upo- 
Tabr. gu j i vJmvtu.

Oblikovanje predmeta ni nič novega, ker .so 
Pi vi izdelki človeških rok bili oblikovani. 2e 

knnunila sekira pračloveka je bila prilagojena 
Njegovim (»olrebfun in konstituciji. Izdelava je 
bliJ naj enostavne j6a im iz snovi, ki je bila na 
Jezpelugo v naravi. Novo v industrijskem obli
kovanj u je to, da se pričenja sistematično in 

ne prepuščamo naključju. Vsaka oblika.pre
boda, vsaka kvaliteta in sorazmerje mora bili 
°»Ptvj določeno. Danes ni dovolj, izdelati upo- 

. predmet iz najboljšega, s lem tudi noj-
r^jega materialu. To je bilo značilno za čas, 
~ ie bila potrošnja večja od proizvodnje. Se
jati morajo biti proizvodi ž,o takšni, da priteg- 

Pozornost potrešnika in mu vzbudijo željo 
f®. nakup. Zaradi tega mora imeli proizvod do- 
jo tn° kvalitete. Predvsem mora biti prilago- 

n namenu uporabe, razen loga pa morajo lati

njegova oblika, barva in sorazmerja dobro pre
študirana. Vse to se doseže z industrijsltim obli
kovanjem. Iti jr zaradi lega pomemben ekonr.m- 
eki faktor v podjetju. Razi n tega pričakuje pro
izvodni sektor od oblikovalca pomoč pr: pn- 
en Os ta v tj enju proizvodnega procesa, da so last
na cena zniža na najmanjšo možno mero. med
tem ko pričakuje prodajni .vektor, da so izdelki 
oblikovani tako. da e.: dobro in hitro prodajo.

Iz tega razvidi mo. da je tiidustriikn obliko
vanje v bistvu planiranje fizične oblike in iz
gloda uporabnega predmeta, z namenom, da do
sežemo največjo funkcionalnost.. lepo obliko, 
enostavno in ceneno proizvodnjo in uspešno 
prodajo.

Z aspekta proizvodnje je potrebno oblikova
ti uporabni predmet lako, da je enostaven za 
proizvodnjo, to pa pomeni, poenostaviti ga do 
meje, da še ne izgubi nobene, prej navedenih 
kvalitet: uporabnosti, lepe oblike in barve, pra
vilnih sorazmerij. Da lo dosežemo, je potrebno 
poznati materiale in delovne postopke do naj
manjših delovnih operacij in njih učinke na 
snov, ki se obdeluje. Da je to točno, nam potr
juje primer rebrastih lulpic iz prozornega ste
kla, kjer je bilo z malenkostno spremembo ob
lik omogočeno le lulpice izdelati strojno, na pol-

avlcmatih, in s tem izredno povečati njih >. en- 
tabilnoet in proizvodnjo. Finančni efekt tega >) 
milijoni deviznih dinarjev.

Z vidika prodaje pa naj bo upbrabni pri imet 
oblikovan tako, da s svojo podoba in cer i. vahi 
k nakupu. Njegova značilnost je sinje ■ iv • 
oblike, kvalitete in uporabnosti ob dostojni c ni. 
Predmeti, ki imajo te prvine, bodo vedno lahko 
na li kupce.

Olajšanje proizvodnje s poenostavljenjem iz
delka, kar omogoči u-pe.šcn nastop na tržiti .-, jo 
torej tudi eden izmed ciljev industrijske;; t obli
kovanja.

Iz teh formulacij, kaj je industrijsko obliko
vanje, pa še ne moremo sklepati, da ima' obliko 
vanje drugačne namene v kapitalistični m go
spodarstvu, od oblikovanja v socialističnem go
spodarstvu, kot je naše. Razlike so, vendii ■ v 
namenih, medtem ko so načini skoro istovetni.

V kapitalističnem gospodarstvu vlada huda 
konkurenca, posebno pri uporabnih prečim tih 
tire k v potrošnje, kjer skušajo proizvajale; v-silit* 
svoje proizvode, katerim nagi-o menjajo obliko/ 
medtem ko se uporabnost bistveno ne spremeni.1 
Zaradi specifičnih odnosov med ljudmi v kapi
talistični družbi, zaradi osebnega prestiža, ku
pujejo potrošniki, ee imajo pne denar, 'o nove
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Investicijska dejavnost v letu 1963
Povsem razumljivo je, da 

investicijska «’ela ne prene
hajo nikoli, kajti izreden tem
po tehniškega napredka sili 
vsak obrat k ustreznejši in 
ekonomičnejši opremi. Se 
posebno velja to za zastare
le industrijske naprave in 
objekte. Zaradi tega bi bilo 
zgrešeno misliti, da smo v 
naši tovarni z dosedanjimi 
tovrstnimi deli zaključili in
vesticijsko izgradnjo. Investi
cijsko izgradnjo bi lah.co 
opredelili v: a) rekonstrukci
jo starih obratov z zastareli
mi stroji in strojnimi napra
vami, in b) v razširitev ob
sega industrijske proizvod
nje.

Prihodnje leto nas čakajo 
nove naloge na tem področ
ju. Vendar je trenutno še tež
ko definirati investicijska 
dela glede na razširitev na
še proizvodnje, ker prav se
daj intenzivno delamo na 
perspektivnem planu za pri
hodnja obdobja.

Po temeljiti presoji položa
ja smo prišli do dokaj 
jasnih, izkristaliziranih na
čel glede rekonstrukcije na
ših obratov. Glavni namen 
rekonstrukcije je, da spričo 
položaja na svetovnem trgu 
omogočimo rentabilno proiz
vodnjo in s tem ugoden pla
sma naših izdelkov. Izmed 
glavnih nalog, ki že kar 
akutno kličejo, naj navedem 
tri največje:

1. Dokončanje rekonstrukci
je oddelka za pripravo meša
nice za stekleno maso. Letos 
nam je uspelo postaviti grad
beni objekt novega oddelka 
ter s tem seveda osnovo za 
nadaljnjo izgradnjo. V 1.1983 
pa bo naša nova naloga, 
usposobiti in opremiti ta 
obrat za načrtno in nemoteno 
delo. S tem v zvezi potrebu
jemo ustrezno opremo, in 
sicer delno iz uvoza. Najbolj 
je seveda kritičrta oprema iz 
Zahodne Nemčije. Značilno 
je namreč, da so prav v tej 
deželi najbolj napredovali v 
industrijskem načinu za ste
klarsko dejavnost, prav po
sebno pa glede proizvodnje 
votlega stekla. Upamo, da

bomo le dobili nujnih 150.000 
DM za del opreme, ostalo 
bomo pa kupili doma.

Kaj bomo dosegli z ome
njeno rekonstrukcijo? Kdor 
koli je bil v naši sedanji 
»zmeša rni«, ve, da je ta pro
stor iz kakršnih koli ozirov 
za sedanji obseg proizvodnje 
ne samo premajhen, ampak 
tudi funkcionalno neustre
zen, glede funkcionalnih po
gojev pa neznosen.

Nov oddelek z vso potreb
no avtomatiko bo mimo 
zmanjšanja delovne sile omo
gočil izdelavo kvalitetne ho
mogene zmesi, ki je glavni 
pogoj za kvaliteto stekla, de
lovni pogoji pa bodo tedaj na 
ustrezni ravn:. Razen tega se 
bodo skrajšale transportne 
poti, premestila se bo lahko 
tudi šamotarna in debili bo
mo nekaj prepotrebnih sk’a- 
diščnih prostorov za surovino 
in samotne lonce.

2. Naslednja, prav tako 
važna naloga je zgradi.ev 
skladišča za zgotovVeic iz
delke. Problem skladišč se 
vleče že skozi ves čas dose
danje izgradnje tovarne ter 
ni in ni prišel na vrsto. To 
vprašanje pa postaja iz 16ta 
v leto vse bolj akutno in je 
sedaj v takem stanju, da nuj
no zahteva dokončen izhod. 
Do sedaj smo pod silo prilik 
poskušali ta problem krpati, 
kakor je kazalo. Danes pa 
nas zaradi vse večje proiz
vodnje osnovnih izdelkov, 
vedno bolj zahtevne trgovska 
mreže in ne nazadnje nego
spodarsko delo celotnega od
delka sili v to sicer na videz 
neekonomično investicijo. Pri
bližno 200 milijonov dinarjev 
vredna investicija bo z mo
dernim načinom skladiščenja 
in Odprave izdelkov v zelo 
kratkem času povrnila vlo
žena sredstva. Ker ne gre za 
specialno opremo, bo ta ob
jekt mogoče napraviti z do
mačimi izvajalci in ga ure
diti z domačo opremo, seveda 
bo pa potrebno vsa dela iz
vršiti v 2 fazah.

če kot zadnjo veliko nalo
go navedem še ureditev teh

ničnega procesa kurjenja, ne 
mislim, da je le-ta najmanj 
potrebna. Nasprotno, ' trdim 
lahko, da je tudi to vpraša
nje izredno akutno in gospo
darsko utemeljeno. Znano je, 
da prav v naši industriji igra 
tehnično gorivo zelo pomem
ben člen v kalkulaciji stro
škov obratovanja in s tem 
tudi v ceni izdelkov. Doseda
nji način kurjenja z genera
torskim plinom, ki ga sami 
proizvajamo v razmeroma za
starelih »generatorjih«, se je 
že preživel. To potrjuje dej
stvo, da v ekonomsko na
prednih državah in tudi že 
pri nas prehajamo od gene
ratorskega plina h kurjenju 
s tekočimi gorivi. Ce na 
kratko omenim samo nekaj 
odločujočih faktorjev, ki 
opravičujejo to investicijo, 
bodo vsakomur takoj jasne 
prednosti tega goriva: a) ve
liki transportni stroški za 
prevoz p-emoga, katere pla
čujemo danes, se zmanjšajo 
za 80 %; b) odprava velikih 
izgub zaradi slabega ekonom
skega učinka pri vplinjeva- 
nju premoga; c) odpade od
voz ogorkov, katere še danes 
spuščamo v potok, kar pa ni 
v skladu z zakonskimi dolo
čili; d) odpade čiščenje od
padnih fenolnih voda, katere 
še danes spuščamo v potok, 
kjer delajo škodo ribjemu 
življu; e) veliko zmanjšanje 
delov, sile, ki je zaposlena pri 
zdravju zelo škodljivem delu;
f) odpadejo veliki stroški 
vzdrževanja naprav za vpli- 
njenje in transportnih na
prav; g) s tekočim gorivom 
je veliko laže urediti avto
matične naprave za regulaci
jo, kar da kot rezultat boljšo 
kvaliteto steklene mase.

Še bi lahko naštel razne či- 
nitelje, ki jasno govore v 
prid uporabe tekočega mazu
ta. Grobi predračun namreč 
pokaže, da se celotna investi
cija amortizira že po enem 
letu obratovanja. Tudi za to 
investicijo bodo potrebna do
kajšnja finančna sredstva (90 
milijonov din, od tega okrog 
-50.000 dolarjev za uvoženo 
specialno opremo).

Navedel sem tri poglavitne 
naloge, katerih izvršitev pred
videvamo v letu 1963, namer
no sem pa izpustil investicij
ska vlaganja za razširitev 
proizvodnega programa. To 
pač zaradi tega, ker se prav 
sedaj to vprašanje temeljito 
proučava in sestavlja per
spektivni načrt.

Ob koncu bi želel pouda
riti, da so naloge velike, toda 
tudi izvedljive, če bo pri njih 
zavestno sodeloval vsak član 
našega kolektiva. To pa je 
tudi prav, kajti tudi sadov 
lega dela bomo v kratkem po 
izvršitvi deležni vsi.

Ing. Maks Mrcina

Ne ravnajmo tako!
V novourejenih obratnih prostorih, predvsem v 

sanitarnih, človek iz dneva v dan vidi maniro neka
terih naših delavcev. Poglejmo, kakšni so ti prostori 
po razmeroma kratki dobi uporabe. Tako so razbite 
ali ukradene celo vodne školjke, zidne ploščice, raz
bita okna, ogledala in šipe, ter celo luči, nadalje iz
ginuli zapahi z vrat, ključi, vodne pipe, in naštel 
bi lahko še nekaj »malenkosti«.

Ob vsem tem sc človek lahko nehote vpraša, ali 
morda še nismo dovolj »kulturni«, da bi lahko pu
stili v miru naprave, ki morajo biti v določenih 
prostorih? In zakaj pustimo takšne predmete lepo 
na mestu doma? Pač zato, ker kar je doma, je »mo
je«, kar pa je v tovarni, je »naše«. Ce se kaj polo
mi, bom vzel v tovarni. Zakaj bi kupoval?

Mislim, da je čas, da prenehamo s takimi »pro
stovoljnimi akcijami«, ki jih plačujemo končno vsi 
skupaj iz enega žepa.

Anton Sihur

Tudi planinska postojanka na Kalu jc priljubljena izlet
niška točka steklarjev

proizvode, čeprav življenjska doba in oblika sta
rega predmeta če davno ni zastarela. To velja 
zlasti za avtomobile, hladilnike, televizorje in 
podobno, in delovni človek v kapitalizmu ne 
more slediti temu hlastanju po modnih novo
stih. To si lahko privoščijo predvsem tisti, ki 
žanjejo plodove njegovega dela.

Iz tega sledi, da je industrijsko oblikovanje 
v kapitalizmu popolnoma podrejeno službi pro
daje, to je ustvarjanje čimvečjih profitov.

Zaradi hude konkurence na tržišču je pro
izvajalec v kapitalizmu prisiljen, da svoje pro
izvode tako oblikuje in proizvaja, da so uspešni 
po kvaliteti, obliki in ceni. Večinoma so tl iz
delki izredno lepo oblikovani. Ce pa si ogleda
mo industrijsko oblikovanje z aspekta sociali
stične potrošnje in gospodarstva, pa vidimo, da 
je treba ravno v socializmu posvetiti oblikova
nju posebno pozornost. Socialistično gospodar
stvo mora s svojimi proizvodi zadovoljiti potrebe 
širokih ljudskih množic, zaradi česar so pogoji: 
dobra kvaliteta, lepa oblika, dostopna cena, še 
toliko važnejši. Razen tega v mednarodni me
njavi tekmujejo na tržišču naši izdelki s konku
renčnimi izdelki kapitalističnih dežel, ki so že 
zadostile pogojem kvalitete, oblike in cene. Lah
ko trdimo, da se je STEKLARNA HRASTNIK

v mednarodni konkurenci s svojimi izdelki do
bro uveljavila, kar priča tudi vedno naraščajoči 
izvoz naših uporabnih predmetov. Potrebno je 
seveda obdržati stik s konkurenčnimi podjetji iz 
inozemstva in njih proizvodnjo, če nočemo za
ostati na tem področju.

Industrijsko oblikovanje je torej važen fak
tor poslovne politike podjetja, ker lahko direkt
no deluje na znižanje proizvodnih stroškov in 
povečano prodajo. Žal ec to običajno spregleda 
in sc ne posveča tej službi potrebna pozornost. 
Redki so primeri, da se ljudem, ki še prebijajo 
led na tem področju, nudi pomoč. Pogosto nale
tijo na nerazumevanje in oportunizem v kro
gih, ki so dolžni to prizadevanje podpreti že 
po službeni dolžnosti. Težnjo oblikovalca za 
oblikovanje lepih novih oblik smatrajo za »hob- 
by« (konjička), kot zbiranje znamk, ali praznih 
škatlic za vžigalice, in mu običajno prepuščajo 
tudi stroške v zvezi s tem prizadevanjem, če
tudi se potem lahko oblikovani novi izdelki 
boljše in rentabilnejšc prodajo in ustvarjajo ko
lektivu tudi primeren ugled. To stališče se ne 
spremeni niti tedaj, ko so že uspehi prešli okvir 
podjetja im ga ne premakejo niti javna prizna
nja na razstavah in natečajih.

Ni zameriti delavcu v proizvodnji, ki včasil

če teže dojema te novosti. Casio se čudi belim, 
nedekrrironim svetlobnim telesom, ko pa je bil 
niavajen z zlato barvo okrašenih svetlobnih te
les in kozarcev. Prav pri svetlobnih telesih pri* 
de funkcionalnost posebno do izraza. Oglejmo 
si to!

Od svetilke pričakujemo, da nam v stano
vanju, na delovnem mestu ali javnem prostoru 
(nadomestil pomanjkanje dnevne svetlobe, >n 
nam s tem omogoči vizualno dojemanje okolic6 j 
in s tem delo ali zabavo.

Sonce pa ne sveti zeleno, modro ali rdečf' 
sončna svetloba je bela in nam okolico prikazuj6 
v naravnih barvah, zato tudi mi ne bomo P6" 
pravljali naravo in bomo izbrali belo svetlob6 
v naših prostorih, ob kateri se bomo tudi dobri*, j 
počutili. Iz študije v okviru umetne svetlobe n? 
človeka je nastala težnja po belih svetlobna „ 
telesdh, ki se je v zadnjem času uveljavili a 
vsem kulturnem svetu. Tudi prozorna razsvo 
Ijavna stekla brizgajo z belimi emajlnimi b®* j; 
vami za steklo. Oblike pa prehajajo v čiste Ke°' 
metrijske like:, valj, krogla, kvadej-, pr'2-"1 ’ 
dalje oblika kaplje ali mehurja, in pa dvojem® 
kombinacije teh likov. Tudi STEKLARN j

(Nadaljevanje na 17. strani)
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Občani Zagorja ob Savi
Pred vami je spet nova — peta številka 

Tribune Zagorjanov, zadnja v letošnjem le
tu. V njej smo hoteli opozoriti na vrsto pro
blemov in vprašanj, o katerih bi morali vi 
na bližnjih zborih občanov — razpored zbo- 
občanov in zborov občanov — proizvajalcev 
objavljamo na drugi strani — spregovoriti, 
še posebej pomembna bo razprava o gibanju 
gospodarstva v prihodnjem letu, saj je treba 
zagotoviti z družbenimi načrti posameznih 
gospodarskih ^organizacij kot občinskega 
ljudskega odbora večji napredek. Seveda ne 
bo kazalo pozabiti spregovoriti tudi o neka
terih vprašanjih v zvezi z dokončno formu
lacijo novega občinskega statuta, pa o vpra
šanjih šolstva in drugem.

Pričakujemo, da bodo zbori dobro obi
skani in da boste z obiskom zborov in 
razpravo na njih pripomogli k rešitvi vpra
šanj.

Pred izdelavo 
osnutka novega statuta 
občine Zagorje

V soboto, 8. decembra, se je 
spet sestala osrednja komisi
ja za izdelavo novega statuta 
občine Zagorje ob Savi. Na 
seji so člani naglasili, da so

Naloge članov Zveze 
komunistov zagorske občine 
v prihodnjem obdobju

Cc želimo samo našteti vse 
naloge, ki stoje pred Zvezo 
komunistov in njenimi člani, 
bomo dobili zelo dolg se
znam. Cc bolj podrobno ana
liziramo te naloge, vidimo, da 
stoje te naloge več ali manj 
prav pred vsemi občani zagor
ske občine. Zato ni osnovno 
število nalog, ampak poglob
ljenost, s katero morajo člani 
Zveze komunistov prisli niti 
k njihovemu reševanju. Čla
ni Zveze komunistov se bo
do morali boriti za čimbolj 
kvalitetno in popolno izpol
nitev vseh teli nalog.

rfalogc lahko razdelimo na 
naloge, ki sloje pred člani 
Zveze komunistov — proizva
jalci, na naloge, ki stoje pred 
člani Zveze komunistov — 
občani in na naloge s pod
ročja nadaljnje rasli in gra
ditve Zveze komunistov.

ze komunistov skupaj z vse
mi ostalimi proizvajalci te
meljito pregledati perspek
tivne načrte svojih podjetij 
in družbeni plan za leto 1963. 
Člani Zveze komunistov se 
bodo morali borili za maksi
malno izkoriščanje obstoje
čih kapacitet in notranjih re
zerv v vsaki gospodarski or
ganizaciji.

Pred člane Zveze komuni
stov kot občane prinaša raz
prava o novi ustavi im no
vem občinskem statutu vrsto 
nalog. Člani Zveze komuni
stov bodo morali aktivno so
delovati v razpravi in se tu

di boriti za svoja stališča im 
ideje, v okviru aktivnosti, ki 
jo bo vodila Socialistična 
zveza. Razprave moramo po
globiti im konkretizirati. Pri 
razpravi o statutu se bomo 
morali odločiti in v statut 
zapisati, kaj smatramo da je 
nujno za življenje v naši 
komuni ter koliko smo pri
pravljeni prispevati za ure
sničenje teh želja.

Člani Zveze komunistov 
bodo morali pristopiti k Iz
vrševanju teh nalog dobro 
pripravljeni ter delovati kot 
subjektivna stia, kot nosilci 
razvoja in napredka.

razne konference v občini — 
še posebej pa zadnja občin
ska konferenca organizacije 
Zveze komunistov — dale 
mnogo predlogov za vsebino 
novega statuta zagorske ob
čine.

Na seji so bili ugotovili, da 
je predvsem važna vsebina 
novega statuta občine, se 
pravi, da bi moral statut ob
čine Zagorje ob Savi jasno 
začrtati tudi program nadalj
njega gospodarskega in druž
benega razvoja občine, če naj 
vidi v novem statutu vsak 
občan svoje dolžnosti In pra
vice. Verjetno bo moral novi 
statut občine jasneje začrtati 
in določiti tudi nekatera 
vprašanja okrog gospodar
stva, kmetijstva, urbanizma 
in drugih vej gospodarstva 
ter javnih služb.

Zdaj bodo podkomisije, ki 
delujejo v okviru osrednje 
komisije za izdelavo novega 
statuta občine Zagorje ob 
Savi, ponovno proučile gra
divo, ki pride z njihovih po
dročij v poštev pri dokončni 
formulaciji novega osnutka 
občine Zagorje ob Savi. Ob 
tem pa bi bilo prav, da bi

občani še na teh zborih ob
čanov spregovorili tudi o

0 referendumu, o tem, kdo 
ga lahko skliče in kdo pred
laga predmet referenduma;
• zborih občanov, kaj lah

ko obravnavajo in kdo jih 
lahko sklicuje;

0 vprašanju krajev, skup
nosti, njihovega območja, pri
stojnosti, virov in načinov 
financiranja;
• programu nadaljnjega go

spodarskega razvoja, na kar 
je opozorila odločno zadnja 
občinska konferenca organi
zacije Zveze komunistov;

q vprašanjih načina finan
ciranja družbene in društve
ne dejavnosti (sklad za po
moč društvom in organiza
cijam);

0 ter še o nekaterih dru
gih vprašanjih.

Osrednja komisija za izde
lavo novega statuta občine 
Zagorje ob Savi je predlaga
la,- da naj bi podkomisije 
čimpreje temeljito opravile 
sedanje delo, da bi lahko 
osrednja komisija pristopila 
potem k formulaciji osnutka 
novega statuta občine Zagor
je ob Savi.

Premajhno povečanje
Z gospodarskim razvojem 

v naši občini ne moremo bi-

zaposlenih za 7 oseb) so 
predvideli v Tovarni konfek
cije in pletenin »Sava«, ver
jetno bo pa treba plan z ozi
rom na pripojitev konfekcij.

Gospodarske organizacije 
s področja zagorske občine 
so že izdelale načrte gibanj 

ti v celoti zadovoljni. Dose- proizvodnje za prihodnje le
gli smo lep napredek pri to. Po prvih predvidevanjih 
uveljavljanju organov delav- bodo prihodnje leto indu- skega oddelka »Save« k To- 
skega samoupravljanja, piri sirijske gospodarske organi- vami konfekcije »Lisca« iz 
decentralizaciji in večji zain- zaclje ustvarile skupno 6 Sevnice spremeniti. Na Ilud- 
leresiranosti neposrednih pro- milijard 72 milijonov din miku rjavega premoga Za- 
.tzvajalcev, pri povečanju sto- fakturirane realizacije (pred- gorje predvidevajo pri po- 
rilev in zmanjšanju stroškov, vidoma pa bodo ustvarile do večanju števila zaposlenih za 

‘ Še vedno pa je naš tempo konca letošnjega leta 5.624,930 60 oseb za 0,9% večjo faktu- 
porasta proizvodnje ln do- tisoč din fakturirane rcaliza- rirano realizacijo. V TEVE 

■ hodka preslaboten im mi v dje). Največje povečanje »Varnost« bodo predvidoma 
skladu z rastjo naših potreb, fakturirane realizacije (za ustvarili prihodnje leto za 
Za to bodo morali Sani ZfO- 50,7% epi povečanju števila 29.4% večjo fakturirano re

alizacijo pri 9 več zaposlenih 
osebah. Tovarna elcklro por
celana Izlake predvideva za 
8,6% večjo fakturirano reali
zacijo in za 19 oseb večje 
število zaposlenih. V Indu
striji gradbenega materiala 
bodo pri zmanjšanju števila 
zaposlenih za 9 oseb ustva
rili za 3,6% večjo fakturira
no realizacijo. Lesno indu
strijsko podjetje pa predvi
deva povečanje fakturirane 
realizacije za 21,4%, število 
zaposlenih bodo pa povečali 
za 2 osebi.

Prva predvidevanja za gi
banje proizvodnje za prihod
nje leto v zagorskih indu
strijskih gospodarskih orga

nizacijah kažejo, da jc pred
videno povečanje gibanja in
dustrijske proizvodnje, kot 
so ga predvideli v posamez
nih gospodarskih organizaci
jah, premajhno in se postav
lja pravzaprav vprašanje, 
kako bo mogoče v prihodnjo 
obdržati razmerje med- po
trebami komune in stanj?-n 
gospodarstva. Zaradi tega i;» 
potrebno pred sprejetjem 
družbenega načrta za prihod
nje leto z delovnimi kolek
tivi ponovno obravnavati 
vprašanje povečanja gibanja 
proizvodnje. Prav pa bi bi
lo, da bi na bližnjih zborih 
občanov spregovorili o tet* 
tudi občani!
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Gibanje industrijske proizvodnje 
v prvih desetih mesecih letos

Podatki o ribanju indu- ni konfekcije in pletenin »Sava« za 20,4 (indeks 79,6 
atrijske proizvodnje na pod- »Sava« zmanjšala za 20,4% odst.). V TEVE »Varnost« so 
roč ju zagorske občine za in v Lesno industrijskem z ozirom na določene težave, 
prvih 10 mesecev letošnjega podjetju Zagorje povečala za v katerih so se znašli na za
leta kažejo, da se je indu- 6,3%. četku leta, pozneje zmanjša-
strijska proizvodnja, izraže- Na sorazmerno majhen 11 prvotno predvideni načrt 
na vrednostno, v povprečju porast industrijske proizvod- industrijske proizvodnje na 
v prvih desetih mesecih le- nje (za 2,5%) so vplivali raz- 400 milijonov din. V Indu- 
tos v primerjavi z istim ob- lični objektivni in subjekliv- striji gradbenega materiala 
dob jem lani povečala komaj ni faktorji. Ob primerjavi so letos znižali cene svojim 
za 2,5% (oziroma od 4.530,147 indeksov porasta industrij- proizvodom za 20% in je za- 
tisoč din na 4.645,100.000 din), ske proizvodnje za prvih to opravičljiva nižja faktu- 
Indeks gibanja industrijske deset mesecev letos je mo- rirana realizacija. Nasprot- 
proizvodnje je izračunan na goče ugotoviti, da zaznamu- no temu pa se je fizični ob- 
podlagi povprečne fakturira- jejo v nekaterih industrij- seg proizvodnje v razdobju 
ne realizacije za prvih de- skih gospodarskih organi za- 1. 1. - 30. 9. 1962 v primer- 
set mesecev lanskega leta. cijah na področju zagorske javi z istim obdobjem lani 
Tako se je na Rudniku rja- občine občutno zmanjšanje povečal za 26%. Tako so v 
vega premoga Zagorje pove- proizvodnje. Tako se je n. pr. Industriji gradbenega male- 
čala do konca oktobra indu- v TEVE »Varnost« znižala riala v Zagorju cb Savi s pe
stri jska proizvodnja za 4,1%, vrednost fakturirane reali- večanjem fizičnega obsega 
v TEVE »Varnost« se je zacije za 8,6% (indeks 1. 1. - proizvodnje do določene me- 
zmanjšala za 8,6"/» v Tovar- 31. 10. 1962 : 1. 1. - 31. 10. re ublažili posledice zniža
ni elektroporcelana Izlake 1961 91,4%), v Industriji nja cen, ker bi bil sicer od
povedala za 30,9 %, v Indistri- gradbenega materiala za siotek znižanja fakturirane 
ji gradbenega materiala 2,7«/, (indeks 97,3%) in v To- realizacije še večji. Tovarna 
zmanjšala za 2,7«/», v Tovar- varni konfekcije in pletenin Konfekcije in pletenin »Sa-

OBCINSKI LJUDSKI ODBOR ZAGORJE OB SAVI in OBČINSKI ODBOR 
SZDL ZAGORJE OB SAVI

- sklicujeta

Zbore občano v-proiz va j a vce v
v četrtek, 20. decembra:
— ob 8. url v Gostinstvu;
— ob 13. uri v Industriji gradbenega materiala;
— ob 13. uri za Lesno industrijsko podjetje, Komunalno podjetje, poslovalnico 

SAP-Turist biroja in Komunalno črkosllkarsko pleskarsko podjetje;
— ob 13. uri v Gradbenem podjetju;

ob 13. uri za Zdravstveni dom, Lekarno ln Zavod za socialno zavarovanje;
— ob 1330 uri v TEVE »Varnost«;
— ob 1330 uri v Tovarni elektroporcelana Izlake;
— ob 1330 uri v Tovarni konfekcije in pletenin »Sava«;
— ob 15. uri za Kmetijsko zadrugo na Izlakah;
— ob 16.30 uri za Rudnik rjavega premoga — obrat Kisovec, obrat Kotredež, 

Upravo rudnika ln pomožne obrate ter separacijo;
— ob 1630 uri za obratno dejavnost (obrtno komunalno podjetje »Meso«, »Vele- 

žitar« Celje, obrtno podjetje »Zaščita«, Obrtno mizarstvo, Radio center, Splošno 
krojaitvo, »Elektro-Trbovlje« in obrtno podjetje »Dim« Ljubijana-Polje) v lut
kovni dvorani Delavskega doma;

— ob 19. uri za trgovska podjetja »Potrošnja«, »Povrtnina«, »Prehrana«, »Peko«, 
Zbori občanov-prolzvajalcev bodo v prostorih gospodarskih organizacij, razen 
»Borovo« in poslovalnico »EMKA« Zagorje v prostorih »Potrošnje«.

za obrtno dejavnost, za katero bo zbor — kot navedeno — v lutkovni dvorani 
Delavskega doma.

ZBORE OBČANOV 
v petek, 21. decembra ob 17. uri:
— v stekleni dvorani Delavskega doma za območje krajevne skupnosti Zagorje- 

center (Polje, Kidričeva cesta, Cesta zmage, Ulica talcev ln predel doline od 
Podskale do kolodvora);

— v dvorani doma Proletarca za območje krajevne skupnosti Selo (Potoška vas, 
Farčnlkova kolonija, Selo, Cankarjev trg in del ceste 9. avgusta);

— v osnovni šoli Toneta Okrogarja v Toplicah za del Toplic;
— v gostilni »Rudar« v Toplicah za del Toplic ln
— v kinodvorani Kisovec za območje krajevne skupnosti Kisovec (Kisovec, Loke 

ln Borovnik).

v nedeljo, 23. decembra:
— ob 8. uri za Podkum v zadružnem domu;
— ob 9. uri za Cemšenlk v prostorih kmetijske zadruge;
— ob 9. uri za Sifltgotard v šoli;
— ob 9. uri za Senožeti v šoli;
— ob 9. uri za Tirno v šoli;
— ob 9. uri za Kotredež v gasilskem domu;
— ob 10. uri za Izlake v zadružnem domu;
— ob 10. uri za Podllpovlco in Orehovico v gostilni Rozina v Prhovcu;
— ob 11. uri za Kolovrat v šoli;
— ob 14. uri za Mlin še v zadružnem domu In
— ob 15. uri za Ravensko vas v gostilni »Juvan«. .

OBČANI! UDELEŽITE SE IN SODELUJTE NA ZBORIH OBČANOV!

va« izkazuje največji padec 
fakturirane realizacije, kar 
pa v tovarni opravičujejo z 
dejstvom, da je »Sava« pro
izvajala v kooperaciji za iz
voz in so pri tem fakturirali 
samo uslugo. Razumljivo je, 
da se je s tem znižal bruto 
dohodek, medtem ko pa ne
to produkt narašča. Poseben 
problem pa predstavljajo v 
tej zagorski 'tovarni precejš
nje zaloge gotovih izdelkov.

Posamezne industrijske go
spodarske organizacije so 
predvidele, da bodo letos do 
konca leta zaposlovale: Rud
nik rjavega premoga 1950 
delavcev in uslužbencev (ob 
koncu oktobra so zaposlo

vali 1948 delavcev in usluž
bencev, v letu 1961 pa 2.332 
oseb); Tovarna elektroporce
lana 307 (309 ob koncu okto
bra, leta 1961 254); Industri
ja gradbenega materiala 211 
(223 ob koncu oktobra, leta 
1961 219); Tovarna konfek
cije in pletenin »Sava« 247 
(257 ob koncu oktobra, leta 
1961 250) in Lesno industrij
sko podjetje 112 (122 ob kon
cu oktobra, leta 1961 94).

Podatki o fizičnem obsegu 
proizvodnje za industrijske 
gospodarske organizacije iz
kazujejo, da so v Rudniku 
rjavega premoga nakopali v 
novembru 53.0ti0 ton rjavega 
premoga, v razdobju januar- 
november pa 623.800 ton (plan 
■a leto 1962 700.000 ton); v

Tovarni elektroporcelana so 
v novembru izdelali 30 ton 
elektroporcelana, do konca 
novembra pa 296 elektropor« 
celana (plan 1962 262 ton) ln 
18 ton izolacijskega materia« 
la oziroma do konca novem
bra skupno 165 ton izolacij
skega materiala (plan 1962 115 
ton); v Industriji gradbenega 
materiala so proizvedli v 
novembru 3.946,8 ton nega« 
šene ga kosovnega apna in 
1.912,7 ton hidriranega apna, 
medtem ko so v razdobju ja
nuar - november proizvedli 
skupaj 53.968,2 ton nežgane- 
ga kosovnega apna (plan 1962
50.000 ton) in 17.149,5 ton hi
driranega apna (plan 1962 -
15.000 ton); v Lesno indu
strijskem podjetju so v no« I 
vembru razrezali skupno 
474,4 m3 lesa, do konca no
vembra pa skupno 5.597,9 m3 j 
lesa (plan 1962 6.530 m3), j
zraven tega so pa v novem- j 
bru izdelali še 676 kosov po
hištva, v razdobju januar — 
november pa skupaj 5.569 
kosov pohištva; v Tovarni 
konfekcije In pletenin »Sa
va« so pa izdelali v mesecu 
novembru 70.100 m3 konfek« 
rajskega perila, od januarja 
do novembra skupaj 654.700 
kvadratnih metrov (plan 1962
700.000 m3) in 1,2 tone triko- 
tažnže konfekcije v novem
bru, v razdobju prvih enajst 
mesecev pa skupaj 11,8 ton 
trikotažne konfekcije (plan 
1962 15 ton).

Priprave za praznovanje 
novoletne jelke v Zagorju

Podobno kot že nekaj let doslej, je tudi letos 
poseben pripravljalni odbor pri občinskem odboru 
SZDL Zagorje ob Savi pripravil program prireditev 
za naše najmlajše ob praznovanju Novoletne jelke.

Praznovanje sc bo predvidoma začelo že 27. dec. 
ki to z otvoritvijo pravljične vasi in z otroškim 
sejmom ter predvajanjem slovenskega mladinskega 
filma »Tl loviš«. — 28. decembra bo Slovensko ljud
sko gledališče Iz Celja uprizorilo za mladino igro 
»Rdeče in modro v mavrici«. V naslednjih dneh 
bodo odprli tudi razstavo mehaničnih igrač, pripra
vili ognjemet, najmlajše Zagorjane bo pa obiskal 
tudi dedek Mraz.

V praznovanje Novoletne jelke se bodo vključile 
tudi vse osnovne šole, Id jih bo 28. in 29. decembra ^ 
obiskal dedek Mraz skupaj z glasbeno in lutkovno 
skupino.

Poseben pripravljalni odbor pri občinskem od
boru SZDL za organizacije praznovanja Novoletne 
jelke meni, da letos ne l>i pripravljal posebnega 
praznovanja v gospodarskih organizacijah, ker bi 
s tem samo drobili sredstva, ki so namenjena za 
praznovanje Novoletne jelke.

13 PREDAVANJ O
POKLICNEM
USMERJANJU
ZAGORJE -p Referent za 

poklicno usmerjanje pri Za
vodu za zaposlovanje delav
cev v Zagorju ob Savi je 
pripravil v zadnjih dneh po 
šolah 13 predavanj o poklic
nem usmerjanju, npremljanjh 
s predvajanjem diafilmov. 
Ta predavanja so bila pri
pravljena na šolah v Pod-

kumu, Izlakah, Mlinšah in 
Senožetih. Podobna predava
nja bodo pripravili na osta
lih šolah v naslednjih dneh.

PRAVNA
POSVETOVALNICA
ZB DELA
ZAGORJE - Ze nekaj časa j 

dela v okviru služb občin-i 
skeča ljudskega odbora tudi , 
pravna posvetovalnica, ki jo 
vodi tovarišica Marija Stroj
nik.
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Po konferencah
krajevnih organizacij SZDL

Ob pripravah na občinsko goslavi :e. Iz tega izhaja, da merjati z nobeno dosedanjo 
(konferenco organizacije So- so nek_leri še precej primi- razpravo. Proti pričakovanju 
l etatistično zveze delovnih livni v svojih gledanjih, ko so se občani Zagorja ob Sa- 
j ljudi je prav, da analiziramo zahtevajo samo od določenih vi zanimali za vrsto ustav- 
, Zadnje konference krajevnih organov, da so aktivni, ob nih določil, od delitve po 
trganizacij SZDL. V glav- lem pa ne pomislijo, da je delu pa vse do volitev bodo- 
nem so vse krajevne orga- dolžnost slehernega občana čih predstavniških organov, 
tizaoijo SZDL že zaključile aktivno sodelovati na vseh od komune do federacije. 
• konferencami, razen treh področjih družbenega uprav- Prav take so sc zanimali za 
krajevnih organizacij SZDL, ljanja. Nič lažjega ni kot kri- vprašanja okrog družbenega 
to je v Tirni, na Lokah-Ki- tizirali in zahtevali to in ono, in delavskega samoupravlja- 
60vcu in v Kotredežu, ki pa To pa Izhaja največkrat iz nja. o odmiranju države in 
bodo v naslednjih dneh. nepoznan "a trenutnih raz- o vlogi človeka kot osnov

na vseh dosedanjih konic- mer in pa neaklivnesli, na nega faktorja v vsem našem
reecah je bilo opaziti izred- drugi strani pa se ne zave- družbenem dogajanju. Prav 
■o politično aktivnost, kar dama, da so naša zahteve po- posebno zanimanje pa je ve
je povsem razumljive, saj gojene z našim delom, saj ljal() novemu statulu občine
so bile konference v času ži- smo na eni strani prolzva- in pa statutom delovnih or- 
vahnih razprav e predosnut- Jalci, na dingi strani pa ganizaeij. Člani SZDI. so že 
ku nove zvezne in er puhli- upravljavci in potrošniki. -zdaj sklenili, da bodo po ob- 
5ke ustave. Ze na oktobrskem bi pa bilo prav. če bi 'javi osnutka aktivno sodelo-
razširjenem plenumu občin- na splošno ocenjevali člane vali v razpravah, 
s&ega odbora SZDL skupaj SZDL in njihovo delo v z gotovostjo lahko trdimo, 
S predsedniki krajevnih or- SZDL slabo, kajti dobro ve- da pomenijo konference kra- 
ganizaeij SZDL je bilo opa- m°. da je dosti več tistih, ki jevnih organizacij SZDL in 
tiU izredne zanimanje za aktivno delajo. Tistim pa. razprave o ustavnih vpraša- 
ustavna vprašanja, vendar ki jim je skupno delo in na- n. ih določeno prelomnico v 

'zanimanje za same konte- l>ori naših delovnih ljudi tu- delu in da so med naše ob- 
Tencc ni bilo nič manjše. i» stvar, pa resno v prvini- čane prinesie povsem novo 
Ravno nasprotno: prav vsi vlek vprašanje, ali ne uživa- politično aktivnost, ki bo v 
So se zanimali, kako naj jo teh sadov naših skupnih na ,i bližnji prihodnosti za- 
kenfereecc pripravijo, tako naporov neopravičeno. Naša gel vilo za doseganje še 
Vsebinsko kakor tudi ka- zavest in delo se morala od- bolj ih uspehov ob vse vee- 
drovske. Danes lahko z go- ražali predvsem v delu SZDI- jj aktivnosti organizacij 
tovostjo" trdimo, da so ta pri- in v delu organov družbene- SZDL iu ostalih družbeno- 
sadevanja rodila uspeh, saj ga *" delavskega samouprav. poetičnih organizacij ter 
Bo konference — zlasti še na ljanja, ker lahko le na ta na vseh nas - občanov'

t y i mm > * -h« m

podeželju — zelo dobro po- čin zavestno pričakujemo

Stanovanjsko-poslovni blok »Elektro-Trbovlje« na Kidričevi 
cesti je pred vselitvijo

tekale. Udeležba na konte- boljši jutrišnji dan. 
rcncah je bila zelo zadovo- Kljub vsem tem težavam 
Ijiva, za kar je treba zlasti s« pa konference krajevnih 

■ pohvalili krajevne organiza- organizacij SZDI. razčistile
Delo svetov pri občinskem 
ljudskem odboru ZagorjeI cijc SZDL izven m v slu. Pa vrsto vprašan,!. Na vasi so 

tudi same razprave so peka v glavnem obravnavali pr e-
zale veliko zanimanje obča- bleme v zvezi s kmetijsko Deh> svHov rj ob8oskem Uudskih odborov in 
atov za vrsto vprašanj. 1 rav zadrugo in gozdnim obra- ljudskcm 0(ll>OTU Zagorjc „b daTskih organizacij, 
nasprotno <h! doslej navede- lom. Splošna ugotovitev je

;Dega pa lahko ugotovimo pri bila, da je gozdni obrat do- 
I krajevni organizaciji SZDI. kaj zadovoljivo reševal do- 
! Toplice-Zagorje in Selo. ločene probleme, medtem ko 
Kljub na|večjcmu številu je pa bilo deležno delo kme- 
Sanslva v teh organizacijah lijake zadruge precej pikrih 
in pa boljšim pogojem glede pripomb. V glavnem so ob

gospo- prav tako pa tudi širše sode« 
lovanje z gospodarskimi or-.

Savi izkazuje po številu sej V prihodnje bo svetom pri ganizacijami in ustanovami 
(59) in obravnavanju pasa- občinskem ljudskem odboru — za uspešnejše reševanje po
možnih vprašanj letos — v kot politično izvršilnim orga- sameznili vprašanj. Prav tak® 
primerjavi s prejšnjimi leti - nom in teritorialnim organom bo potrebno, da bode sveti 
večjo produktivnost. Iz dnev- družbenega upravljanja — izdelali načrle za krajše ora
nega reda sej občinskega vsekakor dodeljeno razširje- roma daljše obdobje. V tene

ter bo treba še vse premalo iniciativnosti 
črpna poročila o delu svetov, ustvariti tudi uspešnejše in čuta odgovornosti, take

s"-?. s ™-; SSSHe =H—.2 = -
,v„vb za tih uslug. slrokovmh nasvc- jndtlstr$jc ~ obrii, ko-

iuifln-'h pe\>t)3rmov, tov m podobno. Ugotovljeno „...... ... . . » __ .
dn celi .. I..HI n, i...... ...  sociainegV sSbftv«.* kmetu- Odborniška komisija za prošnje

siva in gozdarstva ter var- ju pritožbe tudi V ZaCTOIilju 
siva družine. Občinski ljud
ski odbor je sprejel na pred- ZAGORJE - Odborniška Prošnje in pritožbe so se 
log svetov letos 67 odlokov komisija za prošnje in pri- nanašale na socialno p- moč. 
(lansko leto 31), in to 6 s po- tožbe pri občinskem ljudskem delovna razmerja, ose. ne 
dročja gospodarstva, 20 s po- odboru Zagorje oh Savi je dohodke, obrt, vodov ne 
dročja financ, 17 s področja imela v II. poli. 1962 štiri seje naprave, otroške dodatke, 
splošnih zadev in družbenih In je reševala 21 prošenj in dohodnino, stanovanjske za
služil, 13 s področja giadfce- pritožb, ki jih je bilo 11 vlo- dcvc in v pretežni meri na 
nih in komunalnih zadev in Ženih preko Izvršnega sveta odpis davkov kmetom, ki ž.i- 
1 s področja notranjih zadev. LRS — Urada za prošnje in vijo v težkih gmotnih raz- 

Na sejah so sveti obravna- pritožbe, 8 neposredno na 
vali problematiko, ki jo na- občinski ljudski odbor Za- 

I.altko bi se naštevali pro- kazujejo potrebe komune z. gorje ob Savi, I preko kabi- 
blcme, na katere so opo/.o- lokalnih vidikov gospodarske- nela tovarišice Lidiji- Sent-
rili na konferencah krajev- gaj družbenega, socialnega iu jure in 1 preko okrajnega misija za prošnje in pritož- 
mh organizacij SZDL. Med zdravstvenega področja. Za- ljudskega odbora Ljubljana, be pri občinskem ljudskr-n 
lemi velja mimo drugih orne- čelo pa se je reševati tudi Vso prošnje in pritožbe je odbore Zagorje vse pr«.n e 
nlli le še osemletno obvez- vprašanja, ki terjaj« racdob- komisija vsestransko prou- in pritožbe, bi bilo prav, r a 

Zagorje - /a tl. derem- šolanje in predčasno za- čiirsko sodelovanje, kot nova čila in so bili njeni sklepi sc občani v primerili, ke 
predvidena občinska ključe vanje le osnovne izo- organizacija socialnega zava- tudi potrjeni na sejali ob- se odločijo za pronjo in prl- 

***ferei»cii organizacije So- braz.be, ki se že kaže kot re- 
zvene zagorske 

je preložena na 13. nJu-
^“•kr prihodnjega leta. Ob vseh nuštetili problc- 
'^“hfercnea bo obravnavala mili pa je prav -zanimanje 
hi" v ,ufi komu- za ustavna vprašanja poka-

i Wne*a sistema. zalo^Hn ga ni mogoče prl-

kon teren: t ni bil zadovoljiv, da je kmetijska zadruga 
Zalo sr i » o ie«nosijo po- bolj trgovec kot pa dejanski

nim. io do .enih p - trvb /a nih uslug, strokovnih nasve- 
Pešev ne
ali pa so dn egli že tako je tudi bilo, da kmetijska 
stopo o rsvilnega standarda, zadruga kljub vse večji po
da jim ra a skei aost ne im- trebi n| Izvedla niti tako po- 
•Ofni ni e ar več. Vsa naša trebnega škropljenja sadne- 
hstavea dulce la temeljijo ga drevja, ki je tako že pre- 
*ti človeku in vsesplo nem cej okuženo s škodljivci, 
družbene m upravljanju. Zraven (ega so Imeli člani
v pr A :,n> pa j., kat« bomo SZDI. na zadnjih konferen- 
•^sevali probleme v naših eah krajevnih organizacij 
skupnih I trrbah, čr pa no- precej pripomb glede odku- 
čeme .»»delovali v tako ši- pa mleka in nestalnega pre
čki drii fc no politični or- vzemanja. potrošniki pa osla- 
žauizaeiji, kot je SZDL Ju- jajo brez. lega tako potreb

nega -živila.

OBČINSKA 
KOM HRENC A 
organizacije szni.
11. JANUARJA

merah zaradi pouian 'Ica x 
delovne sile in zaradi sia- 
bega donosa teh pose-lev. 

Ker rešuje odborniška an.

------- ------------ ------------- j- ...... na sejah — ------- ,---------------
iereeea organizacije So- braz.be, ki se že kaže kot rc- rovanja, katastrsko-grome Ir- finskega ljudskega odbora tožbo zaradi zadeve, ki s<s?.d*

sen problem pri zapeslova- skj zavod, sofinaucirauje in sporočeni pritožbenim in- v pristojnost občinske v a
ustanov (sodišče, bolnice) in stancam kol (udi državlja- ljudskega odbor*, obral • 
promrtiio-gradbeiic potrebi-, nom s primernimi obrazili- neposredno na 1« konj ; #.
ki bodo zaradi velikih inve- žil vami. Pritožbene in&tanee Tako ho mogoče skr: ti
sticij terjale finančno soude- so sklepe občinske komisije ludi čas reševanja prošenj in
ležbo sosednjih občinskih v celoti potrdile. pritožb.
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Več pozornosti izobraževanju

Finansiranje šolstva in reorganizacija šolske mreže
Ko se približujemo koncu tudi v prihodnje. Namen no- 

proračunskega leta 1932 lah- vega zakona je namreč bil,
da se zraven družbenegako pregledamo rezultate, ki 

smo jih dosegli z novim si
stemom financiranja in po
slovanja šol. Ker je bil nov 
način poslovanja šol uveden 
prvič šele v tem šolskem le-

upravljanja izboljšata mate
rialni položaj šolstva in ka
kovost pouka.

Finančni načrt, ki ga je
tu, so bile za pa žen e nekate- upravni odbor skla

da za šolstvo nare Izkušnje, ki jih bo treba 
vsekakor upoštevati v pri- ta, je bil do konca n|' 
hodnjem letu in jih krepiti realiziran takole:

začetku le-

Dohodki:

prcnešena sredstva iz 
leta 1961
31,5% vseh dohodkov občine 
del 10 % proračunskega pri
spevka
proraučnska rezerva 
1 % prispevek gospodarskih 
organizacij za strokovno šol
stvo

din ali %

15,000.000
80.007.000

23.631.000

2.568.000

3.011.000

100
87

. SKUPNO

Rezervni sklad 
8,400.000 din

109,232.000

ObLO Za-gorje ob Savi — posojilo

Izdatki: ali % din
osnovna šola CemSenik 2,270.000 84
osnovna šola Izlake 4,817.000 96
osnovna šola Kolovrat 1,180.000 84
osnovna šola Loke pri
Zagorju

5,150.000 88

osnovna šola Mlinše 2,350.000 84
osnovna šola Podkum 3,755.000 89
osnovna šola Senožeti 2,044.000 83
osnovna šola Sentgotard 2,090.000 84
osnona šolva Tima 1.135.000 82
osnovna šola Toneta
Okrogarja

19,520.000 87

osnovna šola Zagorje 21,062.000 86
osnovna šola Znojile 1,113.000 80
Goejxxlinjska šola 4,522.000 84
Stanovanjska skupnost
Loke

1,051.000 78

Stanovanjska dkupnost
Zagorje

3,330.000 83

in Glasbena šola Zagorje 4,580.000 86

SKUPNO 79,969.000

la investicije je bilo porab-ljono: din * %
Sola Zagorje 15,925.000
Sola Cemšemik 12,084.000
Strokovno šolstvo - DOM 400.000
Delavska univerza 100.000 20
Zavod za prosvetno pe- 1.093.000 75
dogoško službo 4,200.000 36
Medobčinski sklad *
Trgovska zbornica 1,190.000 75
Gradbeni center 231.000 91
Anuitete za šolo Zagorje
In NB — manipulaicjskl

1,096.000 50

in ostali stroški 42.000

SKUPNO 36,361.000 90

; e Zasavski tednik ® St. 51 e 13. 12. 1962

Iz prednjega pregleda je 
razvidno, da je načrt dohod
kov sklada za šolstvo do kon
ca novembra realiziran 85%, 
izdatkov pa 90 %.

V zvezi s financiranjem 
šolstva so nastopile precej
šnje težave, ker se predvide
na sredstva niso pravočasno 
stekala v sklad in pa zaradi 
zapadlih obveznosti za grad
njo šol iz prejšnjega leta, ki 
jih je bilo treba poravnati v 
določenem roku.

Na začetku

predvideni v finančnem na
črtu sklada za šolstvo, bo 
treba zanje poiskati druge 
vire dohodkov.

Drug nerešen problem je 
financiranje strokovnega šol
stva, ki poteka preko okraj-

prostorov za vzgojno-varetve- iriotnjami pri realizaciji do- smislu *** C®1 
no ustanovo v Zagorju. Ker hodkov pa se še ni izboljšalo zaradi«e 
ti dodatni izdatki niso bili materialno stanje šol. Zlasti Ijame ker je

so še pomanjkljive zbirke v vsak**; 
učil in razni drugi sodobni 
pripomočki, ki so bistvenega 
značaja za kvaliteto pouka.
Usposobljenost učnega kadra 
je v glavnem dobra, pač pa 
je še prešibka zasedba de-

šole ter 
*« niso vpe-

kolektivu

nega medobčinskega sklada, lovnih mest v višjih razre- 
Po finančnem načrtu je bilo •Uh’ Zato trenutno štipendi- 
predvideno, da se bo strokov- ra zagorski običnski ljudski 
no šolstvo financiralo iz sred- °dhor 32 dijakov na učitelji-

1962-63 pa so se pojavili na
knadno še novi nepredvideni 
izdatki. Na šoli Toneta Okro- 
garja v Toplicah je bil usta
novljen oddelek posebne šo
le, na osnovni šoli Izlake pa 
je bil na novo odprt VII. 
razred. Pojavili pa so se še 
nekateri drugi izdatki v zve
zi z zasedbo osmih učilnic v 
stavbi Strokovno izobraže
valnega centra ter s preme
stitvijo in ureditvijo novih

Rudnik rjavega premoga 
Lesno industrijsko pod
jetje
Tovarna elektroparoelana 
Izlake
TEVE »Varnost«
Tovarna konfekcije im 
pletenin »Sava«
Industrija gradbenega 
materiala
Trgovsko podjetje »Po
trošnja«
Trgovsko podjetje »Po
vrtnina«
Gostinstvo 
»Medijske toplice«
Menza Rudnika rjavega 
premoga
Splošno krojaštvo 
Komunalno podjetje 
»Meso«
»Zaščita«
Obrtno mizarstvo 
Radiocontcr 
Kmetijska zadruga 
»Prehrana«
»Jelša«
»Koteks«
»Peko«
»Emona«
»Borovo«
»Surovina«
SAP-Turi st — posloval
nica Zagorje

V kolikor ne bodo ta 
sredstva zbrana do konca le
ta, bodo prenešema v prihod
nje leto kot neporavnana ob
veznost do medobičnskega 
sklada za šolstvo.

šolskega leta štev, ki bodo zbrana iz 1%
prispevka od osebnih dohod
kov delavcev in uslužbencev 
v gospodarskih organizacijah. 
Od predvidenih 12,716.000 
dinarjev, ki bi jiii bilo treba 
vplačati za strokovno šol
stvo, se je steklo v sklad do
slej le 3,011.000 din ali samo 
2'8% predvidenih sredstev.

ščih, 7 študentov pa na Višji 
pedagoški šoli in na fakulte
tah.

S prenosom pristojnosti 'na 
šole kot na samostojno zavo
de je sprejel učni kader, 
zlasti še na okoliških šolah skem 
koder nimajo zaposlenih ad
ministrativnih moči, precej
šnje obremenitve, ki vpliva-

Posamezne gospodarske or- strokovno delo, na dru- cev

Bai 4* k
po ki sc na-
vdušuj^J^ 'd način po
uka in ' nujno po
trebni Organizacij-

Ukrepi. Z 
tudi smo- 

18 razpolož- 
io finančna 
U- pr. lahko 

jkfcne pripo- 
KkuPaj, ne 

da M la fW* nabavljala 
vsaka " Nastaja tudi
vprašajreorganizi
rati c«- v D^ezo osnov- 
nih 8* Sol-

1L»,|,1Ozv:la v P0-
1^‘udi osnov- 

čimer 
učen-

vod. Podružnica ima vodjo zirala za nje zlasti pedagoško, zaenkrat le na prostovoljni 
podružnice, ki je obenem po- pomoč in opravljanja raču- osnovi, ker še ni povsod za- 
mounik upravitelja centralne novodske in administrativne dovoljivo urejen prevoz, 
šole. Vse administrativne posle. s predvideno reorganizaci-
posle vodi centralna šola. Zaradi specifičnosti ohsto- jo šolske mreže se bodo iz- 
Učenci podružnice _ nada- ječe šolske mreže izpolnjuje boljšali tudi pogoji za uspeš-
ljujejo praviloma šolanje pogoje za preimenovanje v no učno delo na podružnicah
v višjih razredih v centralni podružnico samo Osnovna
osnovni šoli. Druga možnost šola Loke, medtem ko bo pa
pa je: nerazvite šole, ki so treba ostale okoliške šole ve-
preveč oddaljene od central- zati na matinče šole le stro-
ne osnovne šole, naj bi osta- kovno in administrativno,
lc še naprej samostojne. Ma- Učenci višjih razredov pa bi

Na zadnji občinski konfe
renci organizacije Ljudske 
mladine Slovenije zagorske 
občine so. precej govorili o 
vključevanju mladine v druž- 
beno-politično deio in živ
ljenje ter o prenašanju nalog 
na mlade družbeno-politične 
delavce. Ob tem so na kon
ferenci opozorili na nujnost 
izobraževanja teh članov or
ganizacije LMS.

Zavoljo lega bo občinski 
komite LMS skupaj z občin
skim sindikalnim svetom 
Zagorje ob Savi pripravil 
šolo za mlade člane delav
skih svetov in upravnih od
borov. Na ta način se bedo 
mladi pobliže spoznali z go
spodarstvom, delitvijo dohod
ka, podrobnostmi o delova-

po takem načinu izobraževa
nja mladine, ker bo tudi na
čelo rotacije prineslo gotove 
spremembe, hkrati se bo pa 
tudi razširil krog ljudi, ki 
delajo v družbeno-poiitičnih 
organizacijah. Zato je občin
ski komite LMS mnenja, da 
bo potrebno sistematično 
izobraževati mlade kadre, če 
hočemo, da bodo sposobni 
prevzemati odgovorne nalo
ge v družbenem življenju.

Ze dosedanje prizadevanje 
občinskega komiteja LMS in 
aktivov LMS je pokazalo do
ločen uspeh, saj je v raznih 
institucijah delavskega in 
družbenega upravljanja v le
tošnjem letu za 50% več mla
dih kol v prejšnjih letih. 
Prav tako pa dela precej 

nju gospodarske organizacije, mladih v družbeno političnih 
delovanju tržišča in odnosih organizacijah, tako v Sociali-

tična osnovna šola bi organi- se predelali na matinče šole slovanja.

oz. nerazvitih šolah, ker jim 
bo lahko nudila matična šo
la učinkovito pomoč v učilih 
in drugih učnih pripomočkih 
in jih razbremenila admini
strativnega in finannčega po-

na relaciji komuna — gospo
darska organizacija.

Nadalje bo pa občinski 
komite LMS organiziral tudi 
mladinsko politično šolo, v 
katero bodo vključili pred
vsem tisie, ki že delajo v 
vodstvih organizacije Ljudske 
mladine in jim bo šola kot 
pomoč za boljše in uspešnej
še delo.

Vse bolj se kaže potreba

slični zvezi, Zvezi komuni
stov, sindikatih in drugod. 
Osnovna naloga pa je težiti 
za tem, da se v družbeno-po
litične organizacije, ostale or- 
organizacije in društva še več 
sposobnih mladih kadrov. 
Pri tem bo pa potrebno, da 
bo organizacija Ljudske mla
dine še tesneje sodelovala s 
Socialistično zvezo. Zvezo 
komunistov in sindikati.

Delo Delavske univerze je bilo uspešno
pol*0,4”^ I&, tudi

1“ ifv#*

Deia\sica univerza Zagorje d.avatolje v zagorskih gospo- zacijo v proizvodnji, obliko- 
ob Savi je letos v okviru damskih organizacijah, zavo- vanje medsebojnih odnosov

dih in ustanovah ter družbe- v delovnem kolektivu, po- 
no-političnih organizacijah, men in vlogo izobraževanja 
ki * " "

ganizacije morajo vplačati če 
naslednja sredstva v ta 
sklad:

din
7.300.000

27.000

737.000
850.000

760.000

742.000

26.000

47.000
182.000

10.000

52.000
82.000

127.000
13.000
20.000

117.000 
21.000

281.000 
12.000
6.000
7.000
9.000 

19.000
7.000
5.000

246.000

gi strani sc pa odražajo v ob
liki pomanjkljivosti pri uč
nem delu zaradi pomanjka
nja časa. Trenutno jo na pod
ročju zagorske občine devet 
nerazvitih šol in dve osem
letki. V osemletkah jc 1.555 
oz. 62% vseh učencev, v ne
razvitih šolah pa 
vseh učencev.

učencev-

~g
promet1 
nostl 
od m1
naj M/i4

230

Oddaljenost 
j*® osemletk 
j* obstoječo 

dve mož
ici j o. Ena 

osemletke 
>tične šole,

svojih finančnih zmogljivosti 
delovala na vseh treh pod
ročjih Izobraževanja, tako 
kot si jc začrtala v programu 
dela za leto 1962. Tako jc de
lovala na področju družbe
nega izobraževanja, strokov
nega izobraževanja in sploš
nega izobraževanja.

uspeh predavanj zelo dober, ski razstavi, ki sta povsem 
Ugotoviti pa je mogoče, da uspeli, nadalje je več preda- 

pa Delavski univerzi ni uspe- vateljev predavalo na terenu 
lo zainteresirati posamezne o zdravstvu, tuberkulozi, pa-

ki so potem poslušavcem konkretno za vsak kolektiv, krajevne organizacije SZDL, ralizi o estetski vz-oii (kier 
lahko seveda najlaže tolma- obrazložitev osnovnih finanč- za katere je pripravila tako je predavatelj nj^ra lz\Z

konkretne probleme, ta- nih in gosjx>danskih pokaza- predavatelje kot vso ostaločili
ko na 
gcsjx>darske

jx>droč ju ekonomike, teljev v podjetju; načela de- potrebno gradivo za predava- dava! ‘o glasb? ipen^narodni 
rske in komunalno litve dohodka v iKwrwtnr. __ o„...___u b vpcu, narodniin komunalne litve dohodka v gosjx>dar- nja, celo audiovizuelna sred 

problematike do dialektične- ških organizacijah in naloge stva. Na teh seminarjih naj

V zvezi z materialnim In spiri ^ i»-n v ~luuu 
organizacijskim stanjem šol dru#1* D* niti prav

na j ^nstojni ■

834 ali 38% Njihove po^
družin^ . jsv Primeru sc
Koreno8, jjkj ^status ruv.

ga materializma. Omeniti pa organov delavskega samo- 
jc treba, da politična šola ni upravljanja, ekonomske eno- 
upornbljala dovolj audiovi- te, funkcijo, vsebino in si- 

Predvsem velja omeniti, .^<ev, s pomočjo. stem dela delavskega sveta,

DRUŽBENO
IZOBRAŽEVANJE

bi lahko še lažje po- družbeni plan in 
sredovala snov slušateljem, ni plan, investicijo v gosjx>- 
to pa iz razloga, ker delav- danskih organizacijah ter vo
ska univerza letos ni bila denje sestankov in razprav, 
deležna zadostne finančne Pripravili pa so tudi preda- 

, . ... pomoči s strani gospodarskih vanja za vse člane delovnih
zadevanjem uspela najt, pre- organiMcij. ^ 6 toko ko,jktivov> M katerih ™

poro bi bilo mogoče v pri- mod drugim razpravljali o 
hodnje še laže uspešno vzga- položaju in vlogi gospodar- 
jati mlad politični in ujjrav- eke organizacije v komuni, 
ni kader, čeprav nekatere vsebini, sistemu in metodah

da je delavska univerza po
magala vzgajati čvnst in zrel 
političen kader in to v po
litičnih šolah. Delavska uni
verza jc s precejšnjim pri

bi na vasi predvsem obrav
navati splošna kmetijska 
vprašanja in problematiko, 
kooperacijo, poljedelstvo, 

perspektiv- sadjarstvo, živinorejo in dru- v
o v vrvzno- go. Predvideli so pa tudi, da , J T &<su pa pripravlja 

naj bi bil na teh ----- lavska umverza

glasbi, jazzu in drugem) itd. 
V okviru cikla za mlade za
konce so predavatelji iz Za
gorja in od drugod odgovar- 
jalina številna vprašanja po
slušalcev predavanj. V zad- 

de-
s pomočjoseminarjih ..

še posebej naglašen penspek- diaril,r|oy Predavanja o naj
ti vni razvoj zagorske komu- f^tuamejših dogodkih doma 
ne in je zato res škoda, da m eve^u- Ta predavanja 
do uresničenja tega prej>o- nalctijo P°vsod na dober 
trehnega načrta izobraževanja ^pTCJ/''n p<ri poslušalcih, še
na vasi ni prišlo.

V okviru zagorske Delav
ske univerze sta v tem letu

gospodarske organizaciej jx>- dela obratnega delavskega delovala tudi prijM-avljalna
tečaja za izpite na srednji 
ekonomski šoli in za izpite na

V letošnjem letu ec jc ma
terialni položaj učnega kadra 
v splošnem nekoliko izbolj
šal, kar nedvomno vpliva na i.važfl P‘tilč epodarskimi soc
prizadevnost učiteljev. V Lesno Industrijsko podjetje: u jpP % c lese.Ker nima za skladišča drugih čenjc predpisov

ni nrlniprnlh nrn*tOI*OV. lC ŽAb***1 /.UlUgC j-i___.t ^

posebej na terenu.

V PRIHODNJE BO PO
TREBNA VEČJA POMOČ 
DELAVSKI UNIVERZI
Vodstvo Delavske univerze 

srednji tehniški šoti. Med- Zagorje ob Savi meni, da bi 
tem ko je matična šola za lahko dejavnost še mnogo 
ekonomsko srednjo šolo v bolj razširilo, v kolikor bi na- 
Trbovljah, pa bodo kandidati šlo več razumevanja j>ri vseh 
za sprejem za srednjo teh- tistih činiteljih in gospodar- 
niški šolo polagati izpite v skih in drugih organizacijah, 
Ljubljani, v kolikor posa- ki bi morali biti živo zainte- 
mezni člani izpitne komisije resirani za delo in obstoj de
ne bi prišli v Zagorje, da bi lavske univerze. Ce bi bila ta

pomoč in sodelovanje v pri
hodnje boljša, bi lahko delav
ska univerza v prihodnje 
odigrala pri izobraževanju 
odraslih ti,sto vlogo, ki so jo 
ji zadati ob ustanovitvi. Pred
vsem bi veljalo zainteresirati 

delo v ničemer ne zaostaja vse gospodarske organizacije 
. - za delom profesorjev iz in ustanove, da lahko prav
ja, položaj in vlogo gospo- osnovno obliko združevanja Ljubljane. delavska univerza s jx>močjo

zabijajo, da je prav od ta- sveta, vlogi delovnega kolek- 
kega kadra odvisna mnogo- tiva in obrata ter odnose 
kdaj storilnost, vloga gosjro- med osrednjim delavskim 
danskih organizacij v okviru svetom in obratnimi delav- 
komunc in drugo. skirhi sveti, gospodarsko po-

V okviru družbenega litiko FLRJ, načela, formira- 
upravljanja so bili izvedeni nje in delitev dohodka v go- 
tudi razni strokovni šemi- sjx>darskih organizacijah, de
narji, tako na primer s pod- litcv sredstev med gospo- 
ročja JUS predpisov, varno- darsko organizacijo in druž- 
sti pri delu, prometne vzgo- bo, ekonomske enote, gos po
je, za organe samoupravlja- dansko organizacijo in sploš- 
nja itd. no potrošnjo, predpise s po-

Na seminarjih za člane or- dročij delovnih razmerij, 
delavskega

bili tu zaključni izpiti.
Medtem ko so v šolskem 

letu 1961/62 pomagali pouče-
ganov delavskega samo- razlikovanje življenske rav- vati na tečaju profesorji iz 
upravljanja so še posebej ni delovnih ljudi v različnih Ljubljane, pa je v letošnjem 
obravnavali sledeče teme: deželah, proizvodni plan letu uspelo zagotoviti lastne 
naloge organov delavskega podjetja, organizacijo in tl- moči iz Zagorja, katerih 
samoujTravljanja pri organi- nanciranje socialnega zava- 
eaciji in poslovanju podjet- rovanja In komuno kot

zvezi z že prej omenjanimi primernih prostorov, Je žagan

danske organizacije v komu- delavcev kot proizvajalcev, 
ni, odgovornost podjetij in ujiravljalccv in potrošnikov, 
posameznih oseb pred go- Ker jc delavska univerza so 

sodišči, tolma- delovala pri organizaciji teh 
s področja predavanj z občinskim sin- 

dc lovni h razmerij, rodonali- (likalnim svetom, je bil

V '?% najširšega predavateljskega
SI.OSNO IZOBRAZC- kadra od doma kot tudi od
VANJE drugod opravlja vso tisto izo-
V okviru poljudnega izo- braževalno dejavnost, ki je 

braževanja jo delavska uni- potrebna tako proizvajal-cm 
verza organizirala dve slikar- kot upravljalccm .
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Rešujmo probleme otroškega varstva
Zadnje posvetovanje o raz

voju otroškega varstva v za
gorski komuni je ponovno 
osvetlilo vse probleme, ki se 
porajajo v otroškem varstvu. 
Na posvetovanju, ki je bilo 
pred mesecem dni. so bila 
med drugim sprejeta tudi ta
le priporočila in sklepi:

® urediti je treba obstoje
ča otroška igrišča in na njih 
organizirati nadzorstvo nad 
rekviziti;

# obstoječe varstvene usta
ševe v Zagorju je treba raz
širiti;

0 urediti je prostore okrog 
blokov in v samih blokih za
gotoviti potrebne prostore za 
sestajanje otrok:
0 urediti je treba kbrubini- 

*»n tip otroškega vrtca. Ti 
Otroški varstveni oddelki naj 
bi bili v okviru vrtca ali ka
ko drugače, v prostorih nuj bi 
Imeli otroci določen program 
dela;
0 treba .je okrepiti patro

nažno službo v zdravstvenem 
domu, ki naj bi prevzela tudi 
nadzorstvo nad zdravstvenim 
Varstvom rejencev v občini;

0 na vseh šolah je treba 
predi ti šolske mlečne kuh"n"e 
In zagotoviti za njihovo po
slovanje potrebna finančna 
sredstva:

® doseči je treba, da br.do 
starši prispevali večje zneske 
ta šolsko mlečno kuhinjo:

0 v prihodnje kaže razši
riti oblike letovanja in vklju
čiti v letovanje večje število 
otrok, preskrbeti pa bo treba 
tudi sredstva za letovanje so
cialno ogroženih otrok;

• z novim občinskim stalu- varstva v komuni. Tako se je 
toni naj se predvidi sklad, za izboljšanje razširjenega 
kamor bi se stekala sredstva, dela vzgojnvčvarstvene usta- 
s pomočjo katerih bi razvijali nove uredilo nove prostore 
oblike otroškega varstva, za to ustanovo na Cankarje- 
osnovno postavko tega pa naj vem trgu. V novih prilikah se 
bi vseboval vsakokrat tudi bo notranja ureditev ustano- 
družbeni načrt občine; ve, ki je bila doslej name-

„ - ustanoviti njena le predšolskim otro-
eempre, kom, spremenila. Ustanovaobrat družbene P«hram . ^ zjwtraj . ur<i do
£ delavska univerza naj bi 18. ure zvečer in bo v njej 

občasno pripravila predava- mogoče dobiti ludj kosile, ki 
nja o prehrani otrok in pra- bi ga prinesli iz Gostinske 
vilni prehrani otrok, tako za šole. Ustanova lahke nudi v 
center kot za okoliške kraje; novih prilikah mnoge nov#1

okviru stanovanjskih **•*■; neprecenljive vredno- 
sti, saj je lahko otrok v njej 
poljuben čas, v otroškem ko-

e v
skupnosti naj bi začele delo- 
vati komisije za socialo pr* ^ "^roz^
blematiko; nejše prednosti neprecenljive

Q kmalu naj bi bil ustanov- vrednosti, od higiene, kullu- 
ljcn medobčinski center za re, ravnanja z na j različne jšl- 
scclalno del'); nti orodji in mr.terialom,

0 občinski ljudski odbor »niškega razvoja, telesne kro
naj bi kmitiu zaposlil social- t"lve de osnovnih moralnih 
nega delavca, ki bi delal iz
ključno na terenu:
0 drlo socialnih organov 

občine bi kazale povezati s 
socialno zdravstveno in patro
nažno službo zdravstvenega 
dema ter s komisija mi /a so
cialno problematiko pri sta
novanjskih skupnostih in

0 skrbeti za to, da bodo bo
doči mladi zakonci seznanje
ni tudi z oblikami varstva 
otrok, za kar naj bi poskr
bela delavska univerza in ob
činski komite l*IS.

Na podlagi sklepov in pri
poročil posvetovanja e raz
voju otroškega varstva je bil 
izdelan načrt za postopno re
ševanje problemov otroškega

čustev. In ne nazadnje: mla
dost preživi v vedrem, nje
mu primernem okolju. Ob 
vsem tem se pa tudi igraje 
pripravlja na šolsko delo. 
Stiski otroci pa opravljajo 
pod nadzorstvom v taki usta
novi domače naloge, prosti 
čas pa izkoristijo v najraz
ličnejših interesnih krožkih, 
hodijo na sprehede itd., skrat
ka sebi primerno izkoristijo 
čas.

Korak naprej pa je naprav
ljen tudi z zabavnimi popol
dnevi, ki jih organizirata 
ustanovi v Toplicah in Zagor
ju enkrat tedensko. Otrokom 
vrle diafilme, pripovedujejo 
jim pravljice in igrajo z nji
mi različne družabne igre. Za 
zabavne popoldneve vlada 
precejšnje zanimanje in so 
ludi dobro obiskani.

V Zagorja ob Savi ugotav
ljajo, da so prispevki staršev

za kritje stroškov vzgojil o- 
varstvenih ustanov minimal
ni, saj znašajo od IM do 
200 din in so enaki za vse. 
Ostale stroške pa krije občin
ski ljudski odbor, se pravi 
kar 93,5 % vseh ostalih stro
škov rzgojnu-varstvenib usta
nov. Prispevek občine je naj
večji v na i republiki. Kljub 
temu se pa v Toplicah po
stavlja vprašanje obiska, če
prav je prispevek minimalen. 
Na Lokah pa bi vzgojno-var
stvena ustanova rabila v Ki
sovcu vsaj en, če /e ne več 
prostore v.

Po zadnjih podatkih je na 
področju zagorske občine 
1.550 otrok v starosti do 15 
let, v predšolske ustanove pa 
jc zajeto v Toplicah in Za
gorju skupaj 157 otrok (zmog
ljivost 11* otrok), na Lokah 
pa 46 otrok) zmogljivost 30 
otrok).

Kako je s problemi 
okrog zaposlovanja

Oh, ti znaki!

Pri Zavodu za zaposlova- ga premoga 30 nekvalifici- 
nje delavcev v Zagorju ob ranih moških delavcev, v 
Savi je bilo ob koncu no- Obrtnem mizarstvu tri kva- 
v ernbra priglašeno skupaj 69 lificirane mizarje, v Zdrav- 
začasno nezaposlenih oseb, stvenem domu 2 dentista ali 
od tega 15 moških in 54 stomatologa in v TEVE 
žensk. V pretežni meri jc bi- -Varnost« pa 1 pravnika, 1 
la to nekvalificirana ženska strojnega inženirja, 2 etroj- 
delovna sila, saj kažejo sta- na tehnika, 5 kvalificiranih 
tjstični podatki, da sta iška- strugarjev, 6 kvalificiranih 
la zaposlitev 2 kvalificirana ključavničarjev in 1 kvalifi- 
delavca, 8 kvalificiranih de- ciranega rezkarja. Vendar pa 
lavk, 12 nekvalificiranih de- vse kaže, da la mesta ne bo 
laveev, 41 nekvalificiranih mogoče zasesti, 
delavk, 2 ženski s srednjo Na Zavodu za zaposlovanje 
strokovno izobrazbo ter 1 so izdali do konca novembra 
moški in 3 ženske z "nižjo skupdj 829 napotnic za delo, 
strokovno izobrazba Zaniml- ec pravi, da se jc povprečno 
vo je, da nudijo ženekanj, mesečno zaposlilo na novo 
neporočenim in brez obvez- 75 oseb. Ob tem pa ugotav- 
nosti zaposlitev kot gospo- ljajo, da zapusti gospodarske 
dinjske pomočnice, službo v organizacije povprečno mo
čnikih krajih, vendar nobe
na priglašena noče iz Za
gorja.

Medtem ko je pri zavodu 
priglašeno 69 začasno neza
poslenih oseb, pa zagorske 
gospodarske organizacije 
iščejo za zaposlitev 61 oseb, 
od tega na Rudniku rjavc-

seeno od 69 do 80 zaposle
nih, največ zaradi odpovedi 
samih delavcev. Iz tega i®- j 
liaja, da je fluktuacija za
poslenih precejšnja.

V Zagorju ob Savi tudi 
ugotavljajo, da je še precej 
— nad 300 talcih, ki pri Za
vodu za zaposlovanje delav
cev niso priglašeni kot za
časno nezaposleni, in ki bi 
se vključili v proizvodnjo, če 
bi bilo to mogoče. Nekvali- j 
fieirano delovno silo, ki jo 
je največ, je mogoče le ma- 
lokjc zaposliti. Zato bi ve
ljalo v prihodnje razmišljati 
o kaki dodatni industriji, ki 
bi lahko zaposlila del ne
kvalificirane delovne sile, 
ki se bi priučevala za delo 
na delovnih mestih.

Stolpnica bo preurejena 
v stanovanja

*-
v

V -Tribuni Zagnrjanov- 
,smn že nekajkrat pi.aK « 
načrtih za dokončno uredi
tev zagorske stolpnice. Le
tos so v želji, da hi našli na j
boljšo rešitev ra ureditev 
stolpnice, pripravili na za
gorskem občinskem ljud
skem odboru več posveto
vanj. Za preureditev stolp
nice Jr bilo nekaj predlogov, 
med katerimi je bil tudi 

bi se v stolpnico 
pisarno, kjer bodo lahko preselil občinski Ijnd-ki od- 
strankv oddajale vloge, do- j,,,,. ttrug pa. da bi se v 
bile potrebne obrazce in stolpnic« ^preselile uprave
taksne znamke ter Izvedele nekaterih gospodarskih orga-

VEST1 IZ OBČINSKEGA 
LJUDSKEGA ODBORA 
Z NOVIM LETOM 
SPREJEMNA PISARNA 
ZAGORJE - Občinski 

ljudski odbor Zagorje ob 
Savi ima v načrtu, da z no
vim letom uredi sprejemno predlog, da

nlzarij. Vendar pa nobeden 
od teh predlogov ni bil spre
jemljiv, Zalo jc bila spreje
la dokončna odločitev, da se 
preostala nadstropja v stotp-

Tolc je pozdrav vozniku motornega vozila, ko pripelje 
po delu moderne asfaltirane ceste od Lok proti Zagorju. 
Vožnjo cd Zagorja Je treba nadaljevati po ozki, vijugasti 
■cest,. P.rvaleovait smo, da bo nova cesta od Lok do sepa
racije 1; služila v celotnem odseku namenu, vendar.,,

vse potrebne infm-marijr.

REGISTRACIJA 
MOTORNIH VOZIL 
ZA LETO 1963 
ZAGORJE — Občinski niči prourede v 14 družin- 

ijudskt odbor Zagorje ob Sa- skih stanovanj in 6 garsonjer, 
vi obvešča vse lastnike mo- Omeniti velja, da so na
lomili vozil, da morajo še v stale težave okrog gradnje 
mesecu decembru letos po- stolpnice prav zaradi spve- 
daljsall veljavnost registra- plenjenega načina flnanrlra- 
rljr motornih vozil za telo nja. 1‘rvi.lno Je bil« predvl- 
1963. deno, da bo služila stolpnica

potrebam bivše Ini.u trijvke 
rutarske š-.e. Na začetku .‘to 
sr investicijska deta med 
drugim financira a tudi iz 
;ydslev /vezočai sklada za 
kr dre. Sredi drla so ta sklad 
ukinili, zgradbo In nadalje
vanje zlet ra prenesli mj- 
prej v i.ri-tL- n st okrajnega 
ljudskega sitLura, km:In za
lem pa v prs.ojnost občan
skega Ijttd kr ga odbora, ven
dar brc/ vzporednega preno
sa sredstev, potrebnih za do
graditev.

Zdaj sr jr Izkazale, da je 
kljub kriliki stolpnica pri
merna za preureditev v sta
novanja. Gospodarske orga
nizacije so namreč z občin 
ski.n .stanovanjskim -M.‘dum 
ir sklenile pogodile za odkup 
vseh stanovanj, ki bodo so
dila v vrsto najboljših v Za
gorju.

Dograditev zagorske slolp- 
nier, o kateri sv je v zad
njem času precej govorilu in 
pisalo, je torej ua dlani!
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Na podlagi 36. Sena uredbe o pro- 
toetu na javnih cestah (Uradni Last 
FLRJ, št 51/50), 3. in 150. člena te
meljnega zakona o prekrških in 26. 
člena statuta občine Zagorje ob Sa
vi je občinski ljudski odbor Zagorje 
°b Savi na seji občinskega zbora in 
na seji zbora proizvajalcev dne 19. 
Oktobra sprejel

ODLOK
o ureditvi prometa 
na območju občine 

Zagorje ob Savi
1. člen

Vprežna vozila smejo voziti v ko
loni na javnih cestah le tako, da je 
med posameznimi vozili najmanj 
50 m razdalje.

2. člen
Vozila, ki prevažajo tovor, mo

rajo biti naložena tako, da se tovor 
ne raztresa in da ne ogroža drugih 
uporabnikov cest ter da je v skladu 
z 21. členom uredbe o prometu na 
javnih cestah (Uradni list FLRJ, šte
vilka 51/50).

3. člen
Za vse sprevode in druge javne 

prireditve, razen pogrebnih sprevo
dov, ki bi ovirale promet na javnih 
cestah, mora imeti prireditelj poseb
no dovoljenje oddelka za notranje 
zadeve občinskega ljudskega odbora 
Zagorje ob Savi v smislu 4. člena za
kona o prekrških zoper javni red in 
mir (Uradni list LRS, št. 38/59).

4. člen

Avtomobili, ki se uporabljajo za 
učenje, morajo imeti znak na pred
nji in zadnji strani, motoma kolesa 
Pa na zadnji strani; izda ga Avto- 
moto društvo, njegovo obliko pa 
predpiše AMZ Slovenije.

5. člen
Skozi območje mesta Zagorje je 

prepovedana vožnja z večjo hitrost
jo kot 50 km na uro.

6. člen
Vprežna vozila se na Cesti zma

ge, Kidričevi cesti in na podaljšku 
ceste proti Lokam ter na Cesti 9. av
gusta do zaključka asfaltirane ceste 
ne smejo ustavljati. Živina se mora 
voditi, kjer koli je možno, le po 
stranskih cestah. Po Cesti zmage, 
Cesti 9. avgusta in Kidričevi cesti pa 
samo od 17. ure dalje.

7. člen
Tranzitni promet je dovoljen le na 

transverzali Trojane - Zasavska ce
sta in z odcepom po Cesti 9. avgusta.

Prepovedan je promet z motornimi 
vozili z nosilnostjo več kot 5 ton in 
s tovornimi vozili s priklopniki po 
naslednjih cestah: cesta III. reda od 
udicepa pri žagi Jesenovo.

8. člen
Prepovedano jo parkiranje vozil 

na cestah in ulicah: Cesti zmage, Ri
bičevi cesti in Cesti 9. avgusta.

Motoma vozila lahko parkirajo ea- 
mo tam, kjer so označbo za parkir

ni prostor, In na parkirnem prostoru 
pred upravo Rudnika.

Ce je na parkirnem prostoru orga
nizirano čuvanje motornih vozil, mo
rajo uporabniki parkirnega prostora 
plačevati uporabnino.

9. člen
Na cestah, na katerih je ustavlja

nje in parkiranje vozil posebej ure
jeno z znakom B-5 brez dovolilne 
table, sme vozilo ustaviti le za toli
ko časa, kolikor je potrebno, da pot
niki izstopijo, oziroma da se blago 
naloži ali razloži. Zaradi nakladanja 
ali razkladanja se sme ustaviti vo
zilo največ az pol ure, pri tem pa 
ne sme ovirati prometa.

Kjer je ustavljanje vozil prepove
dano, se sme vozilo ustaviti samo 
zaradi dela pri odstranjevanju pro
metne zapreke in pri upravljanju 
nujnih komunalnih del. Delovno me
sto mora biti zavarovano. V drugih 
nujnih primerih lahko dovoli ustav
ljanje vozil službujoči prometni mi
ličnik.

10. člen
Prepovedano je prislanjati kolesa 

ob pločnike. Prav tako je prepove
dano prislanjanje koles ob zgradbe 
in druge objekte na tehle cestah in 
ulicah: Cesti zmage, Kidričevi cesti 
in Cesti 9. avgusta.

Na cestah, ulicah in trgih iz prejš
njega odstavka se smejo kolesa 
spravljati le na stojala, ki so za to 
določena.

11. člen
Žaganje drv na cesti, ulicah in tr

gih iz 2. odstavka prejšnjega člena 
je prepovedano. Dovoljenje izda od
delek za notranje zadeve, toda le v 
izjemnih primerih. *

Blago, kurivo in drug material, ki 
je dostavljen prebivalcem mesta Za
gorje ob Savi, mora biti odstranjen 
s pločnikov in ulic med 6. in 21. uro 
najpozneje v dveh urah, v času od 
21. ure do 6. ure pa najpozneje do 
7. ure zjutraj.

12. člen
Pranje ulic'in odvažanje smeti na 

glavnih cestah (Kidričeva cesta, Ce
sta zmage in Cesta 9. avgusta) je 
opravljati po možnosti ponoči. Smet
njaki ee ne smejo nahajati na ploč
niku.

13. člen
Žive meje in grmičevje ob vseh 

cestah in pločnikih na območju mest
nega področja je treba stalno obrezo
vati oziroma prirezOvati, da ne ovi
ra vidljivosti voznikov.

Skladiščenje ali odlaganje kakršne
ga koli materiala ob cestah, ki ovira 
preglednost ceste, je prepovedano.

14. člen
Delo na vozišču mora biti označeno 

in zavarovano:
a) z rdeče-belo pleekanimi letvami 

širine 20-40 cm ati z drugimi enako
vrednimi sredstvi za zavarovanje, ki 
morajo biti postavljena v obe smeri 
ceste pravokotno na cestni rob in v 
razdalji 10 m od mesta, kjer je delo 
na cesti;

b) z enako pregrado se morajo za
varovati delovna mesta tudi naspro
ti odprtemu delu cestišča;

c) pred zaporo mora biti z obeh 
strani v zadostni razdalji postavljen 
prometni znak »Delo na cesti«.

Prometni znak iz točke c) tega čle
na jo treba podvojiti, če to zahteva 
gostota prometa na ogroženem od
seku.

15. Sen

Delovišče na cesti ali neposredno 
ob cesti mora biti ponoči in v megli 
razsvetljeno po potrebi z električni
mi ali akumulatorskimi svetilkami.

16. člen
Kdor prekoplje cesto ali pločnik, 

mora v roku, ki ga določi cestni 
upravni organ, spraviti cestišče v 
prejšnje stanje.

17. člen
Izvajalec gradbenih del ob javni 

cesti mora gradbišče zavarovati ta
ko, da delo na gradbišču ne ovira 
varnosti prometa.

Kadar je zaradi gradnje potrebno 
zavzeti pločnik ati del cestišča za po
stavitev odra, mora izvajalec gradnje 
speljati pod odrom prehod za pešce, 
ki mora biti zavarovan pred pada
njem materiala, zadostno razsvetljen 
in urejen za varno hojo.

18. člen
Postajališča vozil javnega mestne

ga ati medkrajevnega prometa morajo 
biti oddaljena najmanj 15 metrov od 
križišča, če se vozila ustavljajo za 
križiščem, najmanj 25 m od križišča 
pa, če se ustavljajo pred križiščem.

19. člen
Otroci do 10. leta starosti ne smejo 

voziti s kolesom po javnih cestah 
brez spremstva odrasle osebe.

Otroci od 10. do 14. leta starosti 
smejo voziti samostojno, če imajo 
legitimacijo oziroma značke o oprav
ljenem kolesarskem izpitu v šoli.

20. člen .
Mopedisti smejo voziti sopotnika, 

če imajo dodatni sedež in stopala. Po 
kolesarski stezi je dovoljena vožnja 
z mopedom ali kolesom s pomožnim 
motorjem samo takrat, kadar voznik 
poganja tako vozilo s pedali. Ce je 
ob vozišču, ki je določeno za motor
ni promet, vozišče za počasnejša vo
zila, marajo mopedisti in kolesarji e 
pomožnim motorjem uporabljati to 
vozišče.

21. člen
Kjer na vozišču ni označenega 

prehoda za pešce, morajo pešci preč
kati cesto, kadar v razdalji najmanj 
100 metrov ni križišča ali označenega 
prehoda za pešce.

22. člen
Prepovedano je hoditi nezaposle

nim po železniški progi.

23. člen
Z denarno kaznijo 500 din se kaz

nujejo za prekršek:

iti določeno za parkiranje vozi! iz tj 
člena tega odloka;

f) kdor vozi motamo vozilo v na
sprotju s 4. členom tega odloka; ,

g) kdor raztresa po cesti ali ulici 
razni material ali kdor na tovornem 
vozilu mirna tovbra pravilno nalože
nega in da je v nasprotju z 2. čle-i 
nom tega odloka;

h) kdor vozi motorno vozilo v nax 
sprotju s 7. členom tega odloka;

i) mopedist ati kolesar s pomožnim 
motorjem, ki vozi v nasprotju z 20« 
členom tega odloka;

j) kdor prečka cesto v nasprotju ž 
21. členom tega odloka.

Službujoči uslužbenec LM sme iz
terjati ■ denarno kazen iz tega člena 
takoj na mestu od vseh prekršiteljev,' 
ki jih je zalotil pri prekršku. ,

24. člen j

Z denarno kaznijo do 2.000 din sel 
kaznuje za prekršek:

a) kdor z motornim vozilo preko
rači dovoljeno hitrost skozi mestno! 
območje po 5. členu tega odloka; ,

b) kdor se ne ravna po 11. člemd 
tega odloka;

c) starši ali skrbniki, ki kadijo 1 gJ
člen tega odloka; j

d) osebe, za hojo po železniški pro-'
gi po 22. členu tega odloka; jj

25. člen -gjj

Z denarno kaznijo do 10.000 din efl 
kaznujejo za prekršek:

a) gospodarska organizacija, ki pe«.
re cesto in odvaža smeti v nasprotji! 
z 12. členom tega odloka; ,

b) odgovorni uslužbenec gospodari
ske organizacije, ki odredi pranje 
ulic ali odvažanje smeti v nasprotju' 
z 12. členom tega odloka; , ,

c) gospodarska organizacija, ki pri 
delu na vozišču ali ob javni cesti na 
izvede varnostnih ukrepov, predpisa-" 
nih v 13., 14., 15. in 16. členu tega 
odloka;

č) odgovorna oseba gospodarske or-: 
ganizacije, ki je odgovorna za izvedb 
bo ukrepov v 13., 14., 15. in 16. člemf 
tega odloka;

d) kdor ravna v nasprotju s IT« 
členom tega odloka;

e) organizacija in društvo oziroma" 
prireditelj javne prireditve, ki nima 
dovoljenja po 3. členu tega odlokaj

f) odgovorne osebe, ki so organizl-*
rale javne prireditve v nasprotju a 
določbo 3. člena tega odloka. ,

26. člen ]

a) vozniki vprežnih vozil, Id vozijo 
po javnih cestah v koloni v nasprot
ju s 1. členom tega odloka;

b) vozniki vprežnih vozil, ki ustav
ljajo vprežna vozila na cestah in uli
cah iz 6. člena tega odloka;

c) kdor vodi živino po glavnih ce
stah in ulicah iz 6. člena tega od
loka; če obstoji stranska cesta;

Po uredbi o prometu na javnih ce-: 
Btah (Uradni list FLRJ, št. 51/50) jo 
odgovoren za prekršek, in sicer:

a) po 7. točld 32. Člena pešec, ki 
prečka cesto ali ulico iz 21. člena te
ga odloka v mestnem območju izven' 
označenega prehoda za pešce. ,

27. člen "}
č) kdor prisloni kdo ob pločnik ali 

zgradbe na cesti oziroma ulici lz 10. 
člena tega odloka;

d) kdor ustavlja motorno vozilo, 
kjer je ustavljanje prepovedano v 
9. členu tega odloka;

e) kdor parkira vozilo na mestu, ki

Ta odlok se objavi v »Glasniku^ 
uradnem vestniku okraja Ljubljana« 
uporablja se pa s 1. januarjem 19635
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Ustanovili so 
nove servise

Nov cestni odsek v Toplicah je že urejen, vendar ga vozniki motornih vozil ne smejo
aporabljati. Doklej bo še tako?

Delo stanovanjske skupno
sti Zagorje-Center se je v 
letošnjem letu odvijalo pred
vsem pri organiziranju raz
nih servisnih služb, vse pre
malo pozornosti pa so posve
tili drugim dejavnostim, iti 
pa naj bi bile prav tako od
raz dejavnosti stanovanjske 
skupnosti.

Stanovanjska skupnost Za
gorje-Center je letos prevze
la v upravljanje otroška vrt
ca v Zagorju in Toplicah, ki 
ju je združila v eno vzgojno 
varstveno ustanovo. Delo te 
ustanove je bilo doslej zara
di pomanjkanja prostorov v 
oddelku na Cankarjevem tr
gu in slabega stanja zgrad
be v Toplicah precej otežko- 
čeno. Stanovanjska skupnost 
pa skupaj z vzgojno-varstve
no ustanovo letos ni bila spo
sobna, da bi uredila prosto-

Krajevni odbori so se izkazali
V letošnjem letu so bili 

na urejanje vprašanj 
tih potreb in družbeno- 
darskih nalog za pri

hodnje za svoja območja de
lavni zlasti krajevni odbori v 
Podkumu, Cemšeniku, Sent- 
gotardu, Senožetih in Mlin- 
Šah.

Krajevni odbor v Podkumu 
je letos dogradil cestišč v 
vrednosti 5 miljonov din in 
predvsem z lastno delovno 
silo in finančno pomočjo ob
činskega ljudskega odbora 
pripomogel k usposobitvi ce
ste Šklendrovec — Podkum 
za avtobusni promet iz Za
gorja do Podkuma. Hkrati s 
tem se je pa znatno skrajšala 
oddaljenost Podkuma od Za- 
gbrja, ker je bilo mogoče do 
dograditve ceste opravljati 
prevoze iz Podkuma do Za
gorja le skozi Radeče. Sicer 
pa je bila v tem času ureje- 

1 ambulanta za redno delo, 
ejetne vodovodne naprave 
'posamezne zaselke in pro- 
etrio društvo, za potrebe 

totipožame obrambe kup

ljen gasilski avtomobil in de
lovne obleke in obnovljena 
lovska koča ter za kočo na
kupljena nova oprema. Vse 
to je vredno okrog 2,000.000 
din. Vsa ta dela so opravili 
domačini brezplačno s prosto
voljnim delom, s čimer so se 
občutno znižali stroški. Kra
jevni odbor v Podkumu pa je 
že sprejel tudi načrt del za 
naslednja tri leta, v katerem 
je zajeta zgraditev in dogra
ditev posameznih cestišč in 
kolovoznih poti, dograditev 
vodovoda v vas, dograditev 
Zadružnega doma, organizira
nje zobodravstvene službe ter 
skrb za pospeševanje kmetij
stva, zlasti pa še živinoreje. 
Pri teh delih bi bilo potreb
no — tako kot doslej — naj
večje sodelovanje občanov s 
prostovoljnim delom.

Krajevni odbor Cemšenik, 
ki ima težave glede promet
nih zvez s središčem zagor
ske komime, predvsem iz go
spodarskih, vzporedno pa tudi 
turističnih vidikov, je delo v 
preteklem obdobju usmeril v

Jubilej PD Cemšenik
ZAGORJE — Člani Prosvetnega društva Cemše

nik bodo v soboto in nedeljo, 15. in 16. novembra, 
slavili 50-letnioo obstoja društva. Prosvetno društvo 
Cemšenik vključuje v letošnjem jubilejnem letu 
nad 120 članov, v okviru društva pa delujejo knjiž
nica, dramska sekcija in kino sekcija.

V počastitev 50-letnice obstoja im dela Posvet
nega društva Cemšenik pripravljajo voč prireditev. 
Tako bo v soboto, 15. decembra, ob 19. uri nasto
pila v Cemšeniku dramska družina DPD Svoboda 
Prebold s »Celjskimi grofi«. V nedeljo, 16. decem
bra, bo pa s pričetkom ob 15. url osrednja sloves
nost, na kateri bodo izvedli del programa dani 
domačega prosvetnega društva, del pa gostje iz 
Zagorja ob Savi. Na slovesnosti bodo dolgoletnim 
članom Prosvetnega društva Cemšenik podelili pri
znanja.

Vodstvo Prosvetnega društva Cemšenik in odbor 
za proslavo 50-letnice ustanovitve društva vabita 
vse člane društva in vse občane Zagorja ob Savi, 
da se udeležijo prireditev v Cemšeniku!

rešitev teh problemov, se 
pravi usposobitve ceste za 
redno obratovanje avtobusa 
na progi Cemšenik — Zagor
je. Pri tem so se izoblikovala 
stališča krajevnih odborov 
Cemšenik in Jesenovo, da se 
naj ne bi drobila sredstva za 
vzdrževanje občinskih »cest, 
pač pa da se naj ždružujejo 
za financiranje tistih lokal
nih prometnih zvez, ki so 
najbolj potrebne. Pri tem so 
prišli do ugotovitve, da je 
sicer iz gospodarskih razlo
gov treba misliti na gradnjo 
ceste Izlake — Cemšenik, 
pred tem pa urediti cesto Je
senovo — Cemšenik, ker bo 
to pripomoglo k vzpostavitvi 
redne avtobusne proge in raz
mahu turizma, ki se bo pri 
urejenih cestah razvil zlasti 
na območju Čemšeniške pla
nine. Zdaj je cesta Jesenovo 
— Cemšenik že v rekonstruk-’ 
ciji in so dela v polnem teku. 
Preureditvena dela rodi po
seben gradbeni odbor in bodo 
dela končana čim bo to mo
goče, da se tako že spomladi 
vzpostavi redna avtobusna 
proga.

V Sentgotardu je krajevni 
odbor v tem ' letu posvetil 
vso skrb popravilu javnih 
cest in potov, ureditvi javne 
razsvetljave in vodovoda. 
Vodovod je bil zgrajen s pro
stovoljnim delom in daje 
vodo tudi sosednjim naseljem 
Žide, Jelševica in Jelenk, ki 
so k Izgradnji vodovoda pri
spevali določena sredstva. 
Krajevni odbor ima za pri
hodnje leto izdelan obsežen 
program dela, v katerem je 
zajeto vse področje in pred
videva med drugim ureditev 
zunanjega izgleda Sentgotar- 
da, ureditev kanalizacije, iz
gradnje weekend hišic nad 
Sentgotardom, popravilo cest 
vi posameznih naseljih, zuna
njega izgleda vseh naselij in 
še vodovoda v vasi Hrastnik, 

Delo krajevnega odbora Se
nožeti je bilo v največji meri 
usmerjeno na gradnjo kra
jevnih poti. Dela so oprav-

re v Toplicah, pač zaradi 
pomanjkanja potrebnih sred
stev. Pereče pa je bilo tudi 
pomanjkanje prostorov za 
oddelek vzgojno-varstvene 
ustanove na Cankarjevem 

trgu, kjer sta bila na voljo 
za nad 100 otrok le dva pro
stora. Občinski ljudski od
bor Zagorje ob Savi je do
umel težavno stanje in po
trebe in je zato s 1. decem
brom odstopil v sporazumu 
z osnovno šolo Zagorje pro- 
vizorij zraven osnovne šole. 
Te prostore je dal občinski 
ljudiski odbor tudi primemo 
urediti, tako da bodo pred
stavljali prijeten drugi dom 
našim malčkom. Z ureditvijo ; 
provizorija pa še ni v celoti 
rečen problem prostorov za 
vzgojno-vanstveno ustanovo, 
saj bo treba prihodnje leto 
urediti še prostore in okoli
co oddelka v Toplicah. Pre
pričani smo, da bo dosežen 
po ureditvi prostorov in oko
lice večji obisk vzgojno-var
stvene ustanove v Toplicah j 
kot doslej.

ljali na cestah Jablana — Vo- . "
dice — Požarje in Senožeti — urejanju teh vzgojmo-
Kolk. Del teh del bodo mo- varstvenih ustanov pa bi tu- I 
rali opraviti še prihodnje dd gospodarske organizacije 
leto. Ceste bodo prihodnje morale Pokazati večje zani- 
leto urejene tako, da bo mo- manj6 za to dejavnost in po- ] 
goč po njih prevoz s tovor- magati na kakršen koli na- 
njaki. Občinski ljudski odbor fin. da obiskujejo te ustano- 
pa želi prihodnje leto do- ve tudi otroci mož in žena, . 
graditi poslovne prostore za k* eo zaposleni v ten goepo- 
krajfevni urad im trgovino, ker danskih organizacijah. Ce 
dosedanja zgradba ne odgo- bodo te vzgojno-vanstvene 
varja več potrebam in je ustanove dostojno urejene in 
bila prodana. če bodo otroci pod dobrim

in pravilnim nadzorstvom, bo 
Krajevni odbor Mlinše je v tudi ^peh večji, ker se bo- 

zadnjem letu usmeril svojo do - ko bodo brez skrbi za 
dejavnost na urejanje cest in otroke, še bolje uveljavili na 
popravilo vaških in gozdnih 6V0jih delovnih mestih. Ure- 
poti od.Zlokarjev do Jemc in <ytev vzgojno-varstvenih 
od Mlinš do Zabave. Za pri- bi bila torej skrb
hodnje leto ima krajevni občanov, od vzgojite-
odbor v načrtu gradnjo mo- ijjc občinskega ljudskega 
stu na cesti proti Brezniku odbora, stanovanjske skup
in ureditev javne razsvetlja
ve na Mlinšah, Razpotju, Vi- 
dergi in Trati. Dela in prevo
ze bodo domačini opravili

nosti, gospodami;:h organi
zacij do staršev.

Sicer pa stanovanjska

računajo tudi z gradnjo vo
dovoda v Kandršah.

brezplačno. Zraven tega pa deupnost Zagorjani« po
maga tudi pri delu hišnim 
svetom in vsklajuje njihovo 
delo ter jim pomaga pri 

Iz dosedanje dejavnosti finančnem poslovanju. V 
krajevnih odborov Izhaja, da Skviru stanovanjske ekupno- 
je bil doslej njihov delovni sti so pa organizirane tudi 
program omejen pretežno na razno servisne službe, kot 
urejanje in gradnjo cest, kar mizarstvo, vodoinstalatorstvo 
je bilo sicer zaradi slabega tn kleparstvo. V gospodinj- 
stanja in neprevoznosti cest ekon servisu pa je vključe- 
potrehno, ob tem pa krajevni na pralnica, torpalnica, čistil- 
odbori niso obravnavali In niča, šiviljska delavnica in 
reševati tudi druge lokalne oddelek za pobiranje zank. 
probleme, ki pa jih je tudi Vse te servisne službe eo na 
dovolj, zlasti Se na podiočju V0jjo vsem dn jih lahko upo- 
kmetijetva, prosvete ln so- rab)jaj0 dan. Delo go
dalnega skrbstva. Zato bo na- epodmjskega servisa je zdaj 
loga krajevnih odborov s po- otožkočeno, ker ni na
dročja zagonske občine v pri- razpolago dovolj primemib 
hodnjem letu, da svojo de- prostorov. Upati pa je, da 
javnost usmerijo tudi na ta ^ tudi ta problem v prihodr
področja.

Dopisujte v
Zasavski

TEDNIK

nje rešen, seveda če bodo pri 
občinskem odboru na razpo- 
lago sredstva za dograditev 
pralnice zraven stolpnice.

Razumljivo pa je, da bo 
treba prihodnje leto v okvi* 
rit Stanovanjske rikupnotstt 
Zagorje-Center ustanoviti <*’ 
nekatere druge potrebne de* 
jasnosti.
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Pregled proizvodnje avtomatskih strojev

Iz mladinske organizacije
Na letnih konferencah mla

dinskih aktivov v steklarni so 
•gladi opozorili na celo vrsto 
jVprašanj glede neaktivnosti 
posameznih članov v organi
zaciji kot tudi problemov v 
r

KAKO BOMO 
DELALI PRED 
NOVIM LETOM?
Po sklepu UO, iz

vršnega odbora sindi
kalne podružnice ka
kor tudi delov, kolekti
va Steklarne Hrastnik 
bo 'delavstvo tovarne v 
nedeljo, 30. decembra 
t. 1., normalno delalo, 
tako da bo kolektiv 
dne 31. decembra lahko 
že praznoval novoletne 
praznike.

Celotnemu delovne
mu kolektivu tovarne 
želimo srečno in uspeš
no novo leto 1963!

rigo

proizvodnji. Precejšnje teža
ve glede sklicanja konference 
je imel aktiv brusilnice in 
uslužbencev, medtem ko je 
bilo tega manj v notranjem 
obratu, kjer pa je tudi kon
ferenca lepo uspela. Tovarni
ški komite in pa sekretariati 
aktivov so sc zavzemali, da bi 
poiskali takšne interesne de
javnosti, kjer bi sc mladina 
najraje vključevala v reše
vanje družbcno-ckonomskih 
vprašanj. Kot na konferenci 
notranjega obrata tako sc je 
tudi na tovarniški konferenci 
pokazalo, da je mladina za
vestno pripravljena sodelova
ti pri reševanju problemov 
proizvodnje. Jasen dokaz, da 
je temu tako, je sama vse
bina vseh letnih konferenc 
aktivov, na katerih so se zvr
stili vsi problemi od proiz\jod- 
nje do delitve čistega In oseb
nega dohodka, o ekonomskih 
enotah in delu organov de
lavskega samoupravljanja. S 
tem smo v steklarni dokazali, 
da smo zainteresirani za bolj

še gospodarjenje, boljše od

nose med člani kolektiva.
Na tem mestu bi rad zapi

sal še o delu kluba mladih 
proizvajalcev. Na letni kon
ferenci tovarniškega komiteja 
je bil sprejet sklep, da sc po
novno ustanovi klub mladih 
proizvajalcev. Z ustanovitvijo 
tega kluba pa ne mislimo pre
iti na stare metode dela, na
sprotno, klub naj skrbi, da 
bomo č-imveč mladih strokov
no usposobili in pa, da bomo 
Preko predavanj in razgovo
rov usposabljali mlade uprav
ljavce za delo v organih sa
moupravljanja.

K.
Razprava 
p planih podjetij

(pb) HRASTNIK - Včeraj 
popolde je bilo na občinskem 
ljudskem odboru v Hrastniku 
posvetovanje o proizvodnih 
planih gospodarskih organi
zacij za leto 1963. O družbe
nem planu občine pa bo raz
pravljal v petek tudi občin
ski komite Zveze komuni
stov.

I
I
I
I

Rekonstrukcija in 
perspektive steklarne

(Iz razprave direktorja tovarne Jožeta Klanjška
na posvetu članov Zveze komunistov za Spodnji
Hrastnik) *
Rekonstrukcija steklarne se je pričela nekako 

v letu 1950. Takrat smo pričeli z obnavljanjem to- 
varne, ki pa ni bilo načrtno. Zaradi tega so vsa 
nadaljnja dela počivala vse do leta 1957.

Zaradi izrabljenosti strojnih naprav, posebno 
peči za taljenje steklene mase, smo bili prisiljenj 
da smo se lotili obnove objektov, kjer bi prvotno 
proizvedli 6.200 ton steklenih izdelkov. Za gradnjo 
smo dobili takrat 193 milijonov dinarjev kreditov 
(to vsoto smo tudi že poravnali), ki pa smo jih upo* 
rabili le za obnovo.

Nastopili so izredno težki časi za našo tovarno« 
ki pa smo jih uspešno premagali. Danes je proiz-i 
vodnja večja kot pred leti.

Pri investicijah smo naleteli na dva problema.' 
Tako smo planirali, da bomo proizvajali s tisoč sto 
ljudmi, danes pa jih imamo približno 450 več, in 
drugič, ko smo predvideli avtomatsko proizvodnjo« 
preusmeriti pa smo se morali na ročno delo pred-« 
vsem zaradi izvoza in deviz.

Problem prekoračenega plana zaposlenih se kaže 
v manjših skladih in nizkih osebnih dohodkih, Id 
so med najnižjimi v naši komuni.

Pri izgradnji sodobnejše tovarne smo pozabili na 
gradnjo zmesarne in skladišča za zgotovljene izdel« 
ke. Da pa bomo imeli to, bo potrebno za novo zrnci 
sarno 75 milijonov, za skladiščne prostore pa 110 
milijonov dinarjev. Oprema za zmešamo bo veljala 
okrog deset milijonov, obratovanje v njej pa bo 
popolnoma avtomatsko. Po vsej verjetnosti bomo 
morali vsa nadaljnja rekonstrukcijska dela finam 
tirati iz lastnih sredstev.

Zaradi vseh gornjih problemov se je kolektiv 
odločil za nadaljnjo obnovo tovarne, kar bi nekako 
terjalo preko milijardo din. Glede samega dela v 
tem delu tovarne še razpravlja centralni delavski 
svet. Potrebovali bi še precej deviznih sredstev« 
predvsem za opremo novega dela tovarne.

Program prihodnjih rekonstrukcijskih del zaje
ma v glavnem dve etapi. Menimo pa, da od tega« 
kar zdaj planiramo, ne smemo odstopiti, če hočemo 
korakati vzporedno z ostalimi podjetji v komuni.

Dosedanja rekonstrukcija je bila prav gotovo 
velikega pomena za nas. To nam najiepše ponazo« 
ruje izvoz. Leta 1957 smo izvozili za 60.000 dolarjev«' 
letos pa je izVoz naraste! na 600.000 dolarjev, kar 
je desetkrat več kot pred petimi leti. Z novimi kai 
paritetami pa bodo možnosti izvoza še večje, tako 
pričakujemo v izvozu milijon dvesto tisoč dolarjev;

Prihodnje leto bomo kurili tudi na olje, s čimer 
bomo prihranili okrog 80 milijonov dinarjev letno«' 
na drugi strani pa ne bomo več onesnažili vode 
s fenolom.

Vse to bomo dosegli z istim številom ljudi. P<n 
trebovali bomo le več strokovnjakov.

rigo

Industrijsko oblikovanje izdelkov
(Nadaljevanje z 8. strani)

HRASTNIK izdeluje vmsto kvalitetnih svetlobnih 
teles za izvoz in domači trg.

Žirije likovnih strokovnjakov so jim na do
mačih razstavah uporabne umetnosti prisodile 
priznanje in nagrade! razstavljene so bile na 
razstavah industrijske estetike v Franciji pred 
leti pa tudi Poljskem in v Sovjetska zveri. Tre
nutno pripravljamo izdelavo več oglatih ploskih 
skodel iz salinirancga opala, ki so montirane 
tako, da se nosilna armatura ne vidi. Izdelava 
bo na polavtomatih, katerih pomen vidno raste. 
Proizvodi teh strojev so se dobro uveljavili na 
trgu. Za sedaj je bila prestavljena izdelava ne- 

! katerih ročno izdelovalnih svetlobnih teles na 
polavtomatsko izdelavo in kvaliteta teh izdel
kov iz opalnega stekla nekoliko zaostaja za kvar
il teto ročno izdelanih stekel, predvsem zaradi 
specifične gladke oblike. Treba bo oblikovati raji 

| kaj novih artiklov, prilagojenih izdelavi na p<*L- 
I avtomatu, kar bo visoko dvignilo kvaliteto mp- 
! hanlčno izdelanih svetil ^ •• -*2»*:*e .

V pripravi je še mehanično izdelovanje pi
halnih kozarcev z debelim dnom in pa meha
nično izdelovanje zgoraj zoženih kozarcev sred
nje kvalitete, medtem ko so ročne delavnice že 
prešle na izdelavo finejših kozarcev z debelim 
dnom, kot je bilo že napovedano po obisku ve
lesejma v Hamovru. Izdelava enostavnejših ko
zarcev in celo kelihov je namreč na zahodu že 
mehanizirana do skrajnih mej — kozarce in ke
lihe že izdelujejo avtomati. Kvaliteta sicer za
ostaja za ročno izdelanimi predmeti, ker je ro
bustna, vendar njih cena je nizka, kvaliteta pa 
še ustreza za gostinstvo, ki je naj večji potroš
nik kozarcev in kelihov.

Nova ročno izdelana svetlobna telesa, M so 
vzbudila na velesejmu v Zagrebu veliko zani
manje arhitektov dn povpraševanje pri kupcih, 
smo že pričeli izdelovati v manjših serijah, ki 
pa so takoj prodane in jih izdelamo vse premalo, 
čeprav je njih cena zelo ugodna in rentabilnost 
velika. Pripraviti pa bo treba še več novih origi
nalno oblikovanih teles. V letu 1963 bo namreč 
V mestu Milanu v Italiji velika razstava indu

strijskega oblikovanja »Trienalle 1963«. Razstava 
obsega splošni del in pa nacionalne razstave 
držav udeleženk. Jugoslavija sodeluje na obeti 
delih razstave. V okviru teme »človek in njegov, 
prosti čas« si je izbrala za nacionalni del raz
stave pod temo »kulturni dom«, v katerem bo 
prikazana notranja oprema in sploh ambient do-' 
ma kulture, v katerem delovni človek naše so
cialistične domovine preživlja svoj prosti čas.

Vsa podjetja, proizvajalci uporabnih pred
metov, ki nekaj pomenijo, si prizadevajo, da bi 
njih izdelki bili razstavljeni na tej razstavi. Bil 
bi velik uspeh za naš kolektiv, če hi bil kateri 
naših izdelkov prikazan na tej razstavi, ker vse 
vzorce oceni zelo stroga žirija.

Pred kratkim je bila odprta Jugoslovanska 
razstava oblikovanja industrijskih izdelkov, na" 
kateri je zastopana, tudi STEKLARNA HRAST
NIK s 5 eksponati stropnih svetilk ter dvema’ 
serijama kozarcev. Ena teh serij je dobila pr£-’’ 
znanje in denarno nagrado na internem natečaju 
Društva likovnih umetnikov uporabne umetno*! 
sti Slovenije za leto 1962, kar je lepo priznanje 
za prizadevanje na tem področju. ,

Franc Papež j

• Zasavski tednik £ St. 51 f 13, 12. 1962



Obiskal sem Poljsko
V zadnjih dneh našega obi- prizadejali nacisti v drugi 

ska v Zakopanih smo si ogle- svetovni vojni, 
dali več muzejev in kulturnih Kljub številnim novim ob 
ustanov južne Potiske ter sc jeklom pa bodo ostali v spo- 
povzpcli na nekaj vrhov min in opozorilo vsem spomc- 
Tater. niki, ki spominjajo na najlcž-

Ob večerih pa so bili pri- je dneve Poljakov v tej vojni 
jetni razgovori z ostali,ni de- Gotove na,pretresi,ne„, tak 
legacijami, ki so sc zanimale spomenik, k, sem ga Loko 
predvsem za sistem delovanja vM na obisku, ;,e koncentra- 
delavskcga in družba,ega taborišče Auschmtz.
upravljanja pri nas, princip Taborišče ,c preurejeno v 
delitve dohodka med kolekti- ™uze>> * "X"? P* « «da, »re
vam in družbo, kako delajo “vari iz dni, ko ;e po-
dclavski sveti in kakšne so 'traln dan za dnem ctmke. 
njihove pravice. Naj povem, 
da tovariši iz Sovjetske zvezp 
niso in niso mogli razumeti, 
da imajo pri nas odločilno in 
končno besedo delavski svet: 
in ne direktor, še manj pa. da 
delovni kolektivi sam'' odloča
lo o ustvarjenih sredstvih in 
jih tudi upravljajo.

V' tel, razgovorih smo dobili 
vtis, da smo z razvojem :n
načinom delavskega in drui- , . , , „ ..., . f 'ti-, j neki i o delu nase sekcijo.učnega uprivijanja daleč pred
ostal-mi. !<to velja tudi za 
standard delovnega č love': a 
pri na, ostalih sociali
stičnih deželah.

Do konca vojne več kot štiri 
in pol milijona.

Obiskovalec, ki je pod ne
nehnim vtisom grozodejstev, 
lahko vidi v blokih v vitrinah 
otroške oblekice, čeveljčke, 
ortopedske proteze invalidov, 
kovčke jetnikov in drugo. Se 
pretresljivejio podobo pa sem 
dobil, ko sem videl slike se
stradanih ljudi in grozot na
cistov nad nemočnimi jetniki.

Ko smo odhajali, iz Poljske, 
pa nam jc predstavnik .indi-• 
katov dejal:

>Na svidenje naši prijatelji 
in resnični soborci za lepši 
jutrišnji dan delavcev vsega 
sveta!«

Alojz Janežič

Filmi v decembru
Precej elanov delovnega barvni tlim v cincmaskopu 

kolektiva steklarne je vklju- - TEROR BARBAROV«, 
čenih v DPD Svobodi II Za- Od 18. do 20. 12. smo pri- 
ratii tega bf vam razor film- pravili predvajanj'« poljskega 
skega sporeda povedal še filma -MATI IVANA AN-

V letošnjem letu smo imeli 
v načrtu preuredi'cv kabine

GELSKA«..
Temu filmu bo sledil v 

času od 22. do 24. decembra 
nemški barvni film »ORA-

Povsod po Poljski pa

in montažo drugega kinopro- ” STRAHOV, 
lektorja. Tega vprašanja pa „- j u u V
zaradi objektivnih težav ni- 2a. decembra bomo 
smo uspeli urediti v predvi- Fporedu, •“U"”*1., ,“*•

^ ti' TZ “e^mlTsu. zTlom ^

Pihalec

ki jih vlagajo Poljaki, da bi 
izboljšali svoje gospodarstvo 
in zacelili rane, ki so ji ni }ib

Letna konferenca SZDL Hrastnik

končali šele v mesecu no
vembru. Nov kinoprojektor
in preurejena kabina bosta . „ . . „ ... __
prav gotovo .lužila boljšemu ™Y?e* ^KUTm »PO-

vah »SIN 
SARJA«.

26. in 27. decembra vam bo-

Nedavno nedeljo zjutraj so 
sc zbrali v upravnem poslop
ju Steklarne delegati, člani 
krajevne organizacije SZDL 
v Sp. Hrastniku. Mimo do
mačinov .se sc konference

predvajanju filmov in eelol 
nemu delovanju filmske sek
cije.

Program filmov za naš ki 
j<i do koncalegalov. Razprava je bila rovanja, delo prosvetnih dru-

predvsem usmerjena na pro- štev in Svobode, nadalje decembra naši - ■ dni i:
blcmc gospodarjenja v raz- vprašanje pokojnin ter od- Od 12. 12.'"do 13 12 
nih podjetjih, na komeeeln- škod n in za seje v Zasavju, 
gradnje, na kulturno-prosvet- Konferenca je bila uspešni, 
no življenje kakor tudi na Na kraju so izvolili nov MJ-

udeležiii člani že priključene delo stanovanjske skupnosti, članski odlmr ier delegate za
krajevne organizacije iz Pod
kraja in Krnic.

Zelo dobro obiskana konfe
renca je pokazala, da se lju
dje zanimajo za delo SZDL 
na svojem terenu.

Po obširnem poročilu, ki ga je v ne organizacije SZDI. zelo 
jc podal predsednik krajevne plodno, zlasti še. da je v njo 
organizacije tov. Adolf Ha- 
beri, sc je razvila obširna in 
konkretna razprava, v kateri 
je sodelovalo več kol 13 de-

Prekoračena planska 
predvidevanja

V steklarni dobro izvršujejo
planske naloge, kar je še po
sebej razvidno iz gospodar
skih uspehov, ki so jih do
segli steklarji v mesecu ok
tobru rn novembru. Tako je 
bil količinski plan v oktobru 
dosežen e 117,6:1 odstotka, fi
nančni pe s 167 odstotki. V 
novembru so steklarji do
segli količinski pletli s 17,19 
odstotki, finančni pa kar s 
116,71%. Zdaj dela v tovarn 
« polno zasedbo 105 brigad, 
kar se dobro kaže v dosega
nju in preseganju planskih 
predvidevanj. Vendar se po
javljajo težave z vagoni. k: 
jih steklarno nima dovolj za 
odvoz izdelkov. Slednji -o 
razmetani celo po posamez
nih obn.(\i. kar jv* je zelo 
neprimerno. Stanji- »e ne bo 
še izboljšalo v tem mesecu, 
ker kupci, predvsem trgovski 
po-" -nvictur m

Značilno v razpravi je bilo, občinsko konlerenco Sociali- 
kako gledajo prav člani slične zveze.
SZDL na vsa ta vprašanja. rigo

Iz poročila je bilo razvid- ___________________
no, kar je potrdila poleni tudi 
razprava, da jc bilo delo k Ta

borno
vrteli španski cim mazkop.sk 
film »NAVIHANEC IZ TOil- 
NASE«.

14. decembra bo na sporedu 
francoski film »RESNICA . 

Od 15. do 17. decembra bv- 
ste lahko videli italijanski

LETJE Z MONIKO-.
Od 29. decembra pa do Sil

vestrovega večera pa si boste 
lahko ogledali ameriški barv.
einerrraskopski film »STRE
LJANJE V DODC.E <TTY- 
JU-.

vključeno 98.67 % prebival
cev. Na tem terenu je le 32 
ljudi, ki niso še člani Socia
listične zveze.

V razpravi jv bli med dru
gim kritično ocenjen odnos 
gasilskega društva Steklarne, 
ki ni dovolil, da bi inn-la 
SZDL Zasavje svojo konfe
renco v njegovih prostorih.

Ko so člani obravnavali 
komunalne gradnje v občini, 
so poudarili, da je najbolj 
potrebna izgradnja ustrezne 
ceste v Zidanem mostu, na
dalje dograditev osnovne šole 
v Radečah.

V razpravi so člani obrav
navali tmli odnos urbanistov 
do gradenj r Sp. Hrastniku 
ter poudarili, da bo treba 
zgraditi tu trgovski lokal, 
prav tako Ludi mesnico, ker 
ena sama ne zadustujc za 
vse prebivalstvo Sp. Hrast
nika.

Ko je prišel na dnevni red 
statut občine, so člani nagla
sili potrebo spremembe členu 
občinskega statuta, namreč da 
naj bosta v hrast niški dolini 
tudi v bodoče dve krajevni 
skupnost; tp ne samo ena.

V a konte cn-i s« obravita

Pet milijonov knjig 
Prešernove družbe

Prešernova družba je le dni razpadala svojim 
elanom letošnjo zbirko knjig s KOI.LO.UUEll za 
lelo 1963. Ostale knjige so: Nutdcr La.vness »ATOM
SKA POSTAJA«, Ivan Potrč »SREČANJE«, Arka- 
dy Fledlcr RIBE, rotit V l/KATAM«, Oskar Da 
vičo -ČRNO NA RICI KM«, W. I . Sltiier -VZPON 
IN PROPAD TRETJEGA RAJHA«, in/. Mitja Tav
čar »ELEKTRIKA ZA DOMAfO RAKO« In Ivan 
Spolar KEMIJA V SI.E/Rl II OVESTVA». Kazi n 
tega prejme vsak član družbe še umetni ku sliko.

Knjige Pre-ermivv družbe so e deseta zbirka. 
Do sedaj je slu med elane ti- Arur.bc že eea 5 - mi 
liJonov- knjig. Poim-mimo jr. poslanstvo, ki ku oprav
lja in širi Prešernova družba med našim narodom 
z namenom, da nui čimbolj poceni muli kar največ 
dobrih in lepih knjig, ki so liogalo čtivo za nas vse.

Program Prešernove deuž.hc za leto 1963 po na
poveduje KOI.EDAR za leto tihiI. Ivan Tavčar »V 
ZAt.I, V. Nekr.isov »V DOMAČIM MESTO«. I-ran- 
cc Bevk »POZAH«, dr. P. Smerdu »NAS ZDRAV
NIK« in P. Planina »SLOVENIJA IN NJENI KRA
JI«. Vsak redni član družbe bo nadalje dobil pe 
eno brezplačno umetniško slike. Izven tega pa bo 
vključen vsak član Prešernove družbe še v veliko 
nagradne žrebanje. Darila bodo: El AT 600, televi
zijski aparat, moško in ženske kolo, tranzistor, ra
dijski aparat, klubska garnitura, fotoaparat, elek
trični bojlcr. zapestna ura le še več drugih prak
tičnih nagrad.

V lete Kflfcl naj bo geslo: Naj ne bo družine, ki ne 
bi bila naročnik Prešernove družbe!

Nove delovne moči 
v slikamici

Glede na vvtikio večja na
ročila m<-z m»kih kupcev v 
sV.karniei kratko malo ne 
morejo izvršiti vsega deki. 
Volstvo tovorne se je 7>ilo
čilo ti a bo zapodilo v tem 
< 'jrntu 4 r.ove delovne moč'. 
V soboto- sv ji' zbralo devet 
deklet, k to preizkusile svo
je spretne-.«tl s slikanjem na 
kezarce. Posel'-na strokovna 
komisija ki jo je vodil vodja 
slikarn'»e Bori.s Logar. je po 
opravljeni preizku nji pre
gledala in ocenila spretnosti, 
ki so jih cr!;'cln pokazali 
vsaka ga treh kcz re!h. Stro
kovna kom s 'a jv povsem 
objektivno /brale. š'!ri naj
boljše iz k'! k c. Ostalih pet 
deklet m vtsjje.no prcskili 
preizkušnjo.

Izvoz v oktobru in 
novembru

Iz .hrustnizke steklarne «o 
v mesecu oktobru izvoz'!i 
dva vagona steklenih Iz i-.-l- 
kov v Belgijo, 15 v Zahodu > 
Nemčijo, 9 v Kanado in po 
en vagon v Veliko Britanijo 
in Tunis. V novembru pa 9 
vagonov v Nemčijo, dva v 
Belgijo in 11 vagonov v Ka
nado. V to severno ameriško 
državo so iz ste-kbu ne poslali 
v zadnjem času že tri pošilj
ke svojih izdelkov. Inozemski 
kupci se zanimajo predvsem 
za raasvetljavna telesa i« 
kozarec, ki jih stekloma tudi 
naj sreč izvozi.
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Nekaj misli o letošnjih reklamacijah
' Ta sestavek naj hi sezna- reklamacij v ekspertu, kjer 
i Bil člane našega kolektiva smo v dveh ali treh primerih 
tudi o reklamacijah, ki pri- morali kupcem priznati delno 
bajajo z raznih strani od odškodnino. Predvsem so ■ se 
Baših odjemalcev glede iz- pritožbe v izvozu nanašale na 
delkov naše tovarne.

Preden bi konkretno obde
lal vse zadevne probleme, bi 
rad poudaril, s kakšnimi tež- 
kočami se velikokrat bori naš 
kontrolni oddelek v sami 
steklarni. Predvsem smo ime
ti v prvih mesecih letošnjega 
leta težave, ker ni bila v. 
redu sama priprava dela, 
drugič pa smo imeli precej š- 
11 jo fluktuacijo delovne sile v 
kontrolnem oddelku, saj se je 
•hed letom izmenjalo več kot 
15 % pregledovati! izdelkov, 
Ba drugi strani pa spet te
žave zaradi drugih podjetij, 
ki nam pošiljajo oz. izdelu
jejo zapiralke za parfumske 
stekleničke itd. Tako je na 
Primer imelo več zapiralk za 
eelo vrsto preveč navoja. To 
je privedlo do raznih zmeš- 
Bjav. Zadevna komisija ni 
Biti upoštevala teh rekla
macij.

Bila pa je spet vrsta pri
merov površnega dela same- 
«a kontrolnega oddelka v no
tranjem Obratu in brusiInici 
ter v slikamici. Tu nosijo 
»Otovo del krivde tudi odgo
vorni ljudje v proizvodnji.

Komisija za reklamacije je 
obravnavala v letošnjem letu 

reklamacij tehničnega zna
čaja. Mimo tega je imela ko
merciala spet svoje rekLama- 
°kje zaradi nepravilnega od
pravljanja in štetja odpoela- 
Bdh izdelkov.

Med vsemi reklamacijami 
, omenjamo le nekaj resnih

nepravilne dimenzije in teže 
izdelkov, medtem ko rekla
macij nad kvaliteto stekla ni 
bilo. Tako smo predvsem do
bili pritožbe glede teže sti
skanih vrčev, nepravilne dol
žine kozarcev, kar je zakri
vila brusilnica. To se pojav
lja zlasti pri kozarcih z nogo.

Mimo tega smo imeli eno 
reklamacijo zaradi slabega 
satiniranja oz. slabega briz
ganja razsvetljavnih tulp. Tu 
bo morala slikamica resneje 
delati, da izboljšamo kvalite
to. Vprašanje madežev na 
tolpah je sedaj rešeno, ker se 
vse brizgane tulpe pakirajo 
v vrečke.
. Kaj pa reklamacije na do
mačem tržišču? Dobili smo 
devet pritožb glede slabih 
navojev, deset reklamacij 
zaradi slabega hlajenja, ka
tere ima v evidenci reklama
cijska komisija. Največ pri
tožb je zaradi hlajenja izdel
kov. Evidenco za določene 
podobne reklamacije vodi ko
mercialni oddelek.

Sest pritožb smo dobili 
glede dimenzij, kar je v 
glavnem zagrešila brusilnica 
zaradi malomarne kontrole 
Pri brušenju. Stanje se je v 
zadnjem času precej popra
vilo. V tem pogledu smo ime
li samo eno resno reklamaci
jo, ki je kolektiv stala precej 
sredstev.

Mimo tega je imela brusil
nica Sest reklamacij, in sicer 
zaradi slabega pakiranja in

Gibanje delovne 
isile v Steklarni
i V obdobju meseca oktobra 

Jb novembra t. 1. je bila fluk- 
I ‘Uacija delovne sile v naši to- 
Varni naslednja:

! v podjetje je vstopilo me- 
*®ca oktobra 27 delavcev, od- 
l“l° jih Je pa 19. Število de
lovnih moči se je povečalo 
*aradi potrebe okrepitve 
transportne skupine v skladl- 

stekla, ki se je povečala 
58 na 68 oseb.

|, Meseca novembra je odšlo 
z tovarne 19 delovnih moči, 
a novo pa je bilo sprejetih 

■Osem.
I, število delovnih moči v 
! fusilnici v mesecu oktobru 
I K i k'*° zadovoljivo, zato je 

>lo treba stalež povečati v 
I vf*yembru za 6 ljudi, ki so 
I dodeljeni v skupino raz- 
■ 1/ ~ brušenje. Število osebja 
! " Mio treba povečati tudi za- 
i vsakodnevnih izostankov 
j Trezni, dopusti). 
v Meseca oktobra so vstopili 
w tovarno na novo: Franc 
^"ngartner, Albdn Siene, 
V",Ln Bajda, Vanda Bajda, 
-’l8dn Dobcršek, Janez Or- 

Jože Božič, Olga Ba- 
W r'’ranc Potočnik, Silvester 

Vera Osterman, Mar- 
frn *a ttogan, Majda Kaše, 

a Dornik, Sonja Arikon,

Mihaela Grum, Judita Pajič, 
Jožica Fajdiga, Stanko Petrič, 
Ivanka Stradar, Ivanka Bo
bek, Darinka Majer, Jelena 
Ločičnik, Peter Tošič, Milo- 
rad Pdkrajac, Terezija Sopar 
in Majda Sladič. - Odšli so 
pa: Marija Gril, Mihaela Kal- 
čiič, Ivan Tofolini, Kristina 
Majer, Jože Grišek, Kristina 
Gorenc, Bariča Videčak, Flor
jan Holešek, Veronika Brez
nikar, Ivan Kumelj, Avguštin 
Rajbar, Janez" Zorko, Ljud
mila Kunšek, Slavica Vene, 
Jože Bizjak, Matilda Omah
na, Terezija Miško, Marija 
Avdič in Ema Kolander.

V novembru so bili na no
vo sprejeti: Franc Šmid, Šte
fanija Kolander, Majda Pirc, 
Nevenka Projič, Nada Lev
stik, Alojzija Pikelj, Jože Ho
lešek, Olga Brglez, Marija 
Bregar, Tomislav Uldrijan, 
Viktor Alt, Nada Osonjak, 
Alenka Jazbin šek, Helena 
Bevc, Martin Srobot, Leopold 
Zidar, Jožica Turšič, Marija 
Dornik in Matilda Salmič. - 
Odšli so pa: Zdenka Kupec, 
Marija Kolar, Tomislav Kiši- 
čefc, Ivan Bervar, Fetid Se
limo gič, Ivan Sovre, Anica 
Kumelj in Olga Borštnar. 

v ’ V. S.

površnosti pri brušenju.
Zaradi loma smo dobili 

šest pritožb, katerih pa ko
misija ni priznala, ker ne 
spada to v področje tehnič
nih reklamacij. Največkrat 
pride do loma zaradi slabega 
transporta, pa tudi zaradi 
težkoč z neurejenimi skla
dišči.

Komisija za reklamacije, ki 
je sestavljena iz vodje kon
trole, vodje priprave dela, 
obratovodje osnovne dejavno
sti in . vodje komercialnega 
oddelka, je vsako pritožbo 
temeljito obdelala in tudi 
storila potrebne korake, da 
se ne bi več ponavljale.

Res je pa, da niti ni obilo 
reklamacij, če pomislimo, v 
kakšnih okoliščinah morajo 
kontrolni organi v določenih 
momentih delati. Tako mora

jo pregledovalke iskati poso
do, v katere devajo izdelke, 
s čimer izgube čaš za pravi
len pregled. So pa tudi teža
ve, ker je v kontroli dosti 
novink. Problem dobrih pre
gledovalk bo pa obstajal še 
vnaprej, dokler bodo v ve
ljavi za tako odgovorno delo 
najnižje plače. Kolektiv bo 
moral rešiti tudi to vpra
šanje.

Eden izmed glavnih proble
mov, ki se pojavljajo, je pa 
nered pri hlajenju izdelkov. 
Tako nastajajo reklamacije 
predvsem zaradi slabega hla
jenja prizem in stiskanega 
stekla, zlasti pri velikih skle
dah in krožnikih. To vpraša
nje bo moral resneje obrav
navati tehnični sektor in ure
diti proizvodnjo. Tako nasta
ja že vprašapje nadaljnjega

dela akumulatorjev, katerih 
ne moremo nikjer več hladiti.

Nujno potrebno je pa, da se 
urede odnosi mojstrov ip po
močnikov do kontrolnih orga- 
nv, ki marajo biti pravilni,- 
Na splošno so ti odnosi zado
voljivi, je pa nekaj skrajno 
neodgovornih primerov, kjer 
je odnos do pregledov zelo 
slab.

Zavedati bi se morali v 
kolektivu vsi, da se dobro 
blago samo hvali, saj je tako 
blago vedno ogledalo ugleda 
kolektiva doma in prav tako 
na inozemskih tržiščih — to
rej proizvodnja dobre in kva
litetne robe, ki bi jo kolektiv 
naše steklarne lahko nudil 
vsem potrošnikom naših z- 
delkov. To bomo dosegli, če 
se bomo vsi zavzeli za od
pravo očitanih napak.

Naši počitniški domovi
Članom kolektiva hrastni- 

ške Steklarne je gotovo zna
no, da imajo dva počitniška 
domova. Prvi je ob morju, v 
Crikvenici, ki ga imajo že ne
kaj let v najemu, drugi je 
pa na Gorenjskem, v Bohi
nju. Oba domova sta bila v 
glavnih poletnih mesecih do 
kraja izkoriščena.

V Crikvenici je letos leto
valo 576 članov kolektiva s 
svojci, v Bohinju pa 211. 
Mimo tega so naš dom ko
ristili še številni člani Tovar
ne kemičnih izdelkov in člani 
drugih delovnih kolektivov.

Kolektiv Steklarne je tudi 
član občinske Počitniške 
skupnosti v Hrastniku, kjer 
imajo člani našega kolektiva 
na razpolago štiri camping hi
šice s 15 ležišči pri Pulju. Ker 
je počitniška skupnost letos 
prvič letovala tamkaj s svo
jim taborom, se tega letovišča 
naši člani zaradi neutemelje
ne nezaupljivosti niso v za
dovoljivem številu poslužili in 
so razpoložljiva ležišča kori
stili člani drugih kolektivov.

Vseh teh razpoložljivih 
ugodnosti pa smo se zelo ne
pravilno poslužili vsaj v pr
vih izmenah (kljub lepemu 
vremenu). Tako razen »pre- 
ventivcev« skoraj ni bilo na 
letovanju naših članov, tem
več so se povečini vsi nago- 
mililt v izmenah v mesecu 
juliju in avgustu. Ravno tako 
niso bile potno zasedene zad-

Seminarji za člane 
delavskih svetov

Izobraževalni center je pri
redil za člane centralnega 
delavskega sveta večdnevni 
seminar, zdaj pa so na po
dobnem seminarju še ostali 
člani obratnih delavskih sve
tov. Seminar obsega teme s 
področja družbene in eko
nomske vzgoje, razen tega se 
člani na teh seminarjih se
znanijo tudi z vlogo in nalo
gami organov samoupravlja
nja, delitvijo dohodkov in 
nekaterimi vprašanji podjetja 
in komune.

nje izmene. Pri takem stihij
skem koriščenju razpoložlji
vih kapacitet pride jasno kaj 
rado do nesporazumov, do 
gneče in nezadovoljstva, ka
tere nevšečnosti mora seveda 
izglajevati sindikalna podruž
nica, ki je upravnica počitni
ških domov.

Ker se bliža čas letnih kon
ferenc sindikalnih pododbo
rov in podružnice same, opo
minjam vse člane kolektiva, 
da to vprašanje preštudirajo 
in z umestnimi predlogi po
skušajo rešiti pravilno kori
ščenje svojih počitniških do
mov, saj je mimo izvrševanja 
plana našega podjetja in še

drugih obveznosti prav tako 
važna tudi naša rekreacija. 
Da bomo laže izdelali pred
loge, naj omenim nekaj vpra
šanj:

Ali bi bilo umestno, znižati 
cene penzionov v predsezoni 
in po njej. Kakšni rekviziti: 
igre, ročna • knjižnica itd. 
manjkajo v domovih za raz
vedrilo? Kako bi dom v Bo
hinju, ki je naša last, kori
stili tudi pozimi (odlični smu
čarski tereni, čisti zrak)?

Vsa ta in še druga.vpraša
nja skušajmo rešiti z umest
nimi predlogi v korist nas 
vseh.

V. V.

Dom na Gorah prijetna izletniška točka steklarjev
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Končno tople malice
V našem glasilu smo že 

pred nedavnim pisali o uved
bi toplih malic v kolektivu. 
Na nekatera vprašanja je 
prav rad odgovoril upravnik 
tega obrata Leopold Moder:

— Tovariš upravnik. Prosim 
vas, ali lahko, poveste kdaj 
bomo imeli v tovarni tople 
malice?

— Če ne bi bilo nepredvi
denih objektivnih težav za
radi štedilnika, bi lahko uved
li tople malice že pred časom. 
Tudi sedaj sem menil, da 
bomo s prvim decembrom 
lahko nudili članom kolekti
va tople obroke, pa smo rok 
prestavili na 15. december. 
Ta datum je dokončen. Le 
nekaj dela nas še čaka z no
tranjo ureditvijo kuhinje.

— Kako bo urejena prodaja 
v novem obratu?

— Za začetek bomo uvedli 
poskusno prodajo toplih ma
lic, ki bo potekala približno 
14 dni. S tem želimo zbrati 
želje članov kolektiva, mne
nja o kvaliteti kuhanja in iz
bire jedilnikov. 'Cena prodaje 
bo izračunana in v višini, ki 
jo bo pokazala kalkulacija 
Btroškov. Zatem bomo vsako 
soboto izdelali jedilnik, to je 
za 8 dni. Interesente bomo 
vnaprej seznanili z jedilni
kom, tako da se bodo člani 
kolektiva lahko predhodno 
abonirali. Redni abonenti 
bodo lahko imeli tudi mož- 
fjoet, da bodo v primeru, če 
jim jedilnik ne bo ustrezal, 
izbirali z dodatnim obrokom. 
To bo boljša malica, vendar

bo moral posameznik poprej 
obvestiti otirat prehrane, da 
želi boljši obrok. V takih pri
merih pa bo moral abonent 
plačati nastalo razliko. Se to: 
nestalni »odjemalci« bodo 
plačevali malico po cenah, 
kakor bo pokazala kalkulaci
ja. Stalni abonenti bodo imeli 
bloke.

— Tovariš upravnik, kaj pa 
ceniki jedil?

— Cenik za dvanajst obro
kov je naslednji: goveji go
laž bo stal 67 dinarjev, vam
pi v omaki 63 dinarjev, plju
ča v omaki 46, pljuča s krom
pirjem 42, jetrca v omaki 
85 dinarjev, sesekljani zrezki 
v omaki 74 dinarjev, čufti v 
omaki 82 dinarjev, eegedinski 
golaž 86 dinarjev, kranjske 
klobase z zeljem 118 dinar
jev, pečenica z zeljem 118 di
narjev, jota (domača hrana) 
79 in mesna obara 72 dinar
jev. Povprečna cena za po
samezni obrok pa bo okrog 
78 dinarjev. Bloke bomo pro
dajali po 90 dinarjev. V raz
liko -je všteta cena kruha. 
Cena polovičnega bloka pa 
bo v višini 50 dinarjev za 
obrok.

Ta cenik je izračunan po 
stvarnih cenah. V teh cenah 
ni všteta režija. V kolikor bi 
dobili še lcakšna dodatna 
sredstva iz skladov, bi se 
cene gotovo znižale. Mislim, 
da bi bilo prav, če bi mislili 
tudi na tiste delavce, katerih 
osebni prejemki so nizki. O 
tem bodo razpravljali organi

delavskega samoupravljanja 
in sindikat.

Postrežba v novem obratu 
družbene prehrane bo samo
postrežnega tipa. Primanjku
je pa nam potrebnega kvali
ficiranega kadra za kuhinjo, 
kar je največji problem, je 
zaključil tovariš upravnik.

Med
Šahovski klub Svobode II 

Hrastnik je izvedel v poča
stitev dneva republike in 
100-letnice Kemične tovarne 
več tekmovanj.

Na turnirju posameznikov 
23. novembra • je zmagal Mi
lenkovič z 11,5 točke od 14 
možnih. 2. Peršič 11 točk; 3. 
Ojstršek 4; ICušo itd.

Naslednji dan bi moral od
igrati proti hrastniškim šahi- 
stom simultanko mojstrski 
kandidat Branko Grosck. Ker 
ga ni bilo, sta jo odigrala 
Milenkovič in Ravnikar. Po 
štiriuroi borbi sta zabeležila 
18 zmag, šestkrat remizirala 
in šestkrat izgubila. Končni 
rezultat je bil 21:9 za Milen
koviča itn Ravnikarja.

Na brzopoteznem turnirju 
ekip 25. novembra so med 
šestimi moštvi zmagali Celja
ni s 17 točkami. Drugo mesto 
si je priborila ekipa Svobode 
II iz Hrastnika s 14 točkami, 
tretja je bila Litija, sledijo 
Velenje, Domžale in Svoboda 
I iz Hrastnika.

Uspeh NK »Bratstvo«
V ljubljanski nogometni 

podzvezi je Bratstvo iz Hrast
nika zasluženo na vrhu tabele 
e 23 točkami. Moštvo je izgu
bilo edino tekmo s Savd iz 
Tacna, točko pa mu je od- 
ččipnila še ekipa Svobode iz 
Kisovca.

Bratstvo je v jesenskem 
delu prvenstva prikazalo zelo 
dobro igro, kar je prav goto
vo tudi zasluga novega tre
nerja ing. Vojnova. Slednje
mu je uspelo utrditi še di
sciplino med igralci, kar je 
predpogoj za doseganje uspe
hov. Moštvo je homogena ce
lota, v njem ni izrazitih po
sameznikov. Med enajetorico 
pe se je 5e posebej odlikoval 
napadalec Vili Trinkar, ki je 
bil zlasti spreten pri strelja
nju na nasprotnikova vrata, 
fltako Je dosegel od skupno 
<7 golov sam kar 26 golov. 
,To zgovorno priča o njegovih 
iiealizatorskih sposobnostih.
° Nedvomno je osvojitev pr
vega mesta v jesenskem delu 
prvenstva velik uspeh na
sploh doslej v zgodovini tega 
nogometnega kluba. Sem pe 
lahko prištejemo še tekmo
vanje za pokal predsednika 
republike, kjer so nogometaši 
Bralstva osvojili prvo mesto 
v ljubljanskem okraju.

In kakšni so obeti Bratstva 
ty spomladanskem dolu? Lah- 
Ito rečem, da zelo ugodni. S

svojimi najresnejšimi tekme
ci Igra moštvo na domačem 
terenu. Razen tega pa se 
bodo tekmovalci tudi v zim
skem mrtvem teku marljivo 
pripravljali za spomladanske

Starejšim sovrstnikom so 
se pridružili še mladi nogo
metaši, ki so ravno tako 
osvojili v jesenskem delu 
prvenstva prvo mesto med 
mladinskimi moštvi.

pade na igriščih. C. M.

TABELA:
1. BRATSTVO 13 11 1 1 47:8 23 točk
2. Sava 13 8 4 1 38:14 20 točk
3. Litija 13 8-14 38:22 17 točk
4. Mengeš 13 7 3 3 23:19 17 točk
5. Kamnik 13 4 6 3 21:27 14 točk
6. Kisovec 13 5 3 5 21:18 13 točk
7. Proletarec 13 4 5 4 21:32 13 točk
8. Slavija 13 4 4 8 27:25 12 točk
9. Poštar 13 3 6 4 28:28 12 točk

10. Duplica 13 4 3 6 21:18 11 točk
11. Rudar 13 4 1 8 18:31 9 točk
12. DOMŽALE 12 1 5 6 12:24 7 točk
13. Litostroj 12 2 3 7 17:32 7 točk
14. Tabor 13 1 3 9 13:37 6 točk

TABELA MLADINSKE LIGE:
1. BRATSTVO 13 11 2 0 63:18 24 točk
2. Kamnik 13 9 S 1 44:16 21 točk
3. Rudar Hrastnik 13 8 1 4 40:23 17 točk
4. Rudar Trbovlje 13 7 2 4 33:30 16 točk
5. Mengeš 13 7 2 4 29:26 16 točk
6. Proletarec 13 e 3 4 31:30 15 točk

’ 7. Slavija 13 6 1 6 33:27 13 točk
8. Domžale 13 e 1 8 31:29 13 točk
9. Sava 12 e I 5 40:36 13 točk

10. Kisovec 13 4 0 9 28:44 9 točk
11. Tabor 13 3 1 9 20:32 7 točk
12. Litija 13 3 1 9 25:45 7 točk
13. Litostroj 11 3 0 8 19:39 6 točk
14. Duplica 13 1 0 11 7:46 1 točki

Cene toplih obrclfl>v bodo 
prav gotovo kamen spotike 
nekaterih članov kolektiva, 
vendar menim, da neprimer
no slabše malice stanejo rav
no toliko ali pa še več. Ra
zen tega imajo v mnogih to
varnah še višje cene, ali pa 
krijejo del stroškov iz sklada

osebnih dohodkov. Tako pla
čajo v tovarni »Sava« v 
Kranju iz tega sklada kar
443.000 dinarjev mesečno.

Menim, da moramo vseka
kor pozdraviti dejstvo, da 
bomo končno le imeli v naši 
tovarni tudi tople malice.

Viktor Rački

š ah is t i
Najuspešnejši igralec na 

tem turnirju je bil Milenko
vič, ki je zbral štiri in pol 
točke cd petih možnih.

Po ekipnem brzoturnirju je 
bil še brzotumir za posamez
nike. Za šahovnice je posedlo 
21 šahislov, ki sa bili razde
ljeni v tri grupe. V prvi je 
zmagal mojstrski kandidat 
Draksler iz Celja, v drugi 
Zahovič iz Velenja in v tre
tji domačin Milenkovič. V 
finalu, v katerega sta se 
uvrstila ' dva najboljša iz

grup, pa je prav tako zmagal 
Draksler iz Celja.

Na klubskem prvenstvu za 
leto 1962 sodeluje 32 igralcev, 
in sicer v prvi grupi 12 in v 
drugi 20 šahistov. V prvi 
skupini sta bila favorita Mi
lenkovič in Šuster, ki pa jU 
je nepričakovano prehitel * 
odlično igro Vili Ojstršek, ti 
vodi s 5 točkami iz petih par
tij in ima tudi največ upov 
za osvojitev prvega mesta. V 
drugi grupi vodita Tome Ko
bal in Egon Žabkar.

• C. M.

Zanimivo za vas
SODELOVANJE 
Z INOZEMSKIMI KUPCI 
Centralni delavski svet to

varne je sprejel predlog stro
kovnega kolegija, da pred
stavniki podjetja obiščejo vse 
inozemske kupce, predvsem 
v Belgiji In Zahodni Nemčiji. 
Pred nedavnim sta odšla na 
pot vodja komercialnega od
delka Martin Mlinar ter vod
ja priprave dela Franc Tram- 
te. V Belgiji in Nemčiji se 
bosta zanimala za probleme 
inozemskih tržišč, strojno 
opremo za avtomate ter orod
je za oddelek dekoracij ste
klenih izdelkov. Sklenila bo
sta tudi nove pogodbe za leto 
1963.

IZVOZ V ZDA 
BREZ REKLAMACIJ 
Člani centralnega delavske

ga sveta so se po izvozu v 
Združene države zanimali, če

je inozemski kupec poslal re
klamacije glede izdelkov. Teb, 
ni bOo. Prt prevozu pa J6 
prišlo le do loma, ki ga P* 
ni zakrivita tovarna. Nasprot
no, kupec Je celo povečal svo
je naročilo krogel za mesec 
december od 6 na 8 tisoč. 
Precej verjetno pa je, da bo 
ameriški kupec obiskal * 
kratkem naše podjetje.

POTREBE PO TRGOVINI
Na zasedanju centralne** 

delavskega sveta so člani P0- 
udarili tudi potrebo po grad
nji sodobnega trgovskega 
kala v Spodnjem Hrastnik1* 
in objekta za muzej. Kot Je 
znano, so na zadnji seji 
finskega ljudskega odbora od
borniki razpravljali o nego
spodarskih investicijah v ob
čini, med katerimi je tu“ 
gradnja trgovskega lokal* v 
Spodnjem Hrastniku.

Polavtomatsko izdelovanje kozarcev
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127. A n.solili« je hitro pobral svoje hlače in 
bežal iz skrivališča, kot bi mu gorelo pod petami. 
»Ali si zdaj zadovoljen?-« se je obrnil Kozavi h 
Giorgiu. »Hvaležen sem vam. Toda rad bi vedel, 
če je Enooki name še jezen?« — »Nisem,« je le
ta smeje se pokimal, »in prav žal ml je, da te 
je Ansclmo tako podlo napadel. Pojdi z menoj, 
da si bemlješ rano, tn v bližini je voda.« Giorgio 
sc je sicer delal pogumnega, toda rana na glavi 
ga je bolela. »Torej tovariški pozdrav,« je rekel 
Glorgio in pogledal vse »Volkove« po vrsti. Ne
kateri so ga potrepljali po rami, drugi so mn 
samo prikimali. »Tovariški pozdrav«, je rekel 
glasno Kozavi, »in povej svojim tovarišem, da 
želimo od zdaj mirno sožitje'.« — Ko sc je ta 
večer Giorgio vračal domov. Je prvič, odkar je 
bil v Milanu, pogumno hodil po glavnih ulicah, 
kajli ni sc bilo treba bati »Volkov«.

J28. In tako vesel je bil, da so sklenili mir 
prav na dan Alfredovega pogreba. - Ko je prišel 
Giorgio domov, je bil presenečen, ko je v Uidi, da 
gori v kuhinji še luč. Hotel je skrivaj smuknili 
mimo, toda tenko uho mojstrove žene je ujelo 
šum. Kot brez uma je pritekla gospodinja ven 
in udarci so deževali po ubogem dečku kot naa- 
gostejša toča. Nobenega dela telesa ni Sledila In 
Giorgio sc je zaman skušal obvarovali s svojimi 
dlanmi. Končno je žena zvlekla vajenca v kuhi
njo, kjer sc je v kotu cmeril Ansclmo. Potegnila 
je svojemu sinu hlače dol in pokazala njegovo 
zdelano zadnjico: »To si naredil ti, vražji fanta
lin!« in znova so leteli udarci, ne samo z roko, 
ampak ludl s trdo leseno cokljo. Zaman se je 
Giorgio upiral in branil, rana na glavi mn je 
začela znova krvaveti.

SE ENKRAT: POMEMBNI 
USPEHI KOLEKTIVA 
GRADBENEGA PODJETJA 
ZAGORJE

V predzadnji številki Za- 
savskega tednika (43/49) nam 
je jc tiskarski škrat na 14. 
strani v sestavku »Pomembni! 
uspehi Gradbenega podjdtjaj 
Zagorje ob Savi« zagodel kar| 
trikrat. V drugem odstavki*! 
bi moralo pravilno pisati, da 
so do konca septembra izde-i 
lali za 11,446.727 din obliko-; 
vanccv in ne toliko komadov 
oblikovancev; prav tako pa 
bi moralo v tretjem odstavki* 
pravilno pisati, da so na 
stroju »rosacomcta« izdelali 
za 22,657.839 din obli kovan
ce v (plan zn 16 milijonov din 
oblikovancev) in ne toliko 
oblikovancev. V zadnjem od
stavku pa nam jo je tiskar
ski škrat zagodel pri podat
kih o vkalkuliranih poslovnih; 
stroških. Le-ti so v primer
javi z lanskim letom nižji zal 
8% (in ne a 92%, pač pa je 
indeks 92). j

Mednarodni telovadni 
dvoboj v Trbovljah

TRBOVLJE — V okviru ni zapuščali dvorano, saj so 
Gimnastične zveze Slovenije jim tako domači kot tuji telo- 
je bilo v soboto zvečer v or- vadci prikazali visoko raven 
ganizaciji trboveljskega TVD orodne telovadba Zal je pre- 
Partizana v Delavskem domu cej gledalcev zapustilo dvo- 
mednarodno telovadno sreča- rano pred koncem, kar je ra- 
nje med izbranimi vrstami zumljrvo, če povemo, da sc 
Slovenije, ld so jo zastopali je srečanje končalo okoli 24. 
Stražišar, Šrot, Sita za, Brod- ure.
nik, Poljšak, Terček in Tru- izidi na posameznih orod- 
gar ter Franajc kd so jo za- jjh _ parler. L Poljšak, Šrot 
stopah Juillot, Charles Sme- g 2. Audin 9,55, 3. Ibba 9,50; 
zok, Bctuchcmnet, Audm in ^ k<mja; L straži„
Ibba. Zmagala jc vnsU Slo- Xeršek 9,40,2. Šrot 9,35,3.

* rezultot.om 27o>80 • Ibba 9,30; konj z ročaji: 1. Šrot
r*r . .. „ 0,30, 2. Trugar 9,05/3. SkazaI V soboto dopoJdne so fran- krogi. L skaza g>70, 2.
telovadcc pozdrav.U za- SQ 9 B5_ 3 Audin 9i45; brad„ 

titopmki TVD Partizana prod ,ja; , Trugar Audin 9,30, 2. 
^omemkom revolucije ob 12. skaza Spo^ strazičar 0,35, 3.

Bouchonnct 9,05 - v predzad- podprcdsedmk. ObLO Trbov- djs^pLcni jc w5ta slovc.
ljo Ado Naglav, ki ec jeza- ^ imela na-
mnial za razvoj m milost, ^ ^ ti, 22P ^;2I9i25
delovanja telosnovzgojn.h or- ^ ^ t ,w ^ 2. 
gamizacij v Franciji. Skaza 9,35, 8. Bouchonmot 9,20

Pred polno dvorano jc po
zdravil obe vrsti predsednik Vrstni red posameznikov: 
sekcije za orodno vadbo dr. -Šrot <(Član državne tulovad- 
Kastelic, v imenu Gimnastič- 310 vrste, nastopal poleg Ce
no zveze Slovenije pa pred- ra3*ja kot edini Slovenec v 
sodnik France Kutina. Pragi) -56,50 točk, 2. Skaza

o 55,30, 3. Audin (član franco-Samo erecOTje je pokazalo, ^ dl.iaTOC VT8tc) 54,80, 4. 
da so nas, tetovade, ndroliko 
bo8jsi na posameznih orodjih, b ^ 
pri vseh se je opazilo, da ne- Medtem ko jc bila slov čo
katem oni od j a niso popolno- tika vrsta -dokaj izenačena, je 
ma obvladali, tako da so na- bila francoska vrsta h ol j na
stopajoči večkrat krajšali po- homogena. V francoski vrsti 
samezno obvezno elemente sta (Sodnice navdušita aflasti 
nekaterih vaj in prvin. Kljub Audin, Chnrie sin Bouchon- 
lemu, so pa gledalci zndovolj* not. — Janko SAVSEK

Smotrno porabljena sredstva
Upravni odhor sklada za ustanovljen sklad, so pred vi- narjev, za investicijska v la- 

pospeševanje kulturne in te- dcvaui da £c bo zbrai0 Okob ganja pa je bilo porabljenih 
lesnovzgojne dejavnosti v 40 miljj<M10v din iz 5-odstot- 5>091-047 din- Tako j« bil° 
Trbovljah je nedavno tega proračunskega orisnev- zbranih 6redstev Porabljeno
imenoval strokovno komisijo °, ”a 75 “ ^ do sredine novembra 73 oa
za pregled finančnega pošlo- ka 12 ose on m dohodkov, do gtotkov. Komisija je pouda-i 
vanja društev in organizacij, 17> novembra t. 1. se je pa rjia> da e0 Vsa društva smo-! 
ki se financirajo iz omenjc- zbralo približno 28 milijonov tmo porabila prejeta sred- 
nega sklada. Komisija je pre- ter nekaj nad milijon dinar- stva. - ek. ' 
gledala finančno poslovanje jcv prispevka jugoslovanske 
osmih športnih ter osmih loterije od dobička športne Novo gostišče 
kultumo-prosvetnih organiza-^ spovedi, tako da je bilo na Dobrni 
cij ter poslovanje dveh osta-' skupno realizirano 65 odstot- Ir 0 ,
lih organizacij. kov predvidenih sredstev. Od ™ ^oototoodnrb no?e :

Komisija poudarja, <ia sc tega zneska jc dobila kultur- , DPD Dobrna smQ i 
vsa društvena dejavnost v na dejavnost nekaj nad 3 mi- , . u tako ‘tudi o !
knjigovodskem pogledu raz- Hj0ne din, telesnovzgoina le- f®m d ’ ’ o t7di ličto nro^t^
vija več ali manj urejeno in javnost nad 3 milijonov, ^amenten £ 1
^^n-aFr- svo!emPdetnie str^ka dejavnost 300.006 din, ka] y je OTD
odstopanj. Pn svojem -delu jc nerazporeiemh sredstev je 7>a __ nhm :
komisija stala na stališču, da ,ostalo nekaj nad PflO.OOO din, |
morajo posamezne postavke vzdrževanje kulturnih to vitve samostoine»a "ostišča 
prejetih in korisčemh sred- telesno vzgojnih domov J ’ 43
štev temeljiti na verodostoj- bile, iz<jano 3,300 009 din, „4™," - AkTri „
ni dokumentaciji. Komisija stroški za izredne prireditve iPm azm-aviiali 7 ohsto-
poudarja, da bi bilo dobro t;S6:785 din ter stroški za ? ra/.piav)jali z bst
urediti društveno enoten si 
etem vodenja finančnega po
slovanja, kar bi omogočilo 
predložitev poročil vodno, 
kadar bi želeli ugotoviti po-

vrhun.skc storitve 1,320.000 di- ječim gostinskim podjetjemj 
ki se je strinjalo, da bi to 
gostišče delovalo v okviru 
tega podjetja. S to rešitvi
jo sc pa ni strinjalo DPD

ŠAH V TRBOVLJAH
_______ _________ o______ (n) TRBOVLJE - V četr-
rabo prejetih finančnih sred- tek. 6. decembra, jc priredil Doto na. ;
štev. To bi pa bilo vsekakor šahovski klub ŠD Rudarja v Odborniki obeh zborov 60 
izvedljivo, ker se vsa -dra- Trbovljah svoj redni prven- na priporočilo sveta za bla« 
štvena dejavnost razvija pre- st veni brzoturnir za mesec 8avni promet, turizem in Ro
ko centrov (Svet Svobod), ob- december. Udeležilo se ga je stinstvo dali soglasje k usta-
činska zveza) in ti bi lahko tokrat 16 igralcev, igrači so novitvi gostinskega obrataj
zbirali od nižjih enot meseč- pa na pet minut. Zmagal je ki bo delovalo v prostorih
ne ali časovne daljše podane Hinko Jazbec ml., medtem novega doma. 
obračune, ti bi jih pa s suo- ko je drugo mesto povsem
jim obračunom dostavljali nepričakovano zasedel Siane , ZANIMIVO PREDAVANJE 
upravnemu odboru sklada za Cene. Odli-en uspeh je dose- V TIBBOVLJAH 
pospeševanje kulturne in te- gel pionir Du«an Wei«s, ki jc far) TRBOV1..TE — Prejšnji 
lesnovzgojne dejavnosti. To na tu.vniriu delil tretje mesto teden je bilo v Trbovljah 
bi po eni strani 'olajšalo delo 7. inž.Drobečem. dvoje zanimivih predavanj v
pri skiadu, na drugi strani pa Končni višini red: Hinko klilbu Svobode II in Svobode 
mu omogočilo izvajanje take Jazbec ml. 13 točk. Stane Doburna. Obisk obeh prire- 
.politikc, da se financirajo Cene 11. Dušan Weiss in inž. ditev jc bil prav dober ter so 
samo. tiste društvene enoto, Jože Drobeč po 10,5 točke, bili vsi poslušavci s predava- 
ki aktivno delujejo. Tone Golob 10 točk, katerim njem prof. latinica iz Ljub

ljane izredno zadovoljni. V 
pold-rugournem predavanju a 
prof. Lctinič prikazal lepote 
in zanimivosti Biokova in Su- 
šaka. Celotno predavanje so 
poživili lepi barvni diapoziti-i 
vi. Takih predavanj naj bi bi-j 
lo še več. — V sredo pa je bi
lo podobno predavanje istega | 
predavatelja v klubu Svobod«! 
Center in Svobode Zagorje( 
pod naslovom »V domovinln, 
komatskih ribičev«.

V začetku leta, ko je bil slede ostali.

1
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NARODNA BANKA ZAGORJE 
razprodaja

pisalne mize in stole v dobrem stanju. 
Licitacija 21. decembra ob 9. uri v Zagor
ju v stolpnici.

V a xz
S bveščeval e c

RAZPIS
Center za napredek gospo- 17

dinjstva v Trbovljah razpisu- 
je vpisovanje v začetne in 
nadaljevalne šiviljske in ku
harske tečaje. - Prijave spre
jema vsak dan od 16. do 20.

ure v prostorih centra, Trg 
( v vrtcu na

Tečaji se prično 3. jan. 1963.

Zaključni računi • Zaključni računi
INVESTICIJSKI BIRO TBBOVLJE 

na dan 31. 12. 1961
AKTIVA

I. Osnovna sredstva
Sedanja vrednost osnov, sredstev 17.091
Sedanja vrednost sredstev skup-
ne porabe ............................. 19.775
II. Druge oblike sredstev 
Banka in blagajna . . . i • . 3.942
Kupci in druge terjatve . i i . 39.018
Zaloge................................. 6.110
Druga aktiva................... 10.512

Skupaj . . • 96.448

PASIVA

I. Viri stalnih sredstev
Poslovni sklad
Sklad skupne porabe . . . ._ 
Rezervni sklad in drvgi skladi
II. Druge oblike virov sredstev
Krediti pri banki........................ _
Dobavitelji in druge obveznosti 
Druga pasiva.............................

Skupaj

19.392
14.080
2.746

22.560
10.783
26.887

OBVESTILO
ObLO Trbovlje obvešča vse 

lastnike in uporabnike mo
tornih vozil, da bo letna re
gistracija za leto 1963 od 11. 
do 29. decembra 1962. Tisko
vine za registracijo se dobijo 
pri ObLO, soba št. 19/1. Drž. 
taksa Zakona o upravnih tak
sah se plača za osebna in 
ostala motoma vozila 700 din, 
za motorna kolesa 400 din.

Iz pisarne ObLO 
Trbovlje

PREKLIC
Preklicujem žaljivke, ki sem 

jih iztekla tov. Matildi Sav- 
rič iz Hrastnika 73. — Sla
vica Frankovič, Hrastnik 75

96.448

Celotni dohodek je znašal 
jel v tujini (projektiranje)
teeb.

Računovodja:
Božena Volovec 1. r.

156,812.047 din, od tega je bilo z izvajanjem investicijskih 
doseženega 3,781.362 din. Za poslenih je bilo povprečno 62 | FILM
Predsednik 
upravnega odbora.
Ing. Vilko Rupnik 1. r.

Upravnik
Dipl. ek. Marjan Ahačič 1. r.

ZAVOD ZA KOMUNALNO GOSPODARSTVO 
na dan 31. 12. 1961

HRASTNIK

AKTIVA

I. Osnovna sredstva
Sedanja vrednost osnov, sredstev 330,730.704
Sedanja vrednost sredstev skup-
ne porabe........................................... -

II. Druge oblike sredstev
Banka in blagajna 5,722.430
Kupci in druge terjatve .st’. 26,354.572
Zaloge.............................i • ! • 8,286.151
Druga aktiva ..i:;;;'. 4,998.004

Skupaj . . . 376,091.861

PASIVA

I. Viri stalnih sredstev
Poslovni sklad i
Sklad skupne porabe ._ ; : i 
Rezervni sklad in drugi skladi
II. Druge oblike virov sredstev
Krediti pri banki 
Dobavitelji in druge obveznosti 
Druga pasiva....................i i

Celotni dohodek je znašal 138,515.534 din, čisti dohodek 
je bilo zaposlenih 86 de-lavcev.

Predsednik UO:
Franc Rotar L r.

Računovodja: 
Ivanka Mencin 1. r.

Skupaj . . . 

pa 8,370.757 din.

Direktor:
Ivan Urbajs 1. r.

338,696.856
3,009.079

35.377

5,869.318
23,879.983

4,600.348

376,091.861

Povprečno

AKTIVA

GOSTIŠČE »ZASAVJE« TRBOVLJE 
na dan 31. 12. 1961

PASIVA V 000

L Osnovne sredstva
Sedanja vrednost osnovnih sredstev 
Sedanja vrednost sredstev skupne po-

0. Druge ‘oblike sredstev
Banka in blagajna . . : I l
Kupci in druge terjatve ; ♦ l ’•
Ealoge I 1 L
Druga aktive , . I ! ! • •

844
184

1.647
394

Skupaj . I 3.069

knjigovodja:
Draga Pinter 1. r.

I. Viri stalnih sredstev
Poslovni sklad . . ; : S l V 603
Sklad skupne porabe . 1 i 1 502
Rezervni sklad in drugi skladi |
II. Druge oblike virov sedstev
Krediti pri banki . . . ; $ *
Dobavitelji in druge obveznosti ; 1.964
Druga pasiva ....11

Skupaj ; ; . 3.069

Direkten
Daniel Blažič I. r.

GOSTINSKO PODJETJE »MAJOLKA«
na dan $1. It.

TRBOVLJE
1961

AKTIVA

I. Osnovna sredstva 
L Sedanja vrednost <xsn. sredstev 
i. Sedanja vrednost sredstev 

skupne porabe .22!!.. 
- II. Druge oblike sredstev 
I. Banka in blagajna 2 2 2». 
L Kupci in druge terjatve 2 . ’.
5. Zaloge ......222.
6. Druga aktiva .2. 2 2 2 !.

PASIVA v 000 din

Skupaj

26.446

4.806
3.016

10.880
1.487

46.635

L Viri stalnih sredstev
1. Poslovni sklad ............................. 19.997
2. Sklad skupne porabe . j . . —
3. Rezervni sklad in drugi skladi 160

H. Druge oblike virov sredstev
4. Krediti pri banki !!!!.! 16.015
5. Dobavitelji ln druge obveznosti 10.463
6. Druga pasiva .!.!«{'$.

Skupaj : : ; 46 635

Kino Delavski dom v Trbov
ljah: 13. decembra angleški 
film »V soboto zvečer — v 
nedeljo zjutraj«; 14. do 17. 
decembra nem. film »Mri« 
n ja brez milosti«; 18. do 20. 
decembra franc, film »Res
nica«.

Kino Svoboda — Trbovlje II: 
15. do 17. decembra nemški 
film ob 17. in 19. uri »Pro
fesor Mamlok«’; 18. in 19. 
decembra češki špdjansiki 
film »Alibi ni dovoljen«.

Kino Svoboda — Zasavje v 
Trbovljah: 15. do 17. dec. 
ameriški barvni film »Dre
vo življenja«. Predstave: v 
soboto ob 17. in 19.15 uri, 
v nedeljo ob 15., 17. In 19.15 
uri, v ponedeljek samo ob
17. uri.

Kino »Svoboda II« v Hrast
niku: 13. dec. španski CS 
film »Navihanec iz Toma
se«; 14. decembra francoski 
film »Resnica«; 15. do 17. 
decembra italijanski barvni 
CS film »Teror barbarov«;
18. do 20. decembra poljski 
film »Mati Ivana Angelska«

Kino Delavski dom v Zagor
ju: 13. decembra italijanski 
film »Ljubezen in dogovar
janje«; 15. do 17. decembra 
ameriški barvni film »Do
ber dan žalost«; 19. do 21. 
decembra italijanski barvni 
film »Vojna In mir« I. del.

Kino Litija: 13. do 16. dec. 
amer. kavbojski film »Stari 
Zučo«; 18. in 19. decembra 
jug. film »Pustolovec pred 
vrati«.

Kino Šmartno: 13. decembra 
jug. film »Rafal v nebo«; 
15. in 16. decembra ameri
ški barvni film »Linija za 
Tuxon«; 19. in 20. d ■ "'-ra 
mehiški f "

režija Podbregar iz Trbo
velj, Trg svobode 26 — dd- 
klieo; Berta Rataj iz Trbo-' 
velj, Gimnazijska 4 — de
klico; Justina Kiančišar iz 
Zagorja, Požarje 15 —'
dečka.

Poročili so se: Stanislav Kos, 
mizar iz Trbovelj, Opekar
na 16, in Ana Vengust, kro- 
jačica iz Trbovelj, Kešeto- 
vo 14 a;
Franc Murn, upokojenec iz 
Trbovelj, Loke 21, in Matilda 
Cestnik, roj. Brečko iz Tr
bovelj, pod Ostrim vrhom 3; 
Jožef Cešek, krojač iz Tr
bovelj, Novi dom 37, in Ma
rija Strehar, delavka iz 
Radeč, Jagnjenica 9;
Marijan Pirc, študent iz 
Domžal, Rojska 12, in Ma
rija Cestnik, absolvent iz 
Trbovelj, Knezdol 28.

Umrli so: Ivan Urbajs, kme
tovalec iz Hrastnika, Pra
protno 11 — star 72 let; 
Janez Sikovec, ključavničar 
iz Zagorja, Loke 31 — star 
49 let. v

HRASTNIK
Rojstev in smrti ni bilo. 
Poročil* sta se: Karel Hom-t 

šek, rudar s Turja 13, in 
Antonija Zupanc, delavk?, o 
Turja 10.

BREŽICE
Rodile so: Frančiška Sušin iz 

Brežine 56 — dečka; Fran
čiška Mižigoj Iz Vidma-Kr-. 
škega - dečka; Slavica' 
Krčelič iz Hrastnlne 48 
dečka; Karolina Molan 
Anovca 15 — dečka; Ana' 
Rodman s Trške gore 16 —1 
deklico; Marija Bibič iz 
Brežine 110 - dečka; Dragi
ca Ivanuš iz Kraljeva 13 — 
deklico; Marija Zorčič iz 
Bojsnega 3 — dečka; Anto
nija Lazanski iz Brezja 7 — 
dečka; Veronika Hostnik iz 
Gaj 9 - dečka; Roza Bo- 
horč iz Senovega 155 — de
klico; Marija Heimbring iz 
Pcnikev 22 - deklico. 

Poročili so sc: Jože Vratič, 
kroj. pomočnik iz Brežino 
100, in Ljudmila Hrastov- 

. šek. šivilj, pomoč, iz Zako
la 58;
Milan Kostič, kovinostru
gar iz Kos. Mitroviče, in 
Uršula Gašperin, uslužben
ka iz Brežic.

Umrli so: Andrej Pavlin,
kmetovalec iz Novev asi 16
- star 65 let; Katarina 
Kralj, gospodinja iz Brežic
- stara 74 let; Jurij Miko- 
lavčič, kmetovalec iz Vid- 
ma-Krškega - star 65 let; 
Ruža Cerinski, gospodinja 
iz Drenja 21 - stara 41 let; 
Milja Brodarič, Vučilčevo 15
— stara 37 let; Karel No
vak, ^upokojence iz Brežic
— star 72 let.

Iz naših krajev
ZIMSKI BAZEN NA 
IZLAKAH ODPRT 
(M. G.) IZLAKE - Na Iz

lakah, v Medijskih toplicah, 
je zimski bazen odprt. Ba

tin ogrevajo ob sobotah in 
Kralj nedeljah ter ob praznikih. Za 

dečka; (skupine bo po naročilu

£funovodja:
aga Pinter 1. r.

Predsednik UO) 
Slavi Stakne 1. r.

Direktor:
Draga Plnler L r.

TRBOVLJE 
Rodile so: Stanislava 

iz Hrastnika 114 — dečka; skupine bo po naročilu na^ 
Marija Blažič iz Trbovelj, razpolago tudi mod todinom. 
Globušak 22 - deklico; - Obiščite Modijške toplico
Martina Grešak iz Hrostni- tudi pozimi in izkoristite to 
ka, Marno 3 - deklico; Te-ugodnosti j
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voljo; 8.55 Za mlade rado- ■ 
vedneže; 9.45 Petnajst mi
nut ob zvokih Kmečke god- iBain •n zaslhi,žlki
be; 11.00 Pozor, nimaš pred- r

ČETRTEK — 13. decembra
8.55 Novi posnetki KZRTVL 
Pet popevk za pet pevcev;
9.25 Iz domače operne 
ustvarjalnosti; 10 55 Vsak 
dan nova popevka; 11.00 
Pozor, nimaš prednosti!
12.05 Obrezovanje in ureja
nje dreves ter grmičevja v 
sodobnih sadovnjakih; 12.15 
Poje Zenski vokalni kvar
tet; 14.05 Od kontinenta do 
kontinenta; 14.35 Naši po
slušalci čestitajo in po
zdravljajo; 15.30 Turistična 
oddaja; 18.10 Naš plesni 
kamet; 19.05 Glasbene raz
glednice; 20.00 Četrtkov ve
čer domačih pesmi in na
pevov.

PETEK - 14. decembra
8.40 Petnajst minut z an
samblom Mojmira Sepeta:
9.45 Slovenske narodne ob 
spremljavi harmonike; 11.00 
Pozor, nimaš prednosti!
12.05 O zreji pujskov; 12,15 
Ansambel Mihe Dolžana s 
sekstetom Pleško; 13.30 Ren- 
dez — vous z zabavno glas
bo; 14.05 Radijska šola za 
nižjo stopnjo — Ela Peroca: 
Bele posteljice; 14.35 Iz 
slovenskih logov in gajev;
15.20 Zabavni intermezzo;
15.45 Jezikovni pogovori; 
18.10 Z lokom po strunah;
18.45 Iz naših kolektivov;
20.00 Popevke ulice; 20.15 
Tedenski zunanje-politični 
pregled; 21.15 Oddaja o 
morju in pomorščakih.

SOBOTA — 15. decembra
8.05 Poštarček v mladinski 
glasbeni redakciji; 9.45 Igra 
Pihalni orkester LM p. v." 
Rudolfa Stariča; 11.00 Po
zor, nimaš prednosti; 12.05 
Starše — žarišče domače se
lekcije in semenarstva;
12.15 Poje Planinski oktet;
13.30 Od južnoameriških 
pamp do madžarske puste; 
14.35 Naši poslušalci česti
tajo in pozdravljajo; 15.15 
Zabavni kaleidoskop; 17.05 
Gremo v kino; 18.45 Naši

popotniki na tujem; 20.00 
Novo v studiu 14; 21.00 Za 
konec tedna — ples! 22.15 
Oddaja za naše izseljence.

NEDELJA - 16. decembra
8.00 Mladinska radijska igra 
— O. Buttervvort: Dogodek 
v Freeomu; 10.00 Se pom
nite, tovariši ... Borojevič- 
Radonjič: V Baniji in Ba
nja Luki; 10.30 3. zabavno
glasbena radijska matineja;
11.30 Nedeljska reportaža;
12.05 Naši poslušalci česti
tajo in pozdravljajo; 13.30 
Za našo vas; 14.00 Koncert 
pri vas doma; 14 15 Naši 
poslušalci čestitajo in po
zdravljajo; 16.00 Humoreska 
tega tedna - George Simes: 
Kavdlovi in ženski listi;
16.20 Ogrlica s popevkami 
In prijetnimi melodijami;
17.15 Radij ka igra - Carl 
Erik Soya: Mali očka želva;
18.20 Vedri zvoki; 18.30 
Športna nedelja; 20.00 Izbe
rite svojo melodijo; 22.15 
Skupni program JIIT — 
studio Zagreb.

PONEDELJEK - 
17. decembra

8.25 Vedra glasba za dobro

nosti! 12.05 Vloga namizne
ga grozdja in vina v ljudski 
prejirani; 12.15 Pesmi iz Ma
kedonije; 14.05 Ljubljanski 
operni pevci v popularnih 
operah; 14.35 Naši poslušal
ci čestitajo in pozdravljajo; 
15.40 Literarni sprehod — 
Ivan Jan: Stopinje; 18.10 
Pisana paleta veselih nape
vov; 18.30 Poje Komorni 
zbor iz Maribora pod vod
stvom Rajka Sikoška; 18.45 
Radijska univerza — Stane 
Drek: Problemi rekreacije;
20.00 Koncert simfoničnega 
orkestra Slovenske filhar
monije.

TOREK — 18. decembra
8.35 Nekaj glasbe ob delu;
8.55 Radijska šola za sred
njo stopnjo — Dvigamo za
stor; 9.45 Poje Akademski 
oktet p. v. Sama Vremšaka;
11.00 Pozor, nimaš predno
sti! 12 15 Trio orglic Andre
ja Blumauerja; 12.30 Za
bavni kaleidoskop; 14.35 
Venček narodnih in doma
čih napevov; 15.30 V torek 
na svidenje; 17.05 Koncert 
po željah poslušalcev; 18.45 
Ljudski parlament; 20.03 
Sprehod po Dunaju s piani
stom Georgom Feyerjem;
20.15 Radijska igra — Saša 
Vuga: Bernardek.

SREDA — 19. decembra
8.55 Pisani svet pravljic In 
zgodb; 9.25 Zabavni kaleido
skop; 10 15 Igra pihalni or
kester LM p. v. Rudolfa 
Stariča; 10.45 Človek in 
zdravje; 11.00 Pozor, nimaš 
prednosti! 12.05 Erozijski 
pojavi in borba proti njim;
12.15 Ansambel Srečka Dra
žila igra slovenske narodne 
pesmi; 13.30 Pol ure v ve
drem tonu; 14.05 Radijska 
šola za srednjo stopnjo (po
novitev) Dvigamo zastor;
17.05 Glasbena oddaja s ko
mentarjem; 18.25 Pesmi in 
plesi iz Južne Amerike;
18.45 S knjižnega trga; 20.00 
Za ples in razvedrilo.

Nov detomor
Petletna deklica zastruplje

na — Tudi mati jc Izbrala 
smrt

V Belgiji so pred dnevi za
beležili nov, dosedaj že tretji 
detomor. Gre za petletno 
mongoloidno deklico Ninettc 
Lusciax Iz Monansa. Otroka 
so našli nezavestnega v ku
hinji, Iz katere je močno za
udarjalo po svetilnem plinu. 
Poleg njega je ležala mati. 
47-lelna vdov*. Obe, mali In 
hči, sta umrli malo zatem, ko 

•so gasilci vdrli v stanovanjc.
••Tega ne morem več pre

našati,« je napisala vdova v 
poslovilnem pismu. »Ne mo
rem prenesti misli na trplje
nje, ki čaka mojega otroka.«

Osem dni pred tem jc bila 
zadavljena v Lilttichu' trilet
na deklica, ki jc imela ne
normalno glavo In tudi du
še von ni bila normalna. De
kličina starša sta v preisko
valnem zaporu.

Neapeljska policija je od
krila skupino prodajalcev po
narejenega mleka, ki so vsi 
pripadniki ene družine. Are
tirala je dva brata družine 
Di Guido, medtem ko sc 
tretji brat in oče nekje še 
skrivata. Mlajši od bratov je 
prevzel nase vso odgovornost 
pred oblastjo.

V zbiralnici mleka tvrdke 
Di Guido so namreč »raz
množevali-: v njihovih uma
zanih posodah se je tisoč 
litrov mleka razmnožilo v 
šest tisoč litrov pijače, ki so 
jo pili neapeljski otroci in 
bolniki. Računajo, da so tako 
razpečali v treh mesec: h — to 
je v kratkem času obstbja 
»laboratorija« družine Di 
Guido — nad 350.000 litrov te 
m!evne mešanice, po mnenju 
nekaterih časopisov pa se ta 
številka suče okoli pol mili
jona.

Kako so mleko razmnože
vali? Pregled je ugotovil, da 
je bilo pravega kravjega

mleka le ena šestina, drugo 
pa je bila mešanica vode. 
(Neapeljčani upajo, da je bila 
vsaj pitna), maščobe iz sirot
ke, pokvarjenega mlečnega 
prahu severnoameriškega iz
vora in sode, ki naj bi nev
tralizirala kisli okus te me
šanice.

Nerazumljivo je, kako so 
se ponarejevalci oskrbeli z 
mlečnim prahom, saj je zna
no, da piše na škatlah: 
»Mlečni prah, ki ga pokla
njajo narodi ZDA in ki za
radi tega ne sme biti niti 
prodan niti zamenjan.« Tudi 
zaradi tega prestopka bodo

morali člani družine Di Gui
do odgovarjati pred sodi
ščem. Se bolj nerazumljivo 
dejstvo, ob katerem so vsi 
presenečeni, pa je to, da ke
miki centralne razdeljevalni- 
ce za mleko, kjer se je zbra
lo tudi mleko iz Di Guidove- 
ga laboratorija, niso opazili 
ponaredbe.

Sicer pa je ta goljufija z 
mlekom le eden- od mnogih 
poskusov ponarejanja živil, 
ki jih italijanska policija od
kriva predvsem, odkar se je 
začela pred meseci splošna 
kampanja proti ponarejeval
cem v živilski industriji.

Črna smrt v 
Angoli

Ben bela se bo oženil

Tednik »Akbar el Donja«, 
ki izhaja v Rabatu, je pred 
kratkim objavil vest, da je 
alžirski premier Ben Bela 
baje Izrazil željo, da bi se po
ročil z maroško princeso 
Lallo.

I.ist piše, da je glavni taj
nik političnega biroja Moha
med Kider že seznanil s lem 
maroškega kralja Hasana II. 
In da bo premier Ben Bel': 
prispel v Rabat 15. decembre 
da bi še pred Iztekom leto" 
njega leta opravili poročni' 
slovesnosti.

Pobra znanka
v bolnišnici

Prikupna avstrijska televi
zijska napovedovalka Mart-, 
Hauser, ki Jo gotovo poznajo 
tudi številni naši televizijski 
gledavci, jc morala pred dne
vi nepričakovano v bolniš
nico.

Ob prihodu tja je izjavila, 
<la jo Je televizijski režiser 
Giinther Schiller baje prete
pel v njenem lastnem stano
vanju.

Režiser Srhifler pa jc izja
vil pri zaslišanju na policiji, 
da jc tudi sam utrpel telesno 
poškodbe. Za nobeno ceno pa 
ni hotel povedati, na katerem 
delu telesa...

Draga pečenka

Dva meščana nekega mesta 
v Južnoafriški uniji sta 
ukradla kozo, jo zaklala, 
spekla in pojedla. Ko so ju 
ujeli, sta bila obsojena na 21 
oziroma 9 mesecev zapora. 
Kazen je res visoka, njen po
vod pa je vrednost ukradeno 
koze, saj so jo ocenili na •!- 
Hjon dinarjev.

Ta koza je bila namreč po
sebno dresirana in tako vzgo
jena, da je vodila ovce v 
klavnico.

Pred nekaj teani se je na 
meji jugozahodne afriške dr
žave Angole pojavil prvi pri
mer bubonske kuge. Od tedaj 
se epidemija bliskovito širi 
in je »črna smrt« že zabeleži
la svoje prve žrtve.

Bubonska kuga, ki jo po
vzroča bacil »yersin«, se po
javi nenadno in zajame v 
kratkem času velika področ
ja. Bacil prenaša na človeka 
xenopsylla chcopis, posebna 
vrsta bolh, ki jo najdemo pri 
podganah. Ker živijo podgane 
v bližini človeških bivališč, 
je razumljivo, da se epidemi

ja kuge med podganami v 
najkrajšem času prenese tudi 
na ljudi. Zato je v boju pr»' 
ti tej epidemiji predvsem tre 
ba uničiti podgane. Deratiza
cija pa pomeni velike težave, 
saj je znano, da te živali i 
kratkem času spoznajo ne 
varnost, ki jim jo nastavlja 
človek. Najboljše uspehe pri 
uničevanju podgan so dosle; 
dosegli z arzenom.

V ogrožene predele Angol« 
so že prispele izurjene ekip« 
lovcev na podgane, ki s po 
močjo zdravnikov skušaj« 
omejiti nevarno epidemijo.

Štefanija SaudroJI Je nova zelo talentirana zvezda 
italijanskega filma


